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Aktualno
Podravje �
Starostniki: 
»Tukaj smo in ne 
bomo še vsi kar 
takoj pomrli!«

� Stran 2
Podravje
Ormož � Izguba 
letnega kopališča 
letos manjša kot 
lani

� Stran 4
Politika
Ptuj � V Žabji vasi 
v planu izgradnja 
19 novih hiš

� Stran 5
V središču
Majšperk �
V Stopercah 
letos prvič brez 
prvošolčkov

� Strani 6 in 7

SPOREDSPORED

Radko Polič - Rac
Slovo edinstvenega slovenskega igralca

22. SEPTEMBER 2022 št. 38

Od 23. 9.

do 29. 9.

2022

TV-spored

Aleš Bravničar
Prikupni navihanček, 
na naslovnici z mamo 

Mirjam Levstik, je danes 
priznani umetnik. 

Pop TV in Kanal A Znani obrazi 
informativnega programa se vračajo! 

Politika
Kidričevo � So 
podeželskim obči-
nam šteti dnevi?

� Stran 5

Majšperk � Ureditev pokopališča na Ptujski Gori razdvaja krajane 

Tujek v prostoru ali umetnina?
Ureditev parkirišč z žarnim zidom na Ptujski Gori je končana. Osredje žalnega prostora je zavzela več kot sedem metrov visoka 
skulptura, poimenovana Covid-19 z zapovedjo – Tu ostani! Umetniško delo odraža duh časa, pravi umetnik, a nekateri so 
prepričani, da je spomenik covidu vendarle pretiran in da njegova umestitev ni primerna.               Več na strani 3.
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Aktualno �
Haloze potrebujejo 
predvsem 
uspešnega tržnika

� Stran 2

V središču �
Nedonošenčki 
so posebni 
otroci 

� Strani 6 in 7

Torek: Tednikov kopalni dan
Kupon za 40 % popusta lahko uveljavite v Termalnem Parku Terme Ptuj 
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na redno ceno 
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Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 
Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas skupaj s podjetjem INPLAN 

pripravili privlačno nagrado -  ELEKTRIČNI ŽAR.
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Vsestranski 
talent 

za več zabave 
v vaši kuhinji.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK 
IN SI PRIDOBITE NAGRADO

TRGOVINA
BAR

Praznik PASULJA in GOLAŽA
Petek, 30. SEPTEMBER 2022, od 9. ure daljepetek, 23. in sobota 24. 

SEPTEMBER 2022
petek, 23. SEPTEMBER 2022, od 9. ure dalje

-  PROMOCIJA JEDI NA
-  GO A z GOVEDINO + LEPINJA
-  P o 
    slanino + LEPINJA  

                         

- V ONTNE 
   PRODAJE PO                            

1,00€

DISKONTNA 
RAZPRODAJA

DAN z BANJALUŠKIMI in 
SARAJEVSKIMI ČEVAPČIČI

, 

3,00€
o

5

- PORCIJA EVAP I EVV EPINJI ZASAMO

EVENT DAYS

2,00€

2,00€
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Občine so skupno iz razpisov 
LAS Haloze za projekta Turistična 
destinacija Haloze in Promocija 
turistične destinacije Haloze ter z 
dodatkom iz lastnih proračunov 
zagotovile 360.000 evrov. Za ta 
denar so vzpostavile enotno bla-
govno znamko in spletno stran 
Visit Haloze, uredili so nekaj po-
hodnih in kolesarskih poti, usposo-
bili nekaj vodnikov, izdelali promo-
cijske fi lmčke in tiskani vodnik ter 
zemljevid kolesarskih poti, oglase, 
promocije ... Do maja 2023, ko se 
izteče obdobje fi nanciranja, pa 
imajo v načrtu še nabavo pamet-
nih klopi, turističnih daljnogledov 
in pitnikov.

Lani prodali za 8.000, 
letos do poletja le za 
1.750 evrov paketov

Destinacija Visit Haloze pove-
zuje več haloških ponudnikov; 
trenutno je za nočitve na voljo 17 
objektov, cene pa se gibljejo od 35 
do okoli 160 evrov na noč, odvisno 
od vrste in opremljenosti objekta.

Za trženje destinacije Haloze 
so med drugim oblikovali tudi pet 
paketov doživetij: Od bazilike na 
Ptujski Gori do dvorca Strmol, Oku-
site Haloze, Piknik v vseh letnih 
časih, Po poteh rogaške gospode 
in Romantično vandranje. Za njih-
ovo operativno izvedbo trenutno 
skrbi Zavod za turizem Rogatec.  
Od vsakega prodanega paketa 
oz. turistične nastanitve prejmejo 
20 % provizije. Ponudili so jih tudi 
nekaterim turističnim agencijam, 
ki pa jih niso želeli vključiti v svojo 
ponudbo. 

V Zavodu za turizem Rogatec so 
povedali, da so v preteklem letu 
prodali pakete v skupni vrednos-
ti 8.000 evrov, medtem ko je do 
sredine letošnjega leta ‚turistični 

izplen‘ znesel 1.750 evrov. Še večji 
razkorak med lanskim in letošnjim 
letom so zabeležili pri obisku splet-
ne strani Visit Haloze. Medtem ko 
je lani ponudbo Haloz na spletni 
strani raziskovalo 32.000 ljudi, se 
je ta številka junija ustavila že pri 
številu 4.000. Vzrokov za skromno 
prodajo in obisk spletne strani je 
več, pravijo v Rogatcu. Prvi je, da 
v hladnih dneh ponudba v Halozah 
ni tako zanimiva, zato se prodaja 
in promocija začneta šele spomla-
di, drugi je, da je gospodarsko 
ministrstvo zmanjšalo sredstva 
za oglaševanje in promocijo, tretji 
bi lahko bil neposredne rezerva-
cije pri ponudnikih. »Veliko je bilo 
povpraševanj, ki pa se niso realizi-
rala, oziroma predvidevamo, da so 
se rezervacije izvršile direktno pri 
ponudnikih,« so pojasnili v Rogat-

cu. V Zavodu so še poudarili, da je 
turizem tek na dolge proge, saj da 
je za prepoznavnost neke destina-
cije na trgu potrebnih vsaj od pet 
do deset let. »Dejstvo, da nam je 
uspelo preteklo leto, ki je bilo tudi 
prvo leto vzpostavitve destinacije, 
realizirati tudi prodajo, štejemo 
kot uspeh.« 

Projekt se bo končal – kaj 
pa potem?!

Skupno bo tako za vzpostavi-
tev turistične destinacije Haloze 
in njeno promocijo namenjenih 
okoli 360.000 evrov. Ali je bil oz. 
bo ves ta denar pravilno vložen, pa 
bo pokazal čas in število turistov, 
ki bodo v naslednjih letih prišli v 
Haloze. Največja težava trenutno 
je, da so vse aktivnosti vezane na 
projekt, ki je časovno omejen. In v 
tem trenutku nihče ne ve, kdo jih 
bo prevzel.

Po mnenju Franca Roškarja bi to 
vsekakor moral biti nekdo, ki bo 
fi nančno odvisen od vsakega turis-
ta, ki ga bo pripeljal v Haloze. »Ko 
bo nekdo plačan za to, da pripelje 
ljudi v Haloze, ne pa fi nanciran od 
države, občine, potem bo vse dru-

gače. Zakaj bi iskal nove goste in se 
trudil, če pa ne glede na rezultate 
prejmeš plačilo za svoje delo. V 
Avstriji na primer so se ponudniki 
sami povezali, izdelali katalog s 
ponudbo in ga ponudili turističnim 
agencijam. Slednje pa seveda prej-
mejo provizijo od vsakega gosta, 
ki ga pripeljejo v določen kraj,« je 
dejal Roškar. 

To, kar je Roškar povedal na 
glas, je brez dvoma odločilno za 
večji obisk turistov in posledično 
tudi razmah turistične ponudbe v 
Halozah. Zgolj (vedno nove) splet-
ne strani, izobraževanja in t. i. pro-
mocije, za katere se niti natančno 
ne ve, s kakšnim izplenom so (bile) 
izvedene, namreč ne povišujejo 
števila turistov, pa čeprav smo v 
digitalni dobi. Treba je tudi prizna-
ti, da so bile prve spletne strani za 
promocijo Haloz (turizem.haloze.
org, haloze.net) vzpostavljene že 
pred več leti, enako velja za pro-
mocijske fi lmčke in brošurice. In 
brez dvoma je kakšen popotniški 
zanesenjak našel pot v Haloze tudi 
preko njih. Vsekakor pa to ni in ne 
bo dovolj za dobro obiskano turis-
tično destinacijo. 

Estera Korošec, Mojca Vtič
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Manjka doživljajska turistična ponudba
»Zavod za turizem Rogatec se res trudi in trži pakete, nekaj 

gostov je prišlo k nam tudi zaradi oglaševanja preko spletne 
strani Visit Haloze. Še vedno pa je ponudba v Halozah preveč 
razpršena, ponudnikov nas je premalo. Poleg tega bi morali bolj 
razmišljati v smeri skupnega sodelovanja kot konkurence,« je 
izpostavila Ksenija Vuk Kostanjevec, sobodajalka počitniške hiše 
v Brezovcu (Haloze na dlani).

Največ gostov je iz Nemčije, Madžarske, Češke, Hrvaške, vedno 
več se jih tudi vrača, saj jih pritegneta predvsem mir in narava. 
»Po dveh dneh bivanja pri nas pa me že sprašujejo, kje se kaj 
dogaja, kaj bi še lahko doživeli. Zato upam, da bomo v prihodnje 
več naredili na področju doživljajskega turizma. Zavedati se 
moramo, da so Haloze res biser, niso pa edini na svetu. In če jih 
ne bomo promovirali, bodo gostje odšli drugam,« je še dodala Vuk 
Kostanjevčeva.

Primož Njegač, lastnik počitniške hiše Grozdek, je mnenja, da 
je v Halozah predvsem premalo ponudbe. Po njegovem mnenju 
bi morali bolj izkoristiti reko Dravo (rafting), pa tudi kolesarski 
turizem.

Foto: CG

V 400 let stari Krčmi Janževina lahko turisti poskusijo domače dobrote. 

Podravje � Težave starostnikov so kompleksne

»Tukaj smo in ne bomo še 
vsi kar takoj pomrli!«
Neverjetna zgodba iz celjske bolnišnice o zamenjavi identite-
te dveh pacientov je odprla številne dileme. Ključna je seve-
da, kako bi ta katastrofalni in tragični scenarij lahko prepre-
čili. Prepoved obiskov, ki je zadnje tedne veljala v številnih 
zdravstvenih ustanovah, je eden izmed razlogov za nastali 
zaplet. Izkazalo se je, da je tovrstna izolacija od zunanjega 
sveta za dementne in nekontaktne paciente izjemno rizična.

Predstavniki Srebrne niti, združenja za dostojno starost, javnost 
konstantno opozarjajo na neprimerno in vedno slabšo zdravstveno 
oskrbo predvsem starejših. Predsednica združenja Biserka Marolt Me-
den se je odzvala tudi na zadnji tragičen primer zamenjave identitete 
dveh pacientov. Ta je posledica zmote in več med seboj povezanih 
sistemskih napak, ki bi jih lahko preprečili. Na ministra za zdravje Da-
nijela Bešiča Loredana je naslovila konkretne zahteve. Prva je zahteva 
za takojšnjo odpravo prepovedi obiskov v bolnišnicah za vse starejše 
paciente, še posebej tiste z demenco, ki ne zmorejo sami izraziti vseh 
svojih občutij, potreb, pričakovanj …

Obenem kot predstavnica starejše populacije Marolt Medenova 
predlaga, da vsi aktivno vključeni v obravnavo starejših pacientov op-
ravijo izobraževanja o komunikaciji. Ministra je – prav tako v luči zad-
njega dogodka iz SB Celje – opozorila še na sporne prakse sanitetnih 
prevozov, pomanjkanje prisotnosti zdravnikov v domovih za starejše 
ipd. 

Diskriminacija starostnikov?
V Srebrni niti opozarjajo na porast starizma in celo diskriminacije 

zaradi starosti: »Med drugim smo že pred časom zahtevali, da neod-
visna komisija razišče tako imenovano »triažiranje« v času epidemije 
covid-19 v domovih starejših oziroma omejevanje dostopnosti do 
bolnišnične obravnave, ki je privedlo do številnih nepotrebnih smrti 
starejših. Nič se ni zgodilo.« Razpolagali naj bi s tehtnimi dokazi za to-
vrstno neustrezno obravnavo starejših. »Še vedno pričakujemo, da bo 
problem triažiranja in presežnega števila smrti v domovih starejših v 
času epidemije raziskan in da bodo odgovorni tudi ustrezno sankcio-
nirani,« dodaja Biserka Marolt Meden.

Ena izmed skrbi starejših, ki se je v zadnjem času le še okrepila, 
je slabitev javnega zdravstva in porast komercialnih zavarovanj, kar 
Medenova dojema kot nesprejemljivo: »Zelo nas skrbi napovedana 
gradnja prve zasebne bolnišnice, ki naj bi jo dejansko postavili z našimi 
javnimi sredstvi. Opozorila o plazeči privatizaciji zdravstva se uresni-
čujejo in nas zelo skrbijo. Bomo imeli dvoje zdravstev: eno za bogate 
in drugo za revne?«

Dženana Kmetec

Haloze � Za vzpostavitev in promocijo turistične destinacije 360.000 evrov

Haloze potrebujejo predvsem uspešnega tržnika
Potem ko se je popolnoma izjalovila ideja o interesni zvezi haloških občin (IZHA) pod taktirko Slavka Podbrežnika Dob-
nika, ki naj bi pomenila zagon haloškega turizma, se je pet haloških občin z enakim ciljem povezalo v dveh projektih 
Las-a, ustvarilo destinacijo Vizit Haloze, trženje pa zaupalo Zavodu za turizem iz Rogatca. Obdobje črpanja evropskega 
denarja, namenjenega tako turistični infrastrukturi kot promociji dežele, pa se počasi izteka.

Foto: ČG 

Uporaba zapestnic kljub morebitnim pomislekom okrog »označeva-
nja« prispeva k večji varnosti in minimalizaciji možnosti za zamenjavo 
identitete. 

Foto: CG

Donačka Gora je ena izmed zanimivejših turističnih točk za turiste.

Na Ptuju ob premeščanju stanovalcev 
uporabljajo zapestnice

V Domu upokojencev Ptuj že vrsto let uporabljajo sistem 
»zapestnic« z osebnimi podatki predvsem za nekontaktne 
stanovalce in obolele za demenco, pogosto tudi za druge, 
pogovorljive.

Direktorica Vesna Šiplič Horvat pravi, da tako ob 
premeščanju iz doma v bolnišnico minimalizirajo 
možnost napak, ki so lahko, kot smo se prepričali, izjemno 
tragične: »Nekateri imajo pomisleke okrog tega. Seveda 
v tem primeru ne vztrajamo, to je odločitev vsakega 
posameznika. Res pa je, da z uporabo tovrstnih zapestnic 
lahko storimo veliko v smeri zaščite in minimaliziranja 
možnosti za napake, zato jih ohranjamo.« Obiski sicer 
potekajo nemoteno v vseh enotah ptujskega Doma 
upokojencev. 

Ob tem direktorica Šiplič Horvatova še dodaja, da so 
seznanjeni s pomisleki in predlogi Združenja. Dogovarjajo 
se, da bi v kratkem na Ptuju izvedli srečanje, na katerem 
bi obdelali aktualne težave starostnikov in skupaj skušali 
poiskati predloge za morebitne sistemske rešitve.
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Umetniško delo odraža duh 
časa, pravi umetnik, a nekateri so 
prepričani, da je spomenik covidu 
vendarle pretiran in da njegova 
umestitev ni primerna, spet drugih 
izbira ne moti. 

Občina Majšperk je že pred več 
kot 20 leti kupila del gozda za 
širitev parkirišča na Ptujski Gori. 
»Za tem smo to zemljišče z občin-
skim prostorskim načrtom spre-
menili, da je bilo parkirišče sploh 
mogoče zgraditi, in iskali možne 
rešitve tudi za dodatna mesta na 
pokopališču. K sodelovanju smo 
povabili arhitekta Marjana Berli-
ča, projekt je bil predstavljen na 
občinskem svetu in uvrščen v pro-
račun v letu 2021/22,« je pojasnila 
županja Darinka Fakin. Arhitekt 

Marjan Berlič je v sodelovanju 
z Zavodom za varstvo kulturne 
dediščine med drugim ugotovil, da 
je širitev obstoječega pokopališča 
nemogoča oziroma je mogoča z 
izgradnjo velikih opornih zidov, da 
prostor pokopališča in poslovilni 
prostor preseka lokalna cesta in da 
pogled proti ptujskogorski cerkvi s 
pokopališča zastira pet smrek. »Ob 
teh ugotovitvah smo ob širšem 
ogledu zemljišča ugotovili, da bi bil 
najprimernejši prostor za postavi-
tev žarnega zidu na mestu takrat 
obstoječega parkirišča. Ta ugo-
tovitev nas je napotila na iskanje 
prostorsko likovnih in inženirskih 
rešitev za ta prostor,« je pojasnil 
Berlič. Prva naloga je bila zagotovi-
ti zadostno površino za parkirišče 

in temu pogoju so zadostili z od-
stranitvijo zaraščenega hriba pred 
bodočim poslovilnim prostorom. 
Nato so umestili žarni zid v prostor 
tako, da so razmejili parkirišče s 
polkrožnim oblikovanjem žarnega 
zidu. »Skulpturo – zemljo s križi – je 
bilo treba dvigniti od tal in primer-
no locirati v poslovilni prostor. S 
takšno postavitvijo smo defi nirali 
težišče tega prostora, na katero 
je vezano tudi oblikovanje tlaka, 
pridobili pa smo logično mesto za 
krožno klop,« je dodal.

Umetnik s skulpturo in 
postavitvijo zadovoljen

Postavitev, ki jo je utemeljil arhi-
tekt Marjan Berlič, pa ni prepričala 
lepega števila krajanov, med njimi 

tudi domačina in arhitekta Nejca 
Juritscha, ki je izpostavil, da se je 
z neprimerno postavitvijo agre-
sivnega »spomenika« virusu Sars-
Cov-2 na pokopališču na Ptujski 
Gori znatno znižala prostorska 
kakovost kraja ter občine. Poko-
mentiral je tudi izbor motiva viru-
sa, ki da je popolnoma zgrešena 
in da gre za groteskno povečano 
obliko virusa, ki je neprimeren in 
agresiven tujek v prostoru. Vendar 
kot je že sam ugotovil: »Estetika je 
ideja o lepoti, kot je zapisala Miuc-
cia Prada, in lepot je toliko, kot je 
opazovalcev.« Kaj je lepo, je zato 
nepošteno soditi, prav tako pa naj 
bi veljalo, da umetniška dela odra-
žajo duh časa. Covid-19 je posegel 
v življenje vsakega posameznika, 
pa če je virus priznaval ali ne. Ome-
jitve, prepovedi, maske, razdalja, 
strah pred boleznijo, strah pred 
cepljenjem, nemoč nekaterih, po-
smehljivost drugih. »To kiparsko 
delo se je formiralo v mojih čustvih 
že po nekaj mesecih pohoda tega 
morilca, virusa po svetu. Vsa zna-
nost in vsak posameznik se trudi 
zatreti njegovo širjenje in moč, še 
danes,« pa je dejal stvaritelj te skul-
pture Franc Tobias. »Kip Covid-19 je 
zgrajen iz že zavrženih litoželeznih 
pokopaliških križev, ki so simbol 
trpljenja in smrti, vendar so trdni, 
da vernim prinašajo dovolj upanja 
in varnost. Ta žalna skulptura je 
locirana na delu žarnega pokopa-
lišča na Ptujski Gori, ki je že stoletja 
znana po baziliki, kamor še vedno 
hodijo verniki prosit za zdravje in 
še marsikaj.« Kljub kritikam meni, 
da je sakralni prostor z žarnim zi-
dom in skulpturo primerno obliko-
van, z izgledom skulpture, ki privla-
či poglede, pa je zadovoljen. 

Skulptura na Ptujski Gori je že 
šesta, ki jo je Franc Tobias ustvaril 
iz zavrženih litoželeznih križev. 
Prva je bila leta 1994 postavljena 
na pokopališču v Gorišnici, sledile 
so skulpture v Križevcih pri Ljuto-
meru, Lenartu, Voličini in leta 2007 
v Cirkulanah.

Mojca Vtič
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Skupna vrednost projekta je bila po predračunih ocenjena na 
189.855 evrov, projekt pa je razdeljen na več sklopov:

- parkirišče z javno razsvetljavo v vrednosti 125.860 evrov
- žarni zid v vrednosti 46.923 evrov
-temelj, opaž, material za kroglo in križe ter honorar v vrednosti 17.072 evrov.

Vir: Občina Majšperk

Foto: Mojca Vtič

Osrednja pozornost na žalnem prostoru pripada sedem metrov visoki skulpturi, poimenovani Covid-19, stva-
ritelja Franca Tobiasa.

Majšperk � Ureditev pokopališča na Ptujski Gori razdvaja krajane in občane

Tujek v prostoru ali umetnina, ki odraža duh časa?
Ureditev parkirišč z žarnim zidom na Ptujski Gori je končana. Osredje žalnega prostora je zavzela več kot sedem metrov 
visoka skulptura z železno kroglo, na katero so pritrjeni litoželezni križi, poimenovana Covid-19 z zapovedjo – Tu ostani! Gre 
za delo umetnika Franca Tobiasa, rojenega v Gorišnici, živečega v Mariboru z ateljejem na Ptujski Gori. 

Kot je veljalo tudi pred epide-
mijo, je razpored obiskov svojcev 
jasno določen. Na kirurškem, in-
ternem, ginekološko-porodnem 
oddelku in oddelku pobolnišnič-
nega zdravljenja obiski potekajo 
med 15. in 16. uro. Na otroškem 
med 12. in 15. uro ali popoldan med 
17. in 18.30. Po pravilih, ki veljajo 
od tega tedna naprej, se obiski 
dovolijo eni zdravi osebi, maske so 
v vseh zdravstvenih ustanovah ob-
vezne, ostali ukrepi pa so splošni 
in se navezujejo na higieno (razku-
ževanje ...). 

V ptujski bolnišnici so maja letos 
obiske omejili na vseh oddelkih, 
julija pa postavili še strožja pravila. 

Omejili so jih na eno zdravo osebo, 
na nekaterih oddelkih pa omogo-
čili le ob predhodnem dogovoru 

z zdravnikom. V nasprotnem pri-
meru obiski sploh niso bili možni. 
Za enak ali podoben ukrep so se 

poleti odločili v mnogih slovenskih 
bolnišnicah. V kombinaciji s težko 
dosegljivostjo nekaterih zdrav-
nikov je to marsikaterega svojca 
hospitaliziranih bolnikov postavilo 
v izjemno težko situacijo. Mnogim 
je bil (včasih celo zadnji) stik po-
polnoma onemogočen.

Seveda tudi po odpravi prepove-
di ostajajo v veljavi logična in smela 
navodila, da naj na obisk prihajajo 
le zdrave osebe. Na ministrstvu za 
zdravje so potrdili, da epidemiolo-
ških razlogov za uvedbo tako rigo-
roznega ukrepa, kot je prepoved 
obiskov na nekaterih oddelkih, ni. 
Priporočali naj bi le omejitve.

Dženana Kmetec

Podravje, Ptuj � Od ponedeljka spremenjena pravila v bolnišnici

Obiski ponovno možni na vseh oddelkih
Kar nekaj tednov so svojci pacientov internega oddelka ptujske, pa tudi številnih drugih bolnišnic, opozarjali na nespreje-
mljivost prepovedi obiskov. Očitno so vendarle naleteli na posluh, od ponedeljka naprej v Splošni bolnišnici Ptuj (SB) obiske 
omogočajo na vseh oddelkih.

Foto: ČG

Obiski so ponovno možni na vseh oddelkih SB Ptuj. 

Kje si, Ptuj?
Bliža se svetovni dan turizma. Zanimivo bo izvedeti, 

kaj bodo ključni turistični deležniki povedali o tekoči 
turistični sezoni in o strateških projektih za naprej. 
Lahko, da nam bodo predstavili le suhoparne številke, 
bolj malo pa o strategiji, ker najnovejša za Ptuj šele 
nastaja, še najmanj pa o zadovoljstvu obiskovalcev, ki 
prihajajo v najstarejše slovensko mesto še vedno zara-
di izjemne kulturno-zgodovinske dediščine. 

Kako si sicer razlagati podatke spletnega glasovanja 
natečaja Moja dežela – lepa in gostoljubna 2022 po po-
sameznih kategorijah. Med ljubljenci ljudskih src Ptu-
ja namreč ni, ker če bi bili zadovoljni, vsaj nekateri, bi 
morali glasovati zanj, za kraj, ki se jim je najbolj use-
del v srce. Zaman smo ga iskali v kategoriji srednjih 
mest, kamor se uvršča zadnjih nekaj let sicer po oce-
njevanju strokovne komisije TZS, in tudi med mestni-
mi jedri. Letos ga ne bomo našli niti med finalisti pro-
jekta, ker glede urejenosti in ponudbe v zadnjih letih 
ni napredoval, zato tudi ni bilo uradne prijave. V teku 
je res velika investicija v ureditev Stare steklarske in 
sosednjih ulic, kar pa ni nobeno „opravičilo“, da mes-
to ne „navdušuje“ svojih obiskovalcev, kot bi moralo. 
Po padcu nekdanjega Koteksa v Dravski ulici so ostali 
kupi kamenja, ki bodo po vsej verjetnosti gradnik ne-
česa novega na tem območju. Kaj bo to, se še vedno 
ne ve, ali pa bo to naposled le kraj tako pričakovane 
ptujske turistične atrakcije, ki bo (po)vlekla ptujski 
turizem odločneje naprej. Trava, ki raste iz teh kupov, 
pa le še dodatno kazi podobo urejenosti. Medtem ko so 
bili nekdanji turisti, ki so bivali v apartmajih usnjarja 
Andreja, prepričani, da je stavba nekdanjega Koteksa 
ostalina slovenske vojne, jim podoba kupov kamenja 
in pogled na neurejeno parkirišče zagotovo še naprej 
kvari pogled onstran Drave. Za mnoge, ki prihajajo na 
Ptuj, pa je nepojmljivo, da si po ogledu bogatih in izje-
mnih zbirk v ptujskem gradu, nekatere so nacionalne-
ga pomena, ne morejo privoščiti niti kave.

Marsikdo ima sicer pomisleke glede spletnega gla-
sovanja, vendarle pa so kazalnik o tem, kako je neko 
okolje prepoznavno. Vsi glasovi, ki so jih prejeli v po-
samezni kategoriji, po vsej verjetnosti niso bili od do-
mačinov, ki so se tako ali drugače potrudili za podporo 
svojemu kraju. Tudi Ptujčani bi lahko glasovali za svo-
je mesto, pa se niso „odzvali“ oz. jim tisti, ki skrbijo za 
večjo prepoznavnost, niso namignili, da je tudi tako, 
ob glasovih obiskovalcev, mogoče postati „ljubljenec 
ljudskih src“ natečaja Moja dežela – lepa in gostoljub-
na 2022.

Vse čestitke pa si zaslužijo Cirkulane, ki so v kate-
goriji jedra (mestna, trška, vaška) zasedle tretje mesto 
s kar 685 glasovi, Kog (Ormož) je na 12. mestu prejel 
275 glasov, med manjšimi mesti je bil Lenart s 364 gla-
sovi sedmi, med izletniškimi kraji pa sta se Destrnik 
in Gorca uvrstila na 22. (63 glasov) oz. 23. mesto (24 
glasov). Ob vsem tem se ponovno poraja vprašanje o 
tem, kdo mora imeti mesto rad, biti zadovoljen tako z 
življenjem v njem kot s ponudbo. Občasno so namreč 
turisti tudi domačini. Zaman pa je tudi trud posame-
znikov, če ni širšega konsenza, kaj je to, kar je naša 
primerjalna prednost, in kako jo znamo zapakirati, da 
osvaja, pa četudi s spletnim, za nekatere tudi zavaja-
jočim glasovanjem. Kakor koli že, nekaj pa kljub temu 
pove. Navsezadnje turizem smo ljudje!

Majda GoznikK
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Foto: Črtomir Goznik
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Prizidek bo velik slabih 2.000 m2, 
občina pa je v ta namen odkupila 
dve parceli. Šola bo po načrtih ar-

hitekta Črtomirja Čučka iz domače 
Voličine v prizidku pridobila devet 
učilnic za malčke iz prve triade, štiri 

specializirane učilnice, novo jedilni-
co in knjižnico, poleg tega pa bodo 
tam uredili še garderobe, kabinete 
za učitelje, prostor za druženje in 
servisne prostore.   

Osnovna šola stoji v stano-
vanjskem naselju, zato je bila po 
občinskem prostorskem načrtu 
(OPN) tudi za omenjeni dve parceli 
prvotno predvidena gradnja dveh 
stanovanjskih objektov. Dokumen-
te je bilo zato treba prilagoditi za 
prizidek k šoli in ureditev zelenih 
površin. Na javni razgrnitvi občin-
skega podrobnega prostorskega 
načrta ni bilo pripomb, potrdili so 
ga tudi svetniki, zato ovir za zače-
tek gradnje ni več.

Večji izziv pri realizaciji projekta 
pa je predstavljala fi nančna kon-
strukcija; naložba je namreč oce-
njena na skoraj 3,2 milijona evrov. 
V občinski upravi so zato preraču-
navali možnosti najema ugodnih 
dolgoročnih kreditov, obenem pa 
upali na uspešno kandidaturo na 
razpisu za sofi nanciranje. In imeli 
srečo, kajti šolsko ministrstvo jim 
je odobrilo državna sredstva v vi-
šini 80 % upravičenih stroškov. Kot 
pravi župan Janez Kramberger, 
naj bi dela začeli še letos, nove 
učilnice pa bi bile učencem na vo-
ljo že v začetku prihodnjega šol-
skega leta.  

SD

petek � 23. septembra 20224 Podravje

Sveti Tomaž � Odprtje dveh pomembnih pridobitev

Bogatejši za lekarno 
in fi zioterapijo
V Svetem Tomažu je bilo minuli teden slovesno, saj so na-
menu predali podružnično lekarno in prostore fi zioterapije. 
Oboje za kraj, kjer deluje Medgeneracijski center, in celo 
občino predstavlja pomembno pridobitev.

Foto: NŠ

Direktor Lekarne Ormož Marko Hanželič je vesel, da jim je po dolgih 
letih prizadevanj končno uspelo odpreti lekarniško podružnico v občini 
Sveti Tomaž.

Predvsem na lekarno so v kraju čakali vrsto let. Kot je pojasnil direk-
tor Lekarne Ormož Marko Hanželič, se je prva ideja o lekarni v občini 
Sveti Tomaž porodila že leta 2015: „A ker Zakon o lekarniški dejavnosti 
predvideva, da je za lekarniško podružnico potrebnih 2500 prebival-
cev v občini, to ni bilo izvedljivo. Občina je to zapreko rešila tako, da 
je zdaj uvrščena med občine mejnega problemskega območja, s čimer 
nam je uspelo pridobiti dovoljenje za gradnjo lekarniške podružnice. 
Vse skupaj se je sicer še nekoliko zavleklo še zaradi kovida in gradbene 
krize. V projekt smo vložili nekaj manj kot 100.000 evrov, fi nancirali 
smo gradbena dela, Občina pa je zagotovila prostore.“ V Lekarni Or-
mož so zaradi odprtja lekarniške podružnice v Svetem Tomažu dodat-
no zaposlili farmacevta, ki bo nadomestil vodjo tomaževske podružni-
ce. Ta bo za zdaj odprta tri dni v tednu, glede na interes prebivalcev pa 
bodo delovni čas še prilagodili.

V neposredni bližini lekarne pa odslej v centru Svetega Tomaža de-
luje tudi fi zioterapija, in sicer v okviru storitev Zdravstvenega doma 
Ormož. Direktorica Vlasta Zupanič Domanjko je ob tej priložnosti 
povedala, da so v strategiji delovanja zastavili širjenje dejavnosti, v 
katerih so čakalne dobe zelo dolge in med temi je tudi fi zioterapija: 
„Investicija je vredna okoli 60.000 evrov, tretjino sredstev iz proraču-
na zagotavlja občina Sveti Tomaž. Veseli smo, da so v občini zdaj na 
voljo zobozdravstvena ambulanta, družinska zdravstvena ambulanta 
z referenčno sestro in odslej tudi fi zioterapija.“

»S ponedeljkom, 26. septembra, 
bo spremenjen vozni red mestne-
ga avtobusa. Spremenjena bo ob-
stoječa linija in v smeri novega po-
kopališča Rogoznica bo umeščeno 
dodatno postajališče Puhova ulica 

6, kjer so novi prostori Glasbene 
šole Karola Pahorja. Postanki na 
postajališču bodo ob 13.13, 14.13, 
16.1 3, 17.13, 18.13 in 19.13. Vožnja z 
odhodom ob 20. uri bo ukinjena. 
Vsi ostali odhodi mestnega avto-

busa ostanejo nespremenjeni,« 
so novosti predstavili na ptujski 
občini. 

Sprememba voznega reda je do-
brodošla predvsem za mlajše otro-
ke in njihove skrbnike. Čeprav ne 

gre za veliko razdaljo med matično 
stavbo v Dravski ulici in prostori v 
Puhovi ulici, je bilo logističnih ovir 
kar nekaj. Otroci iz MO Ptuj pred-
stavljajo približno polovico vseh 
vpisanih učencev. Tudi mlajši so 
doslej lahko h glasbenemu pou-
ku prihajali sami, odkar so v novih 
prostorih, pa za marsikoga to (tudi 
zaradi zelo prometne in nevarne 
Ormoške ceste) ni bila opcija.

Občina se je v tem primeru de-
jansko prilagodila staršem in za-
poslenim v glasbeni šoli. Dejstvo 
je, da bi lahko bili v nasprotnem 
primeru priča izpisu večjega šte-
vila otrok. Zgolj zaradi otežene 
logistike. V času od 14. do 19. ure, 
ko je v glasbeni šoli največ otrok, 
po trenutnem voznem redu ni bilo 
nobenih voženj v to smer, kar se 
bo od ponedeljka le spremenilo – v 
pravo smer.

Dženana Kmetec

Ptuj � Vendarle so vožnje prilagodili selitvi dela programa v Puhovo ulico

Vozni red mestnega avtobusa od ponedeljka spremenjen
Pobudi, da se vozni red mestnega avtobusa prilagodi več kot 200 otrokom, ki se glasbeno izobražujejo v prostorih v Puhovi 
ulici, so na ptujski občini vendarle prisluhnili. Od ponedeljka naprej bo uvedeno novo postajališče, avtobus bo v popoldan-
skih urah v to smer vozil kar šestkrat. 

Foto: SD

Da bodo lahko povečali lenarško šolo, je Občina odkupila dve parceli, 
prvotno namenjeni stanovanjski gradnji. 

Lenart � Začetek gradnje šolskega prizidka

Namesto hiš nove učilnice
Ker je lenarška osnovna šola že dolgo premajhna za vse ukaželjne glavice, njihovo število namreč iz leta v leto narašča, jo 
je treba povečati, predtem pa spremeniti obstoječe prostorske akte.

Foto: NŠ

Za fi zioterapevtsko obravnavo pacientov bo v novi ambulanti skrbela 
domačinka, diplomirana fi zioterapevtka Albina Črnjavič, v družbi di-
rektorice Zdravstvenega doma Ormož Vlaste Zupanič Domajnko.

Foto: ČG 

Postanki na postajališču Glasbena šola Karola Pahorja, Puhova ulica, bodo ob  13.13, 14.13, 16.13, 17.13, 18.13 in 19.13.

Župan Mirko Cvetko pravi, da so si za obe storitvi v občini prizade-
vali vrsto let, zato so zdaj, ko sta obe končno zaživeli, zelo veseli: „Gre 
za izjemni pridobitvi za naš kraj, saj je znano, da majhne občine težko 
pridobimo takšne programe. Vesel sem, da smo na drugi strani – tako 
v Lekarni Ormož kot v Zdravstvenem domu – imeli dobre sogovorni-
ke, ki so razumeli naše želje in potrebe ter so nam pomagali uresničiti 
želene cilje.“

Cvetko ob tem dodaja, da so željo po lekarni in fi zioterapiji jasno 
začrtali že ob odprtju Medgeneracijskega centra v kraju, zato so z 
veseljem zagotovili prostore za umestitev obeh, pa tudi občinski sve-
tniki so v proračunu podprli zagotovitev sredstev za nakup opreme v 
fi zioterapevtski ambulanti.

nš

Andrej Vršič, direktor Javne-
ga zavoda za turizem, kulturo in 
šport, pravi, da so s poslovanjem 
bazena letos zelo zadovoljni: »Le-
tno kopališče je bilo odprto od 10. 
junija do 4. septembra. V tem času 
smo ustvarili 23.325 evrov prihod-
kov (lani 18.231) ter 54.000 evrov 
odhodkov (lani 55.000), razlika 
med prihodki in odhodki zdaj zna-
ša 30.710 evrov, s tem da nekatere 
račune, kot sta elektrika in odvoz 
odpadkov, še pričakujemo v teh 
dneh. Razliko med prihodki in od-
hodki bo pokrila ustanoviteljica, 
občina Ormož. Glede na to, da je 
lani občina pokrila 36.000 evrov iz-
gube, smo letos poslovali bolje kot 
lani. Višje cene energentov smo 

letos že precej občutili, tudi do 30 
odstotkov,“ je pojasnil.

V primerjavi z lanskim letom so 
letos na Letnem kopališču Ormož 

zabeležili 3.000 kopalcev več. Ob 
tem so beležili tudi, od kod ti priha-
jajo. Seveda je bilo med kopalci naj-
več domačinov: iz občine Ormož 

6.735, iz občine Sveti Tomaž 131, iz 
Središča ob Dravi pa 320. Ostalih 
kopalcev je bilo 3.290, med njimi je 
bilo veliko gostov iz sosednje Hrva-
ške, pa tudi Ptujčanov.

Poslovanje, s katerim so bili 
letos zadovoljni, že postavlja ob-
veznosti za naslednje leto, zato 
v Zavodu že snujejo načrte za 
prihodnje leto. „Če nam bo vre-
me naklonjeno, predvidevamo, 
da bi prihodnje leto bazen odprli 
že 1. junija,“ je povedal Vršič in iz-
postavil še investicije. Za naslednje 
leto tako načrtujejo nabavo nove 
bazenske črpalke – okoli 12.000 
evrov bo zanjo odštela ustanovite-
ljica, občina Ormož. 

nš
Foto: NŠ

V letošnjem poletju je ormoški bazen obiskalo več kot 10.000 kopalcev.

Ormož � Poslovanje letnega kopališča

Izguba letos manjša kot lani
Ormoško letno kopališče je za obiskovalce vrata zaprlo 4. septembra. Vremenski pogoji za obratovanje namreč več niso 
bili ugodni, zato nadaljnje odprtje ne bi bilo smiselno. Obisk kopališča je bil v tem kratkem času obratovanja dober, saj je 
osvežitev poiskalo več kot 10.000 kopalcev, vreme pa že v drugi polovici avgusta kopalcem ni bilo naklonjeno.
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Župan Anton Leskovar je dejal, 
da vlada lokalnim skupnostim krči 
fi nančna sredstva, omejila bi jim 
tudi dostop do evropskih fi nanč-
nih virov. »Nova vlada je občinam 
v novi fi nančni perspektivi vzela 
polovico denarja. 136 milijonov 
evrov je razporedila po različnih 
ministrstvih, pometli so tudi pro-
jekte, ki so bili uvrščeni v razvoj re-
gij in smo zanje že pripravljali do-
kumentacijo. Skrbijo me indici, da 
občine več ne bi imele dostopa do 
evropskih sredstev. Vse investici-

je, ki niso v izvedbi, so ustavili. Raz-
pisi Direkcije RS za infrastrukturo 
so v mirovanju. Tako slabo, kot je 
sedaj, še ni bilo. Občinam naj bi 
znižali povprečnino. Bojim se, da 
trenutni val podražitev ni zadnji. 
Občine že prihajajo s klici na po-
moč. Odprte imajo recimo razpise 
za nabavo električne energije in 
prejemajo nepredstavljivo visoke 
ponudbene zneske. Mi imamo sre-
čo, da imamo električno energijo 
zakupljeno še za leto in pol. Tudi 
investicij je še za naslednje leto 

dni, kako bo dalje, pa ne vemo ...“
Župan Leskovar je izrazil resno 

zaskrbljenost zaradi napovedi, da 
bi v podjetjih zmanjševali proizvo-
dnjo, delavce pa poslali na čakanje 
na delo. „Občine bomo že nekako. 
Ne predstavljam pa si situacije, če 
poklekne gospodarstvo …«

Načrte o namakalnem 
sistemu pomaknili v 
drugi plan

Direktor občinske uprave Dami-

jan Napast je v nadaljevanju opisal 
investicije, ki so v realizaciji. Regu-
lacijo Polskave, ki jo vodi državna 
direkcija za vode (DRSV), izvajajo 
na videmskem delu, v Kidričevem 
še ne. »DRSV je pričela s pridobi-
vanjem zemljišč za razbremenilnik 
Framski potok. Računajo, da bi ga 
zgradili s sredstvi stare fi nančne 
perspektive EU, njegova vrednost 
je 900.000 evrov, zato se s pridobi-
vanjem zemljišč nekoliko mudi. Pri 
projektu namakanja smo naleteli 
na fenomen visokih cen, ki so res 
poletele v nebo. Za poskusne vrti-
ne smo dobili ponudbe v znesku 
16.000 evrov (za eno vrtino), kar 
je večkratnik preteklih cen. Tudi 
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Premalo delavcev in pomanjkanje materiala
Medtem ko po eni strani stiska draginja, po drugi v nekaterih 

gospodarskih dejavnostih, tudi gradbeništvu, kronično 
primanjkuje kadra in materiala. Kidričani so letošnji program 
obnove občinskih cest izvajalcu po razpisu oddali v začetku leta, 
a dela še niso končana. »Ne ostane nam drugega, kot da sklenemo 
aneks. Plane asfaltiranja usklajujemo na tedenski ravni, ogromno 
gradbišč imamo odprtih. Obvoznico asfaltirajo, kolesarska steza 
je pripravljena na asfaltiranje. Ni materiala, ni delavcev, vse gre 
počasi …,« je skomignil kidričevski župan Leskovar.

Njegove besede je potrdil direktor občinske uprave Damjan 
Napast. Poudaril je, da se zaradi pomanjkanja delovne sile vsi 
projekti v občini časovno zamikajo. 

Foto: Sta/M24

Obravnavano območje leži med 
Rogozniškimi ribniki in obcestno 
pozidavo ob Svržnjakovi, Gomil-
škovi in Ulici 8. avgusta ter je v ce-
loti nepozidano.

Septembra lani je bila izvedena 
javna predstavitev izhodišč, zain-
teresirana javnost je nato lahko 
pripombe posredovala pripravljav-
cem gradiva, ki so ga dopolnili in 
uskladili. Sledil je začetek izdelave 
OPPN. O osnutku so mnenja in 

konkretne smernice podali nosilci 
urejanja v povezavi z verjetnostjo 
pomembnejših vplivov plana. »V 
skladu z odločbo Ministrstva za 
okolje in prostor ni bila zahtevana 
izvedba postopka celovite pre-
soje vplivov na okolje (CPVO). Na 
podlagi pridobljenih konkretnih 
smernic in zahtevanih strokovnih 
podlag je bil izdelan dopolnjen 
osnutek OPPN,« so potek postop-
ka predstavili na ptujski občini.

Na obravnavanem območju naj 
bi v prihodnjih letih (lahko) zraslo 
kar 19 novih hiš. V severnem delu 
stanovanjski objekti treh različnih 
tipologij: dvojček, prostostoječe 
stanovanjske in vrstne hiše. Dvojč-
ka bosta ob dostopni cesti iz Svrž-
njakove ulice, v centralnem delu bi 
gradili prostostoječe stanovanjske 
in vrstne hiše. Slednje – ki jih bo 
sedem – bodo locirane na vzhodni 
strani ribnika.

V planu je preurejanje nogo-
metnega igrišča, ureditev novega 
otroškega igrišča  ter izgradnja 
nove ribiške trgovine. Obstoječa 
drevesa bodo obdržali, ob Ribi-
škem domu in na južnem robu 
območja pa območje dodatno za-
sadili.

Postopek sprejemanja 
OPPN dolgotrajen

Dostopno cesto bodo,  ko bo 
OPPN sprejet, urejali iz dveh ce-
stnih odsekov. Za potrebe no-
vogradenj bo občinska pot ob Ribi-
škem domu rekonstruirana, skupaj 
z nekategorizirano cesto mimo 
ribnika bo to kasneje prometna 

površina za motorni in nemotorni 
promet.

Dopolnjen osnutek podrobnega 
prostorskega načrta bo v ponede-
ljek obravnaval mestni svet in obe-
nem zavzel stališča do pripomb jav-
nosti, podanih v času javne razgrnit-
ve. To bo podlaga za pripravo pre-
dloga, na katerega morajo pozitiv-
no mnenje podati še nosilci urejanja 
prostora. Postopek sprejemanja ali 
spreminjanja OPPN je dolgotrajen, 

saj je treba izpeljati številne kora-
ke pred dokončnim sprejetjem. Za 
ptujsko občino (in številne druge) 
jih vodijo na Skupni občinski upravi 
občin Spodnjega Podravja. 

Urejanje komunalne 
infrastrukture nuja

Urejanje komunalne opreme 
za omenjeno območje bo glede 
na trenutne ocene stalo okrog 
388.000 evrov, skupaj z gradnjo še 

druge gospodarske infrastrukture 
pa naj bi se ta znesek gibal okrog 
pol milijona evrov. Po zakonu je 
občina tista, ki mora zagotoviti 
gradnjo komunalne opreme, razen 
če z investitorjem sklenejo druga-
čen dogovor. Del teh stroškov se 
v občinski proračun povrne preko 
komunalnega prispevka. Struktura 
virov fi nanciranja v tem primeru še 
ni opredeljena.

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

Na območje, za katerega sprejemajo OPPN, bodo umestili dva dvojčka, osem prostostoječih in sedem vrstnih hiš.

Foto: MZ

Kidričevski svetniki so septembrsko sejo končali v 55 minutah. Župan Anton Leskovar je za ta mandat napovedal še eno redno sejo, ki bo predvidoma 
13. oktobra.

Na septembrski seji sveta so svetniki med drugim razpravljali tudi o aktualni politič-
no-gospodarski sliki v državi ter projektih, ki jih bodisi država bodisi občina izvajata 
na območju Kidričevega. 

Pred dobrim letom so bila izdelana izhodišča za pripravo občinskega podrobnega pro-
storskega načrta (OPPN) Žabja vas, kjer je načrtovana nova širitev (predvsem) stano-
vanjskih gradenj. V ponedeljek bodo mestni svetniki obravnavali dopolnjen osnutek gra-
diva, kar je naslednji, še kako pomemben korak v smeri gradnje 19 hiš različne tipologije.

Kidričevo � 27. redna seja občinskega sveta

So podeželskim občinam šteti dnevi?

Ptuj � OPPN bo omogočil gradnjo hiš različne tipologije

Žabja vas: v planu izgradnja novih 19 hiš

Ena sama pripomba v času javne razgrnitve
Kakšnih večjih pomislekov okrog načrtovane gradnje na tem 

območju očitno ni. V času javne razgrnitve je prispela le ena 
pripomba, ki jo je podala lastnica sosednje parcele. Ker je ob tej 
parceli dolga leta obstajala pešpot, sedaj (kot je zapisala – po 
posegih Žurana) pa je ni več, je predlagala vnovično vzpostavitev. 
Po ogledu stanja na terenu so na občini ugotovili: »Razvidno je, 
da je obstoječa pešpot potekala vzporedno z obstoječimi škarpami 
privatnih hiš, ki so locirane nad njimi. Obstoječe stopnišče, ki je 
v nadaljevanju poti vodilo navzgor, še vedno obstaja. V OPPN ni 
predvidena ponovna vzpostavitev pešpoti. Je pa zato predvidena 
nova pešpot z območja obstoječe stanovanjske pozidave, ki bo preko 
obstoječega stopnišča povezala obstoječe z novim stanovanjskim 
območjem in nudila dostop do rekreacijskega območja ob ribniku.«

gradnja samih sistemov se je pod-
ražila. Za primer naj naveden Kranj, 
kjer je bila investicija namakalnega 
sistema ocenjena na 1,2 milijona 
evrov, najnižja ponudba izvajalca 
na razpisu je bila čez štiri milijone 
evrov. 7.000 evrov, kolikor država 
zagotavlja po hektarju, je krepko 
premalo. V naslednji fi nančni per-
spektivi naj bi normativ državnega 
fi nanciranja namakalnega sistema 
po hektarju kmetijske površine 
znašal 10.000 evrov. Aktivnosti v 
zvezi z načrti za gradnjo namakal-
nih sistemov bomo upočasnili. Po-

čakali bomo, če se bodo razmere 
optimizirale oziroma izboljšale.«

Občinski svetnik Anton Medved, 
sicer tudi predsednik Sindikata 
kmetov Slovenije, ocenjuje, da so 
državna vlaganja v gradnjo nama-
kanih sistemov smotrna. »Če na 
prodnatih tleh ne bo namakalnih 
sistemov, potem bo kmetovanje 
v prihodnje na teh območjih zelo 
oteženo ali onemogočeno.« Stri-
njal se je, da so pri cenah gradnje 
namakalnih sistemov zavladale po-
polne anomalije. 

Mojca Zemljarič
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Kot je pojasnila specialistka pe-
diatrije in neonatologije Milena 
Treiber, je meja preživetja po WHO 
trenutno 22 tednov nosečnostne 

starosti, odstotna stopnja prežive-
tja pa je zelo odvisna od doseženih 
tednov, saj jih pri 24 tednih preživi 
polovica, z vsakim nadaljnjim ted-

nom pa se stopnja preživetja strmo 
dviguje (pri 25 tednih 80 %, pri 26 
tednih 90 %, pri 27 tednih pa že 98 
%). »Vsi novorojenčki, ki ob rojstvu 
tehtajo manj kot 1.000 gramov, 
potrebujejo po rojstvu intenzivno 

zdravljenje, zato jih po primarni 
oskrbi v porodni sobi premestimo 
v Enoto intenzivne terapije na Kli-
niki za pediatrijo UKC Maribor, kjer 
lahko zdravljenje traja več mese-
cev, odvisno od stopnje nezrelosti 

in pridruženih obolenj. Letno je 
premeščenih od 2,5 do 3 odstotke 
vseh novorojenčkov, rojenih v naši 
porodnišnici, ne glede na doseže-
no nosečnostno starost.« 

Pri tako izjemno nezrelih nedo-
nošenčkih so zelo pogoste različne 
zdravstvene težave. »Predvsem di-
halne stiske (hialino-membranska 
bolezen), pa tudi večja obolevnost 
drugih organskih sistemov, pove-
zana z njihovo nezrelostjo (mož-
ganske krvavitve, poškodovanost 
bele možganovine, kronične spre-
membe na pljučih, očeh, črevesju), 
več okužb itd. Vsa ta obolenja v 
zgodnjem porojstvenem obdobju 
seveda vplivajo na kvaliteto preži-
vetja in kasnejši otrokov razvoj,« je 
povedala Treiberjeva in izpostavila 
tudi pomen sodobne opreme, ki je 
znatno pripomogla k izboljšanju 
preživetja ter kakovosti nadaljnje-
ga življenja. »Seveda bi vedno pot-
rebovali še kaj, od novejših moni-
torjev vitalnih funkcij, ultrazvoka, 
aparata za neinvazivno prediha-
vanje, saj se aparati, ki so veliko v 
uporabi, tudi hitreje kvarijo.« 

Starši na prezgodaj 
rojenega otroka niso 
nikoli pripravljeni

V Sloveniji je bilo leta 1996 usta-
novljeno Društvo za pomoč pre-
zgodaj rojenim otrokom, ki orga-
nizira tudi vseslovensko srečanje 
nedonošenčkov. Pred skoraj dese-
tletjem so pripravili tudi priročnik z 
naslovom Vaš nedonošenček, v ka-
terem na razumljiv in čim bolj prep-
rost način razložijo, zakaj se neka-
teri otroci rodijo prezgodaj, katere 
težave lahko pri njih pričakujemo, 
kako in s katerimi aparati jih zdravi-
mo ter kako lahko starši sodelujejo 
pri zdravljenju in negi. Po besedah 

pediatrinje Lilijane Kornhauser 
Cerar, predsednice Društva za po-
moč prezgodaj rojenim otrokom, 
starši na prezgodnje rojstvo otro-
ka niso pripravljeni, tudi takrat ne, 
ko je zaradi kroničnih bolezni ma-

Na Oddelku za perinatologijo UKC Maribor skrbijo za najmlajše in najlažje nedonošenčke. Mednje 
sodijo tudi najbolj nezreli nedonošenčki z ekstremno nizko porodno težo, ki so veliki »komaj« za dlan 
– v Sloveniji je vsako leto takih okoli 100. V lanskem letu se je v mariborski porodnišnici s težo pod 
1.000 grami rodilo 15 živorojenih otrok, od tega jih je preživelo 14 (93 %), kar je najvišja stopnja preži-
vetja doslej tudi v slovenskem merilu. Najmlajši novorojenček je bil lani rojen z 22 tedni nosečnostne 
starosti, tehtal pa je manj kot 500 gramov. Več mesecev prezgodaj rojeni otroci potrebujejo podporo 
aparatov (inkubator) in posebno nego visoko specializiranega medicinskega osebja. 

Dvanajst otrok, šest deklic, šest dečkov, trije razredi, združeni v enega v Podružnični osnovni šoli Stoperce. 
Sedeči za šolskimi mizami so prehitevali drug drugega v odgovorih na zastavljena vprašanja. Med drugim 
so povedali, da imajo radi stoperško šolo, ker je učencev malo in jim zato ni treba čakati v vrstah. Da imajo 
šolo, iz katere veje domačnost, radi, ker igrajo šah, med dvema ognjema in ker uživajo pri likovni vzgoji, pri 
kateri so nazadnje ustvarili sončnice, ki ožarjajo njihovo učilnico. Predvsem pa so zavezani stoperški šoli 
zato, ker jih poučuje Ida Žunkovič, domačinka, vpeta v vse pore življenja v kraju, in učiteljica, ki o učencih 
govori z orošenimi očmi ter pravi, da so njena druga družina.

Podravje � V mariborski porodnišnici se je lani rodilo 15 otrok s težo pod 1.000 grami

Meja preživetja je 22 tednov nosečnostne starosti 

Majšperk � V Stopercah letos prvič brez prvošolčkov, trije razredi združeni v enega

»Če se zapre šola, počasi zamre tudi življenje v kraju«

Najlepši trenutek vsake mamice je, ko lahko 
Foto: osebni arhiv

Jaka je danes navihan in zdra v fantek.

Šolstvo v Stopercah šteje že 
več kot 200 let, letos se je prvič 
zgodilo, da se v prvi razred ni 
vpisal noben otrok, posledično se 
pouk izvaja v trojni kombinaciji, 

torej da so združeni drugo-, tretje- 
in četrtošolci. »Družboslovje in 
naravoslovje poučujemo ločeno, 
kar pomeni, da četrti razred snovi 
omenjenih predmetov posluša 

ločeno, ostale ure so združene,« 
pravi Žunkovičeva. Učni cilji so v 
vseh šolah za enake razrede enaki, 
čeprav nekateri razredi pokajo po 
šivih, drugih so premajhni in so zato 
združeni. Slednje pa od učitelja 
zahteva veliko mero kreativnosti, 
prilagodljivosti, dodatnega dela. 
»Vedno znova moraš temeljito 
razmisliti, kako učencem razložiti 
snov, tako da zajameš vse tri 
težavnostne stopnje, medtem ko 
pri poučevanju enega razreda teh 
dilem ni. Bolj podrobno je treba 
poznati učni načrt po vertikali, da 
lahko povežeš enake cilje in jih 
nadgrajuješ. Za vsako uro obliku-
jem temo, zastavim cilje, nato raz-
delim naloge. Medtem ko enemu 
razredu ali skupini otrok razlagam 

novo snov ali utrjujem že slišano, 
ostala dva razreda oz. skupini de-
lata samostojno.«

Majhnost šole je lahko 
tudi prednost

Primanjkljaja znanja v primerjavi 
z ostalimi šolami ni, zagotavlja uči-
teljica z dvema desetletjema izku-
šenj. Njene besede potrjujejo tudi 
rezultati nacionalnih preverjanj 
znanj ter učni in življenjski dosežki 
učencev, mladostnikov, odraslih, 
ki so prve štiri razrede obiskovali 
ravno v Stopercah. »Kvečjemu so 
naši učenci zaradi načina podajanja 
snovi v prednosti. Prednost je, da 
višji razredi ponovijo snov, ki so jo 
morda pozabili, v nižjih razredih pa 

so v prednosti učenci, ki jih morda 
zanima že kaj več. Seveda pa so pri 
tovrstnem poučevanju tudi slabos-
ti. Najtežje je tistim učencem, ki za 
reševanje nalog potrebujejo tišino; 
popolne tišine pri nas ni. Medtem 

kot na primer tretji in drugi razred 
dane naloge opravljata samostoj-
no, četrtošolcem razlagam snov, 
nato obratno.« Pri tej obliki dela, 
poučevanja in učenja se pokaže 
tudi pripravljenost posameznikov 

V Stopercah ima šolstvo več kot 200-letno zgodovino, krajani, učitelji in tudi občina si 

FOTO: Mojca Vtič

Stoperški učenci, redni udeleženci društvenih in krajevnih prireditev, me-
nijo, da je njihova šola najboljša tudi zato, ker ni tako hrupna kot druge.

»Ti otroci so posebni«
Skoraj desetina otrok po celem svetu je rojenih prezgodaj; v 

Sloveniji je nedonošenčkov okoli 1.400 letno. Medicina je danes 
sposobna ohraniti otroka pri življenju, če je rojen po 22 tednih 
nosečnosti. Obenem pa je znano, da je verjetnost za hude trajne 
okvare pri tako zgodnjem rojstvu zelo visoka; kar četrtina 
novorojenčkov, ki se rodijo stari manj kot 25 tednov, se pri razvoju 
sooča z resnimi telesnimi in duševnimi težavami. Več dolgotrajnih 
študij, v katerih so spremljali nedonošenčke od rojstva do prehoda v 
odraslost, je razkrilo, da posledice prezgodnjega rojstva spremljajo 
otroka vse življenje. Med njimi je nadpovprečno veliko takšnih, 
ki imajo težave s koncentracijo, mnogi so šibkejši pri nekaterih 
intelektualnih nalogah, večja je tudi verjetnost, da zbolijo za astmo. 
Temu pritrjuje tudi predsednica mariborskega Društva za prezgodaj 
rojene otroke Dušanka Meglič, dr. med.: »Ti otroci so posebni. 
Od začetka svojega življenja so odvisni od pomoči. Najbolj so pri 
prezgodnjem rojstvu na udaru dihala, ker so pljuča nerazvita, zato 
je potrebna pomoč pri dihanju. Prebavila so tudi nezrela, potrebno 
je hranjenje po sondi, dolgoročno gledano pa na razvoj otroka 
seveda najbolj vplivajo možgani, ki so v času rojstva nedonošenega 
otroka še v fazi intenzivne rasti in razvoja ter so zato ob vsakem 
težjem bolezenskem dogajanju zelo ranljivi. Dolgoročne posledice se 
lahko zaradi kronične pljučne bolezni kažejo na dihalih, nevrološke 
posledice so zelo različne, od motnje pozornosti, hiperaktivnosti, 
v težjih oblikah pa so tudi epilepsija ali telesna in duševna 
manjrazvitost. Seveda pa je možno tudi, da ima nedonošen otrok 
popolnoma normalen telesni in duševni razvoj.«
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Število učencev v podružničnih OŠ v Podravju, šol. leto 2021/22
Občina Šola Število učencev
Ptuj OŠ Ljudski vrt Ptuj, Podružnica Grajena 185
Slov. Bistrica OŠ Antona Ingoliča, Podružnica Pragersko 181
Slov. Bistrica OŠ Pohorskega odreda, Podružnica Zg. Ložnica 163
Slov. Bistrica OŠ Antona Ingoliča, Podružnica Zg. Polskava 142
Videm OŠ Videm pri Ptuju, Podružnica Leskovec 92
Trnovska vas OŠ Destrnik, Podružnica Trnovska vas 91
Zavrč OŠ Cirkulane, Podružnica Zavrč 81
Ormož OŠ Velika Nedelja, Podružnica Podgorci 73
Sv. Andraž OŠ Cerkvenjak, Podružnica Vitomarci 71
Starše OŠ Starše, Podružnica Marjeta na Dr. polju 55
Slov. Bistrica OŠ Pohorskega bataljona, Podružnica Kebelj 50
Kidričevo OŠ Kidričevo, Podružnica Lovrenc na Dr. polju 46
Majšperk OŠ Majšperk, Podružnica Ptujska Gora 36
Videm OŠ Videm pri Ptuju, Podružnica Sela 31
Ormož OŠ Miklavž pri Ormožu, Podružnica Kog 31
Rogatec OŠ Rogatec, Podružnica Donačka gora 24
Majšperk OŠ Majšperk, Podružnica Stoperce 19
Sveta Ana OŠ Sveta Ana, Podružnica Lokavec 18
Rogatec OŠ Rogatec, Podružnica Dobovec 13

Vir: MIZŠ

tere predčasna prekinitev noseč-
nosti pričakovana. »Večina stisk je 
povezana s strahom, ali bo njihov 
otrok sploh preživel, in če bo, ali 
bo imel zaradi nedonošenosti po-
sledice. Rojstvo izjemno nezrelega 
otroka vpliva na celotno družino, 
tudi na sorojence, ki včasih težko 
razumejo, zakaj je mamica v bolni-
šnici, zakaj je očka žalosten in kje 
je dojenček, ki so ga čakali. Ko pa 
ga mama končno prinese domov, 
ta ni takšen, kot so si ga predstav-
ljali – zahteva ogromno pozornosti 
staršev, ki je bila prej namenjena 
samo njim. V stiski so tudi babice 
in dedki, tete in strici, prijatelji; vča-
sih tudi zato, ker ne vedo, kako se 
odzvati na izredne razmere v dru-
žini in kako lahko pomagajo. Stiska 
staršev je najhujša v prvih dneh in 
tednih po rojstvu, kaže se lahko z 
žalostjo, jokom, obupom, včasih 
tudi z iskanjem 'krivca' za prezgo-
dnje rojstvo, obtoževanjem sebe 
in drugih, zlasti medicinskega ose-
bja. Pomembno je, da zdravniki in 
medicinske sestre morebitno agre-
sivnost prepoznamo le kot način 
spopadanja staršev s stresom in 
ne jemljemo tega osebno.«

Rojstvo nedonošenčka lahko 
povzroči tudi ekonomsko stisko, 
ne le zaradi povečanih obremeni-
tev staršev z otrokom, ampak tudi 
zaradi fi nanc. Če živijo daleč od Lju-
bljane ali Maribora, kjer se zdravijo 
in kasneje tudi spremljajo ti otroci, 
je že vsakodnevna vožnja na obisk 
lahko fi nančni udarec.

Estera Korošec

pomagati drugim in v Stopercah 
medsebojna učna pomoč ni nekaj, 
česar bi se morali učenci priučiti, 
temveč jim je pomoč vrstnikom 
samoumevna, opaža Žunkovičeva. 
Majhnost šole, naravo, okolje, v 
katerega je šolska zgradba vpeta, 
pa učiteljica Ida Žunkovič ter vodja 
podružnice in učiteljica podaljša-
nega bivanja Milena Širec spretno 
izkoriščata. »Ker nas je zgolj 12, si 
večkrat organiziramo pouk v nara-
vi, se podamo v gozd, primanjkljaj 

interesnih dejavnosti nadomešča-
mo s pridobivanjem drugih živl-
jenjskih izkušenj: z obiski kmetij, 
podjetnikov, pisanjem voščilnic in 
pošiljanjem teh po pošti, skrbimo 
za visoko gredo, za šolski sadovn-
jak …« A vse te dejavnosti temel-
jijo na pripravljenosti učitelja. O 
lastnostih učitelja, ki poučuje na 
podružnični šoli, pa je dolgoletna, 
sedaj že 18 let upokojena učitelji-
ca na POŠ Stoperce Vera Planinc 
povedala: »Najprej se moraš za-
vedati, da si v šolstvu zaposlen, 

da pomagaš otrokom, da jim daš 
podlago za življenje. Potrebuješ 
tudi močno empatijo do otrok, da 
otroka spoznaš, razumeš, to pa 
moraš naučiti tudi otroke. Ne gre 
namreč za otroke sovrstnikov, na 
enakih razvojnih stopnjah, temveč 
gre za otroke različnih generacij, ki 
so primorani sodelovati.« 

Povezanost kraja in šole 
niso prazne besede

Usoda šole v Stopercah je bila 
že večkrat pod vprašajem, saj se fi -

nančno njen obstoj resnici na ljubo 
ne izplača, vendar pa je njen učinek 
na kraj neprecenljiv. Šolarji in učite-
ljici so namreč močno vpeti v prire-
ditve v kraju, na drugi strani pa cel 
kraj živi za šolo. »Povezanost kraja 
in šole je bila od nekdaj na visoki 
ravni,« je dejala Vera Planinc ter do-
dala, da mnogi mislijo, da je‚ pove-
zanost kraja in šole ‘zgolj fraza, ki 
se lepo sliši, »iz izkušenj drugod po 
Sloveniji pa vemo, da če se zapre 
šola, zamre tudi življenje v kraju.«

Mojca Vtič

Foto: osebni arhiv

svojega otroka prvič prime v naročje. 

FOTO: Mojca Vtič

prizadevajo, da šolska tradicija ne bi zamrla

Jakob: 790 g; 35 cm; 26. teden 
Nina Toplak je mama deset mesecev starega Jakoba, ki je običajen, navihan, razigran fantek, poln energije. Ob pogledu nanj niti pomisliš 

ne, da je ob rojstvu tehtal samo 790 gramov. Na intenzivni terapiji je bil 24 dni, v inkubatorju pa 42 dni. »Ko me je zdravstveno osebje 
seznanilo, da bom rodila v dopolnjenem 25. tednu nosečnosti, sem najprej pomislila na to, koliko je sploh možnosti, da moj otrok preživi. 
Nato sem si rekla, moj otrok je borec, zmogel bo. Seveda te je strah, ampak kljub temu sem poskušala ostati optimistična.« 

Po urgentni premestiti iz ptujske porodnišnice v UKC Ljubljana je ugotovila, da pravzaprav nima veliko informacij o prezgodaj rojenih 
otrocih. Brskala je po spletu, iskala čim več strokovnih člankov in brala zgodbe drugih mamic. Ugotovila je, da se v širši javnosti premalo 
govori o nedonošenčkih in stiskah njihovih staršev. Njena želja je, da bi s svojo zgodbo komu pomagala prebroditi izjemno težke in 
psihično naporne dni po rojstvu nedonošenčka. »Vsi ti mali borci so dokaz, da nič v življenju ni nemogoče. Jakob mi je pokazal, da zmorem 
veliko več, kot sem si sploh kdaj predstavljala. V veliko pomoč so mi bile druge mamice v apartmaju ljubljanske porodnišnice, kjer sem 
prebivala skoraj dva meseca. Tudi podpora partnerja, družine in prijateljev je v takih trenutkih izjemno pomembna. In pa seveda podpora 
zdravstvenega osebja na intenzivni negi, ki sem mu neizmerno hvaležna, da je tako požrtvovalno skrbelo za mojega sinčka. Vedno so bili na 
razpolago za številna vprašanja.«

Nina je lahko Jakoba prvič pobožala po šestih dnevih 
Nina je po osmih letih boja z neplodnostjo končno zanosila. Od osmega tedna naprej je morala strogo mirovati, nato pa je v sredini 

oktobra začutila, da nekaj ni tako, kot bi moralo biti. Njen strah je potrdil dežurni ginekolog na Ptuju, zato so jo urgentno prepeljali v 
UKC Ljubljana. Nekaj dni kasneje je rodila Jakoba, ki so ga takoj premestili v inkubator. »Jakob je zadihal sam, kljub temu pa so bili prvi 
dnevi izjemno stresni, saj mi nihče ni mogel povedati, ali bo preživel in kakšne bo imel morebiti posledice zaradi prezgodnjega poroda. 
Zdravnica mi je svetovala, naj ne razmišljam preveč vnaprej, in temu nasvetu poskušam slediti še danes.« Nikoli ne bo pozabila trenutka, 
ko se je lahko svojega malega dojenčka po šestih dnevih prvič dotaknila, ga pobožala in stisnila k sebi. Njegovo stanje je bilo na srečo ves 
čas stabilno, kar je tudi edina beseda, ki mamice v tem obdobju pomiri, jim daje upanje. 

Jakob, ki danes nima nobenih zdravstvenih težav, je bil po sedmih tednih končno premeščen na oddelek, ko sta se začela z mamico
pobliže spoznavati. Po 52 dnevih, ko je Jakob tehtal 1.850 gramov, je prišel po njiju njegov ati in skupaj so se lahko končno odpravili domov, 
družinskemu življenju naproti. V domači posteljici ima sicer še vedno posebno dihalno podlogo, ki bi se oglasila, če bi morebiti nehal dihati. 

Foto: osebni arhiv

Prvi dnevi v inkubatorju 

Najmanjša podružnica s tremi, 
največja s 462 učenci

V preteklem šolskem letu je mrežo osnovnih šol na Slo-
venskem sestavljalo tudi 315 podružničnih osnovnih šol. 
Najmanj učencev, in sicer le trije, je osnovnošolska znanja 
pridobivalo v podružnici OŠ Fara v Osilnici, kraju na meji 
s Hrvaško (ki je letos zaprla vrata), največja je bila podru-
žnica Lavrica Osnovne šole Škofljica v primestnem kraju 
Ljubljane s 462 učenci. Podružnici majšperške osnovne šole 
v Stopercah in na Ptujski Gori sta lani šteli 19 oz. 36 učen-
cev, stoperško šolo je število učencev uvrstilo na 250. mesto, 
ptujskogorsko na 173. mesto. O odpiranju in zapiranju po-
družničnih šol odločajo občine, ki kot ustanoviteljice lahko 
začnejo postopek za spremembo statusa šole, če ugotovijo, 
da ima podružnica šole manj kot 14 učencev oziroma če je na 
območjih s specifično poselitvijo in na območjih z razvojnimi 
posebnostmi manj kot pet učencev. »Če podružnica šole ne 
izpolnjuje pogojev za delovanje, vendar bo na podlagi demo-
grafskih podatkov najpozneje v dveh letih pogoje ponovno 
izpolnjevala, ustanovitelj ne spremeni statusa šole. O uved-
bi postopka za spremembo statusa šole občina najmanj eno 
leto pred spremembo seznani šolo, zainteresirane krajane 
in ministrstvo, pristojno za šolstvo, s programi ukrepov,« so 
pojasnili na šolskem ministrstvu. Od leta 2011 dalje so občine 
ukinile 22 podružnic, na območju Spodnjega Podravja je leta 
2014 svoja vrata zaprla podružnica Polenšak pri OŠ dr. Fra-
nja Žgeča Dornava.

V mariborski porodnišnici se letno rodi 
okoli 10 % nedonošenih otrok 

V letu 2021 je bilo v mariborski porodnišnici rojenih 1.945 otrok, 
od tega je bilo 10,2 odstotka nedonošenih. V primerjavi s slovenskim 
povprečjem je ta odstotek nekoliko višji zaradi večjega deleža 
patoloških nosečnosti. Porodnišnica v UKC Maribor je namreč 
poleg ljubljanske porodnišnice eden izmed dveh terciarnih centrov 
v državi, kjer obravnavajo nosečnice in porodnice z različnimi 
zdravstvenimi zapleti. 
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Ker gre za stavbno zemljišče 
v območju razpršene gradnje, je 
po veljavnem občinskem odloku 
pred nadaljnjim projektiranjem 
investitor dolžan izdelati posebne 
strokovne podlage, s katerih so 
razvidni zazidalna situacija, načrt 
gradbenih parcel ter prometna, 
komunalna, energetska in teleko-
munikacijska infrastruktura. Šele 
ko bo torej jasno opredeljeno, 
katera infrastruktura je na ome-
njenem območju že zgrajena in ka-
tera še manjka, bo lahko določen 
program komunalnega opremlja-
nja zemljišč, pred njegovo izvedbo 
pa bo investitor z Občino sklenil 

posebno pogodbo. V njej bo opre-
deljeno, kaj je kdo dolžan zgraditi 
in kolikšno je plačilo sorazmerne-
ga dela stroškov komunalnega 
opremljanja zemljišč.

O načrtih cerkvenjaškega grad-
binca Saša Lorenčiča, ki bo gradil 
novo naselje desetih stanovanj-
skih hiš v Zgornji Voličini, je junija 
že razpravljal lenarški odbor za 
komunalno in gospodarsko infra-
strukturo, varovanje okolja in ure-
janje prostora. Takrat so ga zavr-
nili oziroma so od njega zahtevali 
dopolnitev gradiva, saj so imeli 
pripombe glede odvajanja odpad-
nih voda. Zahtevano je v strokov-

nih podlagah popravil, svetniki pa 
potrdili.

S podobnim primerom, le da ne 
gre za razpršeno gradnjo, so se, 
kot je znano, nedavno soočili tudi 
v Trnovski vasi, kjer se tik ob ob-
činskem središču prav tako prip-
ravljajo na gradnjo novega naselja. 
Nekaj komunalne infrastrukture 
je ob regionalni cesti že urejene, 
nekaj je bo moral zgraditi še inve-
stitor. Med njim in občinskim vod-
stvom so zato potekala pogajanja 
o razdelitvi stroškov in določitvi 
višine komunalnega prispevka za 
posamezno novogradnjo.

SD

Lenart � V Zgornji Voličini bo zraslo novo naselje

Prostora bo za deset hiš
Zasebni investitor je v Zgornji Voličini kupil zemljišče, na katerem bo gradil novo sta-
novanjsko naselje individualnih hiš.

Foto: SD

Na razpršeni lokaciji v Zgodnji Voličini bo nastalo novo naselje hiš.

Dalmacije - DUBROVNIKA, v dolini edinstvene delte NERETVE 

ŠIBENIK, s skrivnostnim pridihom srednjeveške pravljice.

CENA: 259 €

DUBROVNIK in OBIRANJE MANDARIN

Po daljšem času sem v naših krajih spet 
doživela nekaj, kar bi moralo biti povsem 
običajno. Ko sem se s kolesom bližala 
nepreglednemu ovinku, me avto od zadaj ni 
prehitel v ovinek (cesta seveda ni bila tako 
široka, da bi prehitevanje v nepreglednem 
ovinku bilo varno). Na žalost pa se prepogosto 
dogajajo neprijetni dogodki. Pred kratkim 
me je malo pred križiščem prehitel avtomobil, 
potem pa takoj ostro zavil pred mene, samo 
da je bil pred mano v križišču. Skoraj sem 
se zaletela vanj. Pri vožnji skozi krožišče se 
prepogosto dogaja, da se avtomobilisti vrivajo 
pred kolesarje (pa ne samo pred kolesarje, 
tudi pred avtomobile). Po mojih izkušnjah pa 
neobzirnost ni povsod enako prisotna. Ko sem 
spet kolesarila ob naši obali, sem spet lahko 
doživljala, da so avtomobilisti, vozeči skozi 
krožišče, prilagodili svojo hitrost (upočasnili), 
da je kolesar lahko normalno s svojo hitrostjo 
prevozil krožišče. Če bodo kolesarji upoštevani 
kot enakopravni udeleženci v prometu, bo 
njihova vožnja bolj suverena, promet se bo 
odvijal bolj tekoče. Posledično kolesar ne bo 
nebodigatreba, kateremu se avtomobilisti hočejo 
čim prej izogniti s čim hitrejšo vožnjo.

Spomnim se popotnika, ki je predstavljal 
svoje vtise s pešačenja po Španiji. Ko je pešačil 
po prašni cesti, je nasproti vozeči avtomobil 
upočasnil in celo ustavil, da ga ob srečanju ni 
zavil v oblak prahu. Doživeti pri nas kaj takega 
je skoraj nemogoče (to niso samo moje izkušnje, 
temveč tudi izkušnje popotnika). Pri nas 
avtomobilisti večinoma ne upočasnijo, temveč 
vozijo z nezmanjšano hitrostjo (ali pa včasih 
celo bolj pritisnejo na plin), da se vali prah in 

frči kamenje, ki pa te lahko tudi zadene. Tudi 
na asfaltiranih poteh je pogosto kamenje, saj 
so poti velikokrat preozke za srečevanje vozil, 
potem pa pri vožnji po bankini frči kamenje 
naokrog, pade tudi na asfalt, z asfalta pa 
lahko izpod koles avtomobila zadene pešce in 
kolesarje. Kolesarji in pešci pa ne doživljamo le 
oblakov prahu, včasih nas avtomobilisti zalijejo 
z vsebino kakšne cestne mlake, pa čeprav bi z 
obzirno vožnjo to lahko preprečili.

Včasih, ko vozim ob robu asfalta, pa si ne 
upam umakniti na bankino, ker je med robom 
asfalta in bankino precejšnja višinska razlika, 
bankina pa je za povrh še luknjasta, se počutim 
kot cirkuška akrobatka, ki s kolesom lovi 
ravnotežje na robu asfalta namesto na cirkuški 
vrvi. Nasproti vozeči večinoma ne opazijo 
mojega cirkuškega truda, pa večinoma drvijo z 
nezmanjšano hitrostjo po ozkem asfaltu, tako 
da so srečanja včasih res zelo tesna. Na ozkih 
cestah se avtomobilisti pogosto ne umaknejo na 
luknjasto bankino na nižjem nivoju, čeprav bi 
se veliko lažje kot kolesar, ki lahko ob zdrsu z 
roba asfalta pade pod kolesa avtomobila. Včasih 
je moč dobiti vtis, da neobzirna ravnanja 
voznikov avtomobilov niso le ravnanja, s 
katerimi te pač ne upoštevajo, temveč je 
moč dobiti vtis, da so to ravnanja izražanja 
nestrpnosti do bolj ranljivih. Če bomo vsi bolj 
strpni in obzirni do drugega, še zlasti do bolj 
ranljivih, bo manj nesreč, bo manj starševskih 
skrbi glede varnosti otrok v prometu, občutek 
varnosti bo boljši za vse. Ljudje bodo lažje 
sprejeli trajnostne potovalne navade (peš, kolo), 
če se bodo v prometu počutili čim bolj varno.

Danica Hren, Hajdina

Prejeli smo:

Kolesarske dogodivščine 
(ob evropskem tednu mobilnosti)
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S prihodom novega lastnika je 
Perutnina dobila novo tričlansko 
upravo, vodijo jo direktorji Enver 
Šišić, David Visenjak in Jevgenij 
Dranov. Prvi med njimi, Šišić, je 
ob prevzemu mandata napovedal 
prebojno rast prihodkov poslovne 
skupine čez 300 milijonov evrov. 
V letu 2020, ko je svetu zavladala 
korona, jim to ni uspelo. So pa zato 
toliko večji korak naredili v 2021, ko 
so prihodki znašali 342 milijonov 
evrov. V desetletju so prihodki 
Skupine PP tako rekoč zrasli za 
sto milijonov evrov. Dokaj bogati 
so tudi dobički, lanski je znašal 31 
milijonov evrov.

V enem letu 48 milijonov 
evrov višji prihodki

Prihodki poslovne skupine PP za 
leto 2021 so v primerjavi z letom 
prej zrasli za 48 milijonov evrov.

Skupina posluje v sedmih dr-
žavah in združuje 13 podjetij. Dve 
tretjini prodaje so realizirali na 
tujih trgih (Srbija 15 %, BiH in Hr-
vaška vsaka 14 %, sledijo Avstrija, 
Makedonija, Švica, Kosovo …). 
Prodali so 73.000 ton perutninske-
ga mesa, kar je 15 odstotkov več 
kot v 2020, in 40.000 ton mesnih 
izdelkov. „Poslovanje je preseglo 
pričakovanja na vseh področjih, 
kljub tržnim razmeram, na katere 
so močno vplivali zajezitveni ukre-
pi proti kovid epidemiji. Na pove-
čanje prodaje je vplival predvsem 
večji obseg prodaje v BiH, Srbiji in 
Avstriji,“ so v poslovnem poročilu 
navedli člani ožjega poslovodstva.

Niso pa rasli samo prihodki, 

temveč tudi stroški. „Na stroškov-
no stran poslovanja je pomembno 
vplivala podražitev energentov, 
strateških surovin, materialov in 
storitev. Dvig stroškov nam je del-
no uspelo nadomestiti z dvigom 
prodajnih cen, notranjimi optimi-
zacijami, povečanjem produktiv-
nosti, avtomatizacijo nekaterih 
procesov in povečevanjem ener-
getske učinkovitosti,“ je pojasnil 
generalni direktor PP Enver Šišić.

V Srbiji do lastnih farm in 
vzreje piščancev

Skupina PP trenutno največji in-
vesticijski ciklus izvaja v srbski Bač-
ki Topoli, kjer gradijo farme, ki jih 
bodo upravljali sami. „Intenzivno 
vlagamo v lastno infrastrukturo, 
s čimer bomo na dolgi rok znižali 
proizvodne stroške ter dosegli po-
membno cenovno konkurenčno 
prednost. Lani smo zgradili prvi 
kompleks sodobno opremljenih 
farm z zmogljivostjo vzreje dva 
milijona piščancev na leto. Prav 
tako smo zgradili dodatne silose, 
da bomo v času žetve lahko odku-
pili največjo možno količino žitaric, 
ki so naše strateške surovine. Za 
letos načrtujemo zagon še dru-

gega dela kompleksa novih farm, 
investirali bomo v posodobitev 
klavnice, v obrat za predelavo in 
valilnico. Do leta 2025 bomo v pro-
izvodne zmogljivosti v Srbiji vložili 
najmanj 30 milijonov evrov.“

Na Ptuju posodobitev 
klavnice in tovarne krmil

Investicije v posodobitev ter 
nadgradnjo tehnološke opreme 
in obratov načrtujejo tudi na Hr-
vaškem. Predvidena so vlaganja v 
klavnico, silose, sušilnico, predelo-
valne obrate, valilnico … Na Ptuju 
končujejo gradnjo samostojne čis-
tilne naprave, pripravljajo se na ce-
lovito prenovo klavnice (gradbeni 

remont, posodobitev proizvodnih 
linij, tehnologije) in modernizacijo 
tovarne krmil. 

„Ptujska“ Perutnina s 184 
milijoni evri prihodkov

Ptujski del Perutnine, se pravi 
matična družba s sedežem na Ptu-
ju, je lani pridelala 184 milijonov 
evrov prihodkov od prodaje, polo-
vico so je ustvarili izven Slovenije, 
največ v Avstriji (12 %), na Koso-
vu, v Makedoniji in na Hrvaškem. 
Prodajo perutninskega mesa so 
povečali za 10 odstotkov, izdelkov 
pa za pet odstotkov. Mesa so pro-
dali 21.000 ton in izdelkov dobrih 
17.000 ton.

Matično podjetje je konec lan-
skega leta zaposlovalo 1.955 so-
delavcev (2020 jih je bilo 1.891). 
Povprečna starost zaposlenih je 
45 let. 833 sodelavcev (43 odstot-
kov) je starih nad 50 let, 503 sode-
lavci so stari med 40 in 49 let. 59 
odstotkov zaposlenih je žensk. 
Lani so v Perutnini na novo zapos-
lili 334 sodelavcev, delo pri njih pa 
je zapustilo 290 sodelavcev.

Mojca Zemljarič
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Prihodki od 
prodaje PP

2018: 165 mio €
2019: 177 mio €
2020: 177 mio €
2021: 184 mio €

Vir: poslovno poročilo 2021

Podravje � Skupina Perutnina Ptuj lani pridelala 31 milijonov evrov dobička

Prihodki v desetletju zrasli za sto milijonov evrov
Lastništvo v Perutnini Ptuj se je v zadnjem desetletju temeljito prevetrilo. Po fi nančnem kolapsu, ki ga je podjetje do-
živelo zaradi neporavnanih kreditnih obveznosti v zvezi s prejšnjim lastninjenjem, je večinska lastnica Perutnine leta 
2015 postala Slovenska industrija jekla (SIJ) z ruskimi lastniki. Poslovanje so pod vodstvom predsednika uprave Tiborja 
Šimonke stabilizirali, konsolidirali lastniško sliko, več kot odlično zaslužili (čez palec blizu 200 milijonov evrov) in nato 
podjetje leta 2019 prodali naprej. Kupil ga je ukrajinski prehrambni mogotec MHP, sedež družbe je sicer na Cipru.

Foto: ČG

Skupina Perutnina Ptuj glavnino prodaje ustvari v štirih državah nekdanje 
Jugoslavije: Sloveniji, Hrvaški, Srbiji in BiH. Za investicije so po besedah 
generalnega direktorja Enverja Šišića lani namenili 26 milijonov evrov, 
število zaposlenih so povečali za osem odstotkov.

Seje za javnost zaprte
Že kar nekaj časa seje sveta zavoda Splošna bolnišni-

ca dr. Jožeta Potrča Ptuj potekajo za zaprtimi vrati, brez 
prisotnosti javnosti. Sprva so to odločitev utemeljevali z 
epidemiološkimi razlogi, a takšen način dela očitno svetu, 
ki ga zadnje mesece vodi predsednik Danilo Lončarič, bolj 
ustreza. Tudi v času, ko ni bilo nikakršnih ukrepov za zaje-
zitev virusa, so namreč ohranili enak sistem dialoga in od-
ločanja. Odkar svet deluje v sedanji sestavi, novinarji nis-
mo bili prisotni niti na eni sami seji. Javnost o tem, kaj se 
dogaja v bolnišnici, seznanijo le na način, da po seji podajo 
izjavo. Seveda pa so v teh zapisane ali povedane le tiste za-
deve, ki jih želijo predstaviti. Morebitni pomisleki in dileme 
posameznih članov v skopih poročilih gotovo niso zajeti.

Foto: ČG 

Deveta redna seja sveta zavoda SB Ptuj je potekala v ponedeljek.

Ptuj � Bolnišnične seje še vedno za zaprtimi vrati

Letos več prihodkov 
kot odhodkov
V ptujski bolnišnici nadaljujejo pozitiven trend poslovanja. V 
prvi polovici leta so zabeležili dobrih 23.000 evrov več prihod-
kov kot odhodkov. Tako iz naslova obveznega kot prostovoljne-
ga zdravstvenega zavarovanja so prihodki višji kot v primer-
ljivem obdobju lani. Tudi likvidnostno stanje se je izboljšalo.

Na deveti redni seji sveta zavoda Splošna bolnišnica dr. Jožeta 
Potrča Ptuj so člani sveta obravnavali polletno poročilo o poslovanju 
bolnišnice, končno poročilo o izvedbi notranje revizije s področja pra-
vilnosti izplačil dodatkov, vezanih na covid-19 za leto 2021, se seznanili 
s postopkom predaje poslov med nekdanjo direktorico Anico Užmah 
in aktualnim vršilcem dolžnosti direktorja Aleksandrom Vodo. Preg-
ledali so tudi potek večjih investicijskih projektov, kot so izgradnja 
urgentnega centra, prenova bolnišnične lekarne in zamenjava infor-
macijskega bolnišničnega sistema.

»Poslovanje bolnišnice v prvem polletju je svet označil kot uspešno, 
saj je poslovala s presežkom prihodkov nad odhodki v višini 23.576 
evrov, kar je rezultat dobre realizacije pogodbeno dogovorjenega 
programa dela in racionalnega poslovanja. Obenem je stabilna tudi 
likvidnostna situacija zavoda, saj na dan 30. junij 2022 praktično nima 
zabeleženih zapadlih obveznosti,« je po seji dejal predsednik sveta 
Danilo Lončarič.

Iz obveznega zdravstvenega zavarovanja so v primerjavi s prvim 
polletjem lanskega leta zabeležili 16,82 % povečanje, še več, kar 21 % 
pa iz naslova prostovoljnega zdravstvenega zavarovanja. »To je v naj-
večji meri odraz skrbi za zelo dobro realizacijo programov ter čim bolj-
šo izkoriščenost opreme,« so dobre rezultate komentirali v vodstvu 
bolnišnice. Člani sveta so obravnavali še poročilo notranje revizije na 
področju izplačanih dodatkov v času epidemije covid-19, ki ni pokazala 
nikakršnih nepravilnosti.

Urgentni center odprt že maja naslednje leto?
Potrdili so tudi nov cenik samoplačniških storitev, ki bo veljal od 

oktobra naprej. Ponujali bodo novo samoplačniško storitev, in sicer 
operacijo diastaze rektusov s pridruženo popkovno kilo.

Sicer pa, kot smo že poročali, v bolnišnici trenutno teče gradnja 
urgentnega centra. Zaključek del je načrtovan marca prihodnje leto, 
medtem ko pridobitev uporabnega dovoljenja načrtujejo maja 2023.

V prvem polletju so začeli tudi s prenovo bolnišnične lekarne, ka-
tere skupna investicijska vrednost je ocenjena na 1,5 milijona evrov, 
ministrstvo za zdravje pa jo bo sofi nanciralo v višini milijona evrov.

Junija 21 več zaposlenih kot konec minulega leta
Na kadrovskem področju so prav tako sledili zastavljenemu načr-

tu, nadomeščali dolgotrajno odsotne delavce ter delavce, ki delajo 
krajši delovni čas zaradi starševskega varstva; slednje so nadomeščali 
le tam, kjer je bilo to nujno zaradi zagotavljanja kakovostne in varne 
obravnave ter za realizacijo delovnega programa. Konec junija so ime-
li tako 684 zaposlenih, kar je 21 več kot konec minulega leta.

Dženana Kmetec

Prihodki od 
prodaje Skupina PP

2018: 271 mio €
2019: 285 mio €
2020: 294 mio €
2021: 342 mio €

Vir: poslovno poročilo 2021

Foto: ČG

Polovico od celotnega 31-milijonskega dobička so ustvarili v ptujski matični družbi.

Eden od pogojev za pridobitev 
sredstev je, da mora biti objekt vpi-
san v register kulturne dediščine. 

Prijava za sredstva za investicijsko 
vzdrževanje cerkva mora vključe-
vati opis del, predračun ali račun 

za opravljeno delo. Če je za poseg 
potrebno gradbeno dovoljenje, ga 
je tudi treba priložiti. Če gradbeno 

dovoljenje ni potrebno, se v vlogi o 
tem priloži izjava. Za sredstva lah-
ko kandidirata župniji, ki delujeta 
na območju dornavske občine. Ob-
čina bo sofi nancirala dela, s kate-
rimi se dejansko ohranja kulturna 
dediščina. Enaki pogoji veljajo tudi 
na razpisu za obnovo kapel, razli-
ka je le v tem, da prijavitelj ne rabi 
biti župnija. Rok za oddajo vlog po 
obeh razpisih je 27. september, 
dela pa morajo biti končana do 
konca leta.

Dornava � Denar za sakralne objekte

Iz proračuna 7.100 evrov
Občina Dornava je objavila razpisa, s katerima bo 7.100 evrov namenila za obnovo sakral-
nih objektov. Dva tisočaka sta namenjena obnovi kapel, 5.100 evrov pa investicijskemu 
vzdrževanju cerkva.

MZ
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Avtor večine fotografi j otvorit-
venega vikenda je Miloš Vujinović, 
fotografi je razstav pa so že drugo 
leto zapored delo Roka Goloba. 
Tudi obliko in vsebino kataloga 
so spremenili, da ima fotografi -
ja prevladujočo vlogo. Umetni-
ški direktor Jernej Forbici je ob 
predstavitvi kataloga povedal, da 
so zadovoljni z obiskom tako otvo-
ritvenega vikenda festivala kot 
tudi razstav. Število obiskovalcev 
se je vrnilo na raven pred kovidnim 
obdobjem. Letos so predstavili več 
kot 80 umetnikov. Osrednja raz-
stava je bila na ogled v Galeriji mes-
ta Ptuj, kjer so predstavili nekaj iko-
ničnih del iz prejšnjih festivalskih 
let (Joko Ono, Ferdinand Prats, Fe-
lipe Aguila, Joseph Beuys), in tudi 
dela, ki so ostala na Ptuju, ki so bila 
narejena na Ptuju. 

Skozi festivalsko zgodbo dvaj-
setih let, ki se osredotoča na zgo-
dovino festivala in na projekte in 
umetnike, ki so zaznamovali ume-
tniško okolje z vzpostavljanjem 
novih družbenih in komunikacij-
skih procesov, pa se prepleta tudi 
zgodba Ptuja in sveta ter priho-
dnosti. Četudi jo nekateri umetniki 
vidijo črno, organizatorji festivala 
upajo, da bo svetla, tudi za festival. 
V prihodnjih letih si želijo uresničiti 
vse tiste festivalske zgodbe oz. 
projekte, ki jim jih doslej iz takšnih 

ali drugačnih razlogov ni uspelo 
uresničiti oz. vsaj enega večjega. 
Letos je bil to projekt Free All Co-
stantina Cierve na ptujskem gradu, 
ki je bilo vidno že od daleč, in si ga 
je umetnik zamislil že leta 2013, 
vezan pa je na množičen prihod 
migrantov na jugu Italije. Eden od 
županov na tem območju je kot 
heroj sprejel te ljudi, jim dal delo, 
spremenil vse občinske akte, da 
so lahko postali javni delavci. S 
tem pa je prišel navzkriž z zakoni, 
še danes potekajo tožbe proti nje-
mu. Tudi v zapor je moral za nekaj 

časa. Umetnik ga je želel postaviti 
na kraju dogajanja, a mu ni uspelo. 
Nekaj let pa je tudi trajalo, da je 
projekt zaživel v sklopu festivala 
Art Stays na Ptuju.

Po predstavitvi festivalskega 
kataloga 20. jubilejnega festivala 
sodobne umetnosti Art Stays, ki je 
osrednja poletna likovna manife-
stacija Slovenije in tudi izven nje, 
in zaprtju vseh razstav, se za festi-
valsko ekipo še ni začel počitek. Na 
vseh razstaviščih je treba skrbno 
sneti in nato zapakirati vsa dela, ki 
se vračajo umetnikom oz. galeri-

jam. Tudi letos bo ekipa sama opra-
vila številne prevoze; celotne poti, 
ki jo čaka tudi v postopku vračanja 
umetnin, bo za okrog sedem tisoč 
km. Če bo šlo vse po načrtih, bodo 
razstavišča izpraznili in pripravili 
vse potrebno za prevoz umetnin v 
enem tednu.

V jubilejnem letu bodo izdali tudi 
zbornik vseh dvajsetih festivalskih 
let. Predstavili ga bodo novembra 
letos, ko bodo tudi povabili na sve-
čano akademijo ob 20-letnici festi-
vala Art Stays.

MG

Ptuj � Art Stays 2022 s katalogom

Zapis festivalske zgodovine in umetniških okolij
Dvajseti jubilejni festival Art Stays je potekal pod naslovom Postprodukcija. V katalogu, ki so ga predstavili na zadnji raz-
stavni dan, je predstavljenih osem razstavnih sklopov, dogodki otvoritvenega vikenda in več kot 250 likovnih del letošnjih 
umetnikov. Ima 228 strani, uvodno besedilo pa sta napisala umetniški direktor festivala Art Stays Jernej in kreativna di-
rektorica Marika Vicari. S katalogom se v KUD Art Stays zahvaljujejo umetnikom, partnerskim galerijam, vsem gostiteljem 
razstav in celotni festivalski ekipi.

Knjigarnica

KAKO DRŽATI ŠČURKA
Ščurek ne sodi med najbolj priljubljene živalce. Še več: 
večini ljudi se zdi, da je treba ščurka speštati, pohoditi, 
uničiti, če ga kje zagledajo. Skratka ščurek je tista 
žuželka, ki vzbuja občutke gnusa in ogabe. Ščurek se 
izmika svetlobi in je zelo hiter, zato ga je težko opaziti. 
Svojo prisotnost potrjuje s svežnji jajčec, ki jih skrije na 
toplo mesto. Ščurki so družabne živalce, ki imajo veliko 
moč prilagajanja. Sporazumevajo se z vonjem in tipal-
nimi dlačicami, so tudi zelo občutljivi na zvok, saj dobro 
slišijo. Prvotna domovina je južna Azija, a dandanes 
ga najdemo na vseh kontinentih, razen na polarnih 
območjih. Blatta pomeni ščurek po latinsko, sodi v red 
žuželk in opisanih je 7.500 vrst. Najbolj znan je kuhinjski 
ščurek (Blattaorientalis), ki živi izključno v stavbah, ve-
lik je od 19 do 25 mm, je brati v knjigi Žuželke in metulji 
iz zbirke Narava na dlani založništva Mladinska knjiga. 

Knjiga, ki vam jo danes priporočam, vam bo morda spremenila pog-
led na te drobne žužke. Njen naslov je Kako držati ščurka in podnaslov 
se glasi: Knjiga za tiste, ki so svobodni, samo da tega ne vedo. V oči mi 
je padla v Študijskem oddelku naše in vaše knjižnice, tam, na tisti polici 
z izborom branja za »odraslo bralno značko«, torej je to knjiga kratkih 
zgodb. No, ne v celoti, saj so posamezna poglavja povezana tako, da bi 
lahko govorili o kakšni drugi literarni zvrsti, knjigo pa bi lahko uvrstili 
tudi med terapevtske psihološke priročnike za vsakdanjo rabo.

Knjiga (Pisec: Matthew Maxwell. 
Ilustracije Allie Daigle. Prevedla 
Jana Lavtižar. Trebelno: BP, 2021) 
obsega sto in eno stran. Razdeljena 
je na prvi in drugi del, čemur sle-
di še Epilog na strani 89, na 94. je 
poglavje Za konec, na 96. Zahvale 
in na stoti sta predstavljena pisec 
in ilustratorka. Prvi del z naslovom 
Deček in njegove zgodbe sestavlja 
dvanajst poglavij, ki so naslovljena 
in vsi naslovi začenjajo z Deček

Torej: Deček in ščurek, Deček 
sam s seboj … in ljubezen, in preteklost, prihodnost, delo, drugi, smrt, 
življenje, čustva, vedenje ter zaključuje z Deček in vse. Drugi del začenja 
na strani 71 in ima dve poglavji: Biti, Izbira. Drugi del knjige(Podnaslov 
Novi svet) začenja s povsem temno sivimi listi, ki nekako ilustratorsko, a 
tudi pomensko spodbujata preobrat in meditacijo, razmislek … Sploh so 
ilustratorkine intervencije zelo mikavne in povedne. Tudi celotna knjižna 
izdaja deluje premišljeno in žlahtno, besedilo je natančno razporejeno in 
razdeljeno, tako da se skoraj zdi, kakor bi brali poezijo v prozi.

Torej osrednji literarni lik je deček, vendar to ni knjiga za fantiče, 
kot bi sprva pomislil bralec. Deček je le notranji jaz, ki obstaja znotraj 
odraslega moža. Enako bi lahko bila glavna junakinja deklica. Avtor v 
knjigi kakor mozaik zlaga enake stavke za različne čustvene situacije v 
odraslosti, ki jim botrujejo davna, morda povsem nepomembna dožive-
tja iz otroštva – tudi najbolj zgodnjega. Kot vabilo k branju te zanimive, 
preproste, a k razmisleku vabeče knjige, je tu njen začetek:

Nekoč je živel deček in živel je sam. Sedel je za mizo, večerjal in se 
počutil čisto v redu glede stvari nasploh. Ko je tako sedel in zadovoljno 
žvečil, je zagledal, kako je na mizo pred njim prilezel ščurek. Bil je velik, 
rjav in ostuden. Deček se ga je ustrašil. Kriknil je, zatulil je in si zaželel, 
da bi šel ščurek stran in se nikoli več ne bi vrnil.

»Stran pojdi, ščurek!« je zavpil. »Pusti me pri miru!« Deček je sovražil 
ščurke. Sovražil je občutke tesnobe in gnusa, ki so mu jih vzbujali.

Ščurek se mu je tako gabil, da ni mogel jesti. Tako se je počutil zme-
raj, kadar so ščurki takole vdrli v njegov prostor. Na bruhanje mi gre! je 
pomislil …

Potem se je zgodil majhen čudež …
Vseh dvanajstih poglavjih prikazuje avtor različna dečkova občutja; 

deček ve, da so ljudje, ki ne poznajo takih čustvenih odzivov, a sam sebe 
si sploh ne zna predstavljati v drugačni luči. Ko je bil sam s seboj tako 
nezadovoljen, da si zavpil v ogledalu: »Pojdi stran, fant!« in »Pusti me 
pri miru!« in je sovražil svojo podobo v ogledalu in si je nemočno rekel, 
kakšna zguba da je. Spraševal se je, zakaj je tako nezadovoljen s seboj, 
saj je vendar slišal za ljudi, ki imajo sami sebe radi in s seboj ravnajo s 
tako ljubečo skrbnostjo. Deček se je ob tej misli kar stresel, kakor pač so 
čustva, ki lahko stresejo in stresajo slehernega človeka.

Prav k temu, izražanju čustev, njih prepoznavanju in vrednotenju pri-
jetno nagovarja knjiga Kako držati ščurka, ki jo najdete v vseh oddelkih 
Knjižnice Ivana Potrča. Menim tudi, da je ta knjiga tudi dobra darilna 
izbira.

Prijetno branje in premišljevanje želim.
Liljana Klem enčič

Foto: Črtomir Goznik

Na zadnji razstavni dan 20. festivala sodobne umetnosti Art Stays je umetniški direktor Jernej Forbici predstavil 
še katalog jubilejnega festivala, ki je potekal pod naslovom Postprodukcija. 

V slovenski izdaji Guinnessove 
knjige rekordov 2023 je najti 17 
rekordov, ki so rezultat domačih 
rekorderjev, s tem da je deset no-
vih, sedem pa takih, ki so bili obja-
vljeni že v preteklih izdajah. Med 
njimi je veliko športnikov. Košarkar 
Luka Trpin se je v knjigo vpisal kar 
z dvema rekordoma: z največ ko-
šarkarskih osmic v minuti in največ 
košarkarskih osmic z odbojem v 
minuti. Svoje mesto je v njej dobila 
plezalka Janja Garnbret, in sicer za 
najtežje plezanje v prvem posku-
su na pogled oziroma v športnem 

žargonu za najtežji »fl ash« vzpon, 
družbo med rekorderji pa ji za naj-
več zaporednih zmag na španski 
kolesarski dirki Vuelti dela Primož 
Roglič. Na seznamu so še jadralca 
Uroš Kraševac in Maruša Močnik, 
ki se ponašata z najdaljšo prejadra-
no razdaljo v dvoje na barki tipa 
»dinghy«; v štirih dneh sta namreč 
prejadrala 621,5 kilometra, za naj-
hitreje pretečeni Londonski mara-
ton s hula hop obročem, ki je trajal 
pet ur, pet minut in 57 sekund, pa 
še Britanka slovenskih korenin Sa-
sha Kenney.

Na sceni že skoraj 70 let
A novi rekorderji seveda niso 

zgolj športniki. Svoje mesto je v 
knjigi dobil ansambel Štirje kovači, 
najstarejši neprekinjeno delujoči 
slovenski narodnozabavni ansam-
bel, ki je na odrih že vse od leta 
1954. Rekordna je bila tudi količina 
bograča, ki so jo lani septembra 
skuhali v Lendavi. Šest kuharjev je 
namreč z 20 pomočniki pripravilo 
kar 1,8 tone te jedi. V Sloveniji pa 
se ponašamo še z največjo mati-
co na svetu. Ne čebeljo, da ne bo 

pomote, pač pa kovinsko, v katero 
se navije vijak. Visoka je 3,6 metra, 
široka 4,16 metra in tehta več kot 
dve toni, stoji pa pred stavbo pod-
jetja Matica MB v Komendi, ki izde-
luje vijačne, kovične in privarilne 
materiale. Kot pravijo, so z matico 
velikanko izstopili iz okvirjev pov-
prečnega marketinga in poskrbeli 
za drugačno promocijo svojega 
podjetja in njegovih izdelkov.

V posebnem poglavju knjige, ki 
se imenuje Okoli sveta v 300 rekor-
dih in v katerem se predstavljajo 
različni dosežki z različnih celin, 
pa se je znašel Predjamski grad, 
in sicer kot največji jamski grad. V 
Postojni so bili vpisa zelo veseli, saj 
so prepričani, da bo ta laskavi na-
ziv k njim pripeljal dodatne goste. 
Zanimivo bi bilo vedeti, koliko več 
turističnega obiska je vpis Stare 
trte v Guinnessovo knjigo svetov-
nih rekordov prinesel Mariboru. 
Na tamkajšnjem zavodu za turi-
zem s takim podatkom ne razpo-
lagajo, je pa najstarejša med vsemi 
vinskimi trtami na svetu v seznam 
vpisana že vse od leta 2004. 

Pri Guinnessu vsako leto izposta-
vijo določene teme. Letos so to tri: 
vesolje, raznolikost in 150-letnica 
izida romana V osemdesetih dneh 
okoli sveta, katerega avtor je pionir 
znanstvene fantastike Jules Verne.

Senka Dreu

Slovenija � Izšla je slovenska izdaja Guinnessove knjige rekordov 

Matica velikanka in dvotonski bograč
V zadnjem letu so pri Guinnessu obdelali 38.991 prijav za rekorde, v knjigi pa je vključen izbor 2.697 rekordov, med katerimi 
jih je več kot 80 odstotkov novih ali izboljšanih.

Foto: IM

Predjamski grad je v Guinnessovi knjigi rekordov vpisan kot največji jamski grad na svetu.



Štajerski TEDNIK petek, 16. 11. 2021     COLOR CMYK stran 11

petek � 23. septembra 2022 Poslovna in druga sporočila   11



Štajerski TEDNIK petek, 23. 9. 2022     COLOR CMYK stran 12

petek � 23. septembra 2022Kronika12

Napoved za Podravje

Danes bo povečini sončno z jutra-
njo meglo po nekaterih nižinah. 
Jutranje temperature bodo od -1 
do 6, ob morju okoli 10, najvišje 
dnevne od 16 do 21 °C.
OBETI
V soboto bo v severovzhodni in se-
verni Sloveniji še delno jasno. Dru-
god se bo pooblačilo, v hribovitih 
krajih na zahodu bo popoldne že 
rahlo deževalo.  V noči na nedeljo 
se bo dež okrepil in razširil na vso 
Slovenijo.

Ako na Mateja (21.) sonce sije, 
kmalu lepa jesen zasije

Vir: ARSO

Z več informacijami ne razpola-
gajo niti v osnovni šoli. Ravnatelj 
Robert Murko je pojasnil le, da so 
se učenci obrnili na šolo, saj da je 
prišlo med vožnjo do snemanja oz. 
fotografi ranja. »O tem smo obves-

tili policijo, šoferja je Arriva še isti 
dan zamenjala. Čakamo na končne 
informacije policije.« je še dodal. 
Nemudoma so se na dogodek 
odzvali tudi v skupini Arriva. Odgo-
vorili so, da jih je šola obvestila, da 

Visoka odškodnina zaradi ope-
racije izraelskega bolnika (1992) 
– Izraelsko sodišče je slovenske-
mu nevrokirurgu Vinku Dolencu 
naložilo plačilo izjemno visoke od-
škodnine izraelskemu bolniku, ki 
mu je leta 1992 v Univerzitetnem 
kliničnem centru (UKC) Ljubljana 
operiral možganski tumor. Zaradi 
zapletov po operaciji je bolnik pos-
tal trajni invalid. Sodbo za plačilo 
okoli 2,6 milijona evrov odškodni-
ne in zamudnih obresti so priznala 
tudi slovenska sodišča.

Hude poškodbe pri porodu 
(2005) – Pri porodu v postojnski 
porodnišnici porodničar ni upo-
števal napotnice za carski rez, ki 
jo je imela porodnica, in je vztrajal 
pri vaginalnem porodu. Pri tem je 
mami počila maternica, otrok pa je 
zaradi hudega pomanjkanje kisika 
dobil trajne možganske poškod-
be. Primer je pristal na sodišču, ki 
je porodnišnici naložilo, da mora 
družini izplačati odškodnino v 
vrednosti okoli 900.000 evrov. To 
je bila najvišja odškodnina za tovr-
sten dogodek v Sloveniji.

Zdravnica v zapor zaradi opus-
titve pomoči (2013) – Brežiška 
zdravnica Nada Cesarec je bila ob-
sojena na šestmesečno zaporno 
kazen, ker kot dežurna zdravnica 
ni odšla na kraj nesreče, ko je de-
lavec Slovenskih železnic zaradi 
stika z električnim tokom padel z 

droga. Tja je poslala voznika reše-
valca z reševalnim vozilom in zdra-
vstvenega tehnika. Delavec je kas-
neje v bolnišnici umrl. Razsodišče 
Zdravniške zbornice Slovenije ji je 
zaradi tega izreklo javni opomin, v 
zaporu pa je odslužila le del kazni, 
saj so jo predčasno izpustili.

Odškodnina zaradi napačno vo-
denega poroda (2013) – Zaradi na-
pačno vodenega poroda se je leta 
2013 v kranjski porodnišnici rodila 
deklica s hudo telesno okvaro. 
Sodišče je s pravnomočno sodbo 
krivdo oziroma odgovornost pripi-

salo bolnišnici, na sodišču pa je ju-
lija 2022 stekla obravnava za višino 
odškodnine. Bolnišnica je po ne-
uspeli pritožbi na vrhovno sodišče 
sicer podala še pritožbo na ustav-
no sodišče. Zavarovalnica Triglav 
je kot drugoobtožena z družino 
sklenila delno sodno poravnavo za 
238.000 evrov odškodnine skupaj 
z zamudnimi obrestmi.

Primer Radan (2015) – Zdravni-
ka na ljubljanski nevrološki kliniki 
Ivana Radana so obtožili, da naj 
bi s kalijem skrajšal življenje več 
neozdravljivo bolnim bolnikom. 

Radana so odpustili, moral je v 
pripor, izredni upravni nadzor nad 
nevrološko kliniko pa je pokazal 
številne nepravilnosti in pomanj-
kljivosti. Po dolgotrajnem sodnem 
procesu je sodišče Radana op-
rostilo obtožb uboja štirih bolni-
kov ter neupravičenega snemanja 
petih bolnikov, zlorabe položaja s 
predpisovanjem receptov ter po-
narejanja listin za upravičevanje 
daljše bolniške odsotnosti.

Otroška srčna kirurgija (2012–
2019) – Program otroške srčne 
kirurgije so več let pretresale 
različne težave in slabi medoseb-
ni odnosi. Mednarodna komisija 
Zdravniške zbornice Slovenije 
pod vodstvom mednarodno pri-
znanega srčnega kirurga Igorja 

Gregoriča je julija 2014 pri izre-
dnem strokovnem nadzoru nad 
programom otroške srčne kirur-
gije za obdobje 2007–2014 ugoto-
vila, da bi bilo v letu 2012 možno 
preprečiti smrti štirih otrok. Kri-
minalisti so zaradi suma malomar-
nega zdravljenja ovadili enega od 
kirurgov. Primeri smrti teh otrok 
so pred disciplinskimi organi na 
zbornici ostali brez epiloga, saj 
so trije primeri zastarali, v enem 
primeru pa po mnenju takratnega 
tožilca pri zbornici ni šlo za stro-
kovno napako. Oktobra 2015 je 
v UKC Ljubljana umrl 37 dni star 
dojenček s prirojeno srčno napa-
ko. Analiza primera je pokazala, 
da bi bilo smrt možno preprečiti, 
če bi se zdravniki pred diagno-
stičnim posegom, med katerim je 
otrok umrl, bolje pripravili. Poro-
čilo je izpostavilo tudi sistemske 
težave. Zoper dva kardiologa je 
bila vložena anonimna ovadba. 
Konec leta 2017 je vlada sklenila 
ustanoviti Nacionalni inštitut za 
otroške srčne bolezni (NIOSB). 
Ta je 10. avgusta 2018 sporočil, 
da je zaradi zapletov umrl otrok 
s srčno napako, ki so ga operirali 
tuji otroški srčni kirurgi. Gregorič 
je izrazil prepričanje, da menjave 
zdravnikov niso prispevale k smrti 
otroka, kliničnemu centru pa oči-
tal, da ni opravil konference o 
obolevnosti in umrljivosti. V UKC 
so navedbe zanikali. 13. junija 2019 
je vlada sprejela odločitev o začet-
ku likvidacije NIOSB.

Smrt dvojčkov v trboveljski bol-
nici (2016) – V trboveljski bolnišnici 
sta se rodila mrtva dvojčka. Kot je 

pokazal nadzor Zdravniške zborni-
ce, je bil carski rez namesto v na-
črtovanem 37. tednu nosečnosti 
naročen šele v 38. tednu, dvojčka 
pa sta pred tem umrla. Primer je 
na sodišču.

Afera smejalni plin (2016) – V 
šempetrski bolnišnici sta umrla 
najmanj dva bolnika, ker je na no-
vem urgentnem oddelku prišlo do 
napake pri preklopu medicinskih 
plinov. Namesto kisika je namreč 
dotekal smejalni plin. Zadeva še 
čaka sodni epilog. Peterici obto-
ženih obtožnica očita povzročitev 
nevarnosti pri gradbeni dejavno-
sti, enemu pa povzročitev splošne 
nevarnosti. Sojenje naj bi se zače-
lo novembra. Družina 52-letnega 
umrlega bolnika je sicer zoper bol-
nišnico, zavarovalnico Triglav ter 
družbi Kolektor Koling in Elita I. B. 
sprožila tudi civilno tožbo. Sklenili 
so dogovor o odškodnini, katere 
višine niso razkrili.

Zamenjali identiteto umrlega 
(2022) – V celjski bolnišnici je prišlo 
do zamenjave identitete bolnikov. 
Po prvih ugotovitvah so iz doma 
starejših občanov dva obolela va-
rovanca skupaj prepeljali v celjsko 
bolnišnico. Ob napačni identifi ka-
ciji sta prejela napačni zapestnici, 
najverjetneje pa tudi napačno 
zdravljenje. Eden od bolnikov je 
umrl ter bil nato upepeljen in po-
kopan pod napačnim imenom. Do 
napak je po prvih podatkih prišlo v 
celotni verigi, saj je pokojnega na-
pačno identifi ciral tudi sodni izve-
denec. Vodstvo celjske bolnišnice 
je odstopilo.

Sta, Ur

Le dober teden po začetku pouka se je v Vidmu razširila 
novica o domnevnem snemanju otrok na šolskem avto-
busu. Dogodek je šola prijavila policiji, ki vse odtlej vodi 
preiskavo. »Zaradi interesa preiskave ta trenutek ne mo-
remo nuditi konkretnejših informacij,« so odgovorili iz PU 
Maribor.

Primer zamenjave dveh bolnikov v celjski bolnišnici, ki je v javnosti v zadnjem obdobju 
dvignil veliko prahu, je le zadnji v nizu napak, ki so se zvrstile v zdravstvu. Slovensko 
zdravstvo je v minulih letih namreč pretreslo več napak in afer, v katerih je prišlo tudi 
do hujših posledic za bolnike in celo smrtnih primerov. 

Videm � Snemanje na šolskem avtobusu 

Zgodba še vedno brez epiloga

Slovenija � Kronologija afer v slovenskem zdravstvu 

Od oprostitev preko javnih opominov do milijonske kazni

Foto: Pexels.com

Fotografi ja je simbolična.

Foto: Pexels.com

naj bi voznik šolskega avtobusa 7. 
septembra med jutranjo vožnjo v 
reži prezračevanja v zadnjem delu 
avtobusa pustil telefon, ki je sne-
mal. »Voznik je ravnal nedopustno. 
Nemudoma smo ga premestili in 
proti njemu sprožili disciplinski po-
stopek. Ko bodo razjasnjene vse 
okoliščine primera, bomo sprejeli 
odločitev o nadaljnjih ukrepih.« Z 
vsebino na mobilnem telefonu v 
skupini Arriva niso seznanjeni, saj 
je telefon prevzela policija, so še 
dodali.

MV
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Evropska atletska zveza vsako 
leto izvede glasovanje za najboljše-
ga evropskega atleta in atletinjo leta 
ter za vzhajajočo zvezdo leta. V le-
tošnji eminentni konkurenci desetih 
nominirancev za atleta leta je tudi 
Kristjan Čeh. Slovesna razglasitev 
bo 22. oktobra potekala v Talinu v 
Estoniji. 

Strokovna komisija je seznam 
deseterice nominirancev sestavi-
la glede na dosežke na največjih 
letošnjih tekmovanjih, vključno 
z evropskim in svetovnim prven-
stvom na prostem, svetovnim dvo-
ranskim prvenstvom in zaključkom 
diamantne lige.

Glasovanje poteka po načelu, da 
četrtino glasov predstavlja glasova-
nje na družabnih omrežjih, četrtino 
glasovi zvez članic, četrtino mediji in 
četrtino strokovna komisija. 

Uporabniki družbenih omrežij 
lahko glasujete tako, da sliko špor-
tnika, za katerega želite glasovati, 
retvitate na Twitterju, všečkate 
sliko na Instagramu ali všečkate ali 

delite na Facebooku. Glasovanje se 
na vseh kanalih zaključi v petek, 30. 
septembra.

JM

3. liga: Drava v 
Zavrč z mislijo na 
doseženi gol

Lokalni derbi 3. lige bo odigran v 
Zavrču, kjer pri vodilnem tretjeligašu 
gostuje Drava. Haložani so za zdaj 
najprijetnejše presenečenje sezone, 
a v svojih napovedih ostajajo skrom-
ni – glavni cilj je še vedno obstanek 
oz. uvrstitev v sredini lestvice. Za 
Dravo lahko z veliko gotovostjo re-
čemo, da goji najlepšo igro izmed 
vseh ekip v ligi, trenutno pa imajo 
veliko težav pri realizaciji. Dovolj 
zgovorno je dejstvo, da so se njiho-

ve zadnje tri tekme končale z izidom 
0:0 … Lahko v Zavrču prekinejo ta 
strelski post?

JM

Kljub reprezentančnemu premoru 
bodo nogometaši v 2. ligi nemoteno 
nadaljevali z igranjem prvenstvenih 
tekem. Eden ob bolj zanimivih obra-
čunov bo lokalni derbi v Kidričevem, 
kjer bodo gostovali nogometaši iz 
Slovenske Bistrice. 

To ne bo povsem navaden obra-
čun, saj v ekipi Bistrice igra kar nekaj 
igralcev, ki so vsaj del nogometne 
poti opravili v Kidričevem, takšni 
so Nejc Bračko, Rok Ferčič in Aljaž 
Ploj. Med nekdanje šumarje bi lahko 
uvrstili tudi sedanjega trenerja Bistri-
ce Franca Fridla, dres Aluminija je 
nosil v mlajših selekcijah. 

Posebno zanimivost bo 
predstavljalo soočenje 
dveh Dabanovićev: oče 
Mladen je trener vratarjev 
pri Aluminiju, sin Jaka je 
kapetan vrste Bistrice. 

»Tekmo z Aluminijem, ki bo 
nesporni favorit v tem srečanju, pri-
čakujemo umirjeno in sproščeno. Ig-
rali bomo s kakovostnim tekmecem 
na dobrem igrišču, kar je odličen 
obet za dobro tekmo, zato se ga že 
veselimo. Vsekakor pa bomo v tek-

mo krenili brez popuščanja in z željo 
po presenečenju. Imamo soliden 
točkovni izkupiček, smo zadovoljni 
z vsako točko, ki jo osvojimo, vedno 
pa je lahko tudi boljše,« je pred tek-

mo dejal kapetan in vratar Bistrice 
Jaka Dabanović. 

V svoji napovedi je realen tudi stra-
teg Bistrice Franci Fridl, ki ne bo mo-
gel računati na izključenega Roka Ma-

herja, ki je proti Rogaški med tednom 
prejel rdeči karton: »Že takoj po vsto-
pu v 2. ligo smo vedeli, da nas čakajo 
težke tekme, tudi z Aluminijem bo 
tako. Pripravljamo se normalno, kot 
na vsako drugo tekmo, ostati mora-
mo delovni in zagnani, nato pa bomo 
v petek v šumi iskali svoje priložnosti.«

Aluminij ima na domačem stadio-
nu zaenkrat precej slabši izkupiček 
kot v gosteh, to želijo šumarji popra-
viti proti sosedom. 

»Tekma z Bistrico ne bo nič dru-
gačna, kot so vse druge, v njo gre-
mo z željo po zmagi. Za ohranjanje 
tekmovalnega ritma premor po 
prestavljeni tekmi s Fužinarjem ni bil 
najboljši, a smo normalno trenirali 
naprej. Na srečo je tekma že v petek 
in smo že v pričakovanju tekme. Nor-
malno je, da smo bili po porazu s Tri-
glavom potrti, a pravi karakter ekipe 
se mora pokazati prav v tem tre-
nutku. Glave moramo dati skupaj in 
znova začeti pozitiven niz. Dosedanji 
rezultati in igre so kljub mladi ekipi 
in številnim novincem zadovoljivi, 
vsekakor pa v nadaljevanju sezone 
upamo na še višji nivo ter na še večjo 
kompaktnost moštva,« je pred tek-
mo dejal steber obrambe Tin Martić. 

Kety Emmi Bistrica – 
Rogaška 0:2 (0:1)

STRELCA: 0:1 Musulin (8., z 11 m), 
0:2 Hajrić (62.).

KETY EMMI BISTRICA: Dabanovič, 
Ploj (od 69. Ljubijankič), Šlamberger, 
Rozman, Vidmar, Havelka (od 89. 
Dvoršak), Bračko, Martinčič (od 81. 
Džumhur),  Kapun (od 69. Koprivc), 
T. M. Panić (od 81. Korošec), Maher. 
Trener: Franci Fridl.

ROGAŠKA: Baždarić, Pirtovšek, 
Rantuša Lampreht, Majcen (od 76. 
Kantužer), Thalisson, Matošević, To-
mašković, Musulin (od 83. Neskič), 
Majcenić (od 76. Anković), Pavlović 
(od 69. Gobec), Hajrić (od 69. Gradi-
šar). Trener: Oskar Drobne.

RDEČI KARTONI: Maher (29., Bi-
strica). 

Ekipi Bistrice in Rogaške bi morali 
tekmo 8. kroga odigrati v soboto, a 
je preveč razmočeno igrišče botro-
valo prestavitvi na ponedeljek. Tak-
rat je bilo vse v mejah normale, še 
vedno pa ostajajo problem bistriške-
ga igrišča grbine, zaradi katerih žoga 
velikokrat nenadzorovano skoči in 
spremeni smer …

Gostje so udarno začeli tekmo in 
že v zgodnji fazi povedli, iz upraviče-
nega penala je zadel Marko Musolin. 
To je bil že njegov peti gol na zadnjih 
štirih tekmah. V naslednjih minutah 
bi lahko varovanci trenerja Oskarja 
Drobneta odločili tekmo, a je z nekaj 
izjemnimi posredovanji svojo ekipo v 
igri obdržal domači vratar Jaka Da-
banovič. 

Ko so domačini vzpostavili ravno-
težje in poskušali rezultat izenačiti, 
pa je Rok Maher (posojen igralec 
Maribora) z eno samo nespametno 
potezo pahnil svojo ekipo v izgub-
ljen položaj. Žogo je najprej lepo 
osvojil v obrambi, potem pa je pri 
nepotrebnem preigravanju sam sto-
ril prekršek nad igralcem Rogaške 
– sodnik Dragoslav Perić je strogo 
ocenil, da je bil to prekršek za izklju-
čitev …

V drugem polčasu so poskušali 
Bistričani kljub igralcu manj priti 
do zadetka, a so z novo napako v 
obrambi dovolili gostom, da so po-
višali prednost in odločili tekmo v 
svojo korist. Rogaška je v zmago-
valnem ritmu, zmagala je na zad-

njih treh tekmah. „Proti Beltincem 
moramo potrditi zmago iz Bistrice 
in potem začeti dihati za ovratnik 
vodilnim ekipam,“ je dejal Oskar 
Drobne.

Jaka Dabanovič, Bistrica: „Sre-
čanje je bilo po pričakovanjih zelo 
zahtevno, igrišče je bilo težko, zato 
igra ni stekla po željah ene ali dru-
ge strani. Rogaška je začela zelo 
agresivno, kar se jim je obrestova-
lo z zgodnjim vodstvom, s tem pa 
so storili velik korak tudi h končni 
zmagi. Vmes se je zgodil še rdeči 
karton, ki nas je močno 'presekal'. 
Smo mlada ekipa, ki nima veliko 
izkušenj s podobnimi situacijami, 
zato nam je bilo še težje.“

Oskar Drobne, trener Rogaške: 
„Tekmo smo odprli dobro, z agre-
sivnim pokrivanjem in z željo po 
zgodnjem zadetku, saj smo vedeli, 
da bo igrišče iz minute v minuto v 
slabšem stanju. To nam je v prvem 
polčasu uspevalo do potankosti, bili 
smo boljši tekmec. Zmaga je zasluže-
na, čeprav v nadaljevanju igra ni bila 
takšna, kot bi si želeli. Na srečo smo 
zadeli še enkrat in tekmo z dobro 
mero borbenosti mirno pripeljali do 
konca.“

Franci Fridl, trener Bistrice: „Z re-
zultatom ne morem biti zadovoljen, 
je pa dejstvo, da je proti Rogaški tež-
ko igrati več kot eno uro z igralcem 
manj. Po zgodnjem prejetem zadet-
ku smo izgledali bolje, nadzorovali 
smo igro, prejeti rdeči karton pa je 
to porušil – morali smo se postaviti 
bolj obrambno. Tekma je bila zaradi 
tega specifi čna, nedvomno pa je to 
dobra šola za naprej.“

Jože Mohorič

E-mail: sport@radio-tednik.si

Strelstvo
Kuharičeva osvojila kvoto za 
nastop na Evropskih igrah

Stran 15
Atletika
Velik organizacijski, pa tudi 
tekmovalni uspeh AK Ptuj
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Športnik leta, Kidričevo
Najboljša sta Katja Babič in 
Danilo Piljak

Stran 14
Rokomet
Se Orrmožani lahko poberejo 
po dogodkih v Celju?

Stran 14

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci:
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

10 nominirancev za 
evropskega atleta leta: 
- Kristjan Čeh (Slovenija, met diska)

- Armand Duplantis
(Švedska, skok ob palici)

- Jakob Ingebrigtsen 
(Norveška, tek na srednje proge)

- Lamont Marcell Jacobs
(Italija, tek na 100 metrov)

- Kevin Mayer (Francija, deseteroboj)
- Wojciech Nowicki

(Poljska, met kladiva)
- Pedro Pichardo (Portugalska, troskok)

- Gianmarco Tamberi 
(Italija, skok v višino)

- Miltiadis Tentoglou (
Grčija, skok v daljino)

- Jake Wightman
(Velika Britanija, tek na srednje proge)

2. SNL, 9. krog: Aluminij 
– Kety Emmi&Impol 
Bistrica (v petek ob 
16.00);
3. SNL, 7. krog: Zavrč 
– Drava Ptuj, Podvinci - 
Dravinja (obe v soboto 
ob 16.00).

2. SNL
ZAOSTALI TEKMI 8. KROGA: Kety 

Emmi&Impol Bistrica – Rogaška 0:2 
(0:1), Rudar Velenje – Nafta 0:3 (0:2).
1. KRKA 7 6 1 0 12:2 19
2. NAFTA 1903 8 5 2 1 19:8 17
3. ALUMINIJ 7 5 1 1 9:3 16
4. VITANEST BILJE 8 5 1 2 17:17 16
5. ROGAŠKA 8 4 3 1 11:6 15
6. BELTINCI   8 3 2 3 13:11 11
7. K. E. BISTRICA 8 3 2 3 7:8 11
8. ILIRIJA 1911 8 2 4 2 12:7 10
9. PRIMORJE 8 2 3 3 7:12 9
10. RUDAR VELENJE 8 2 2 4 11:12 8
11. JADRAN DEKANI 8 2 2 4 8:9 8
12. KRŠKO 8 2 2 4 10:14 8
13. ROLTEK DOB 7 1 4 2 9:12 7
14. FUŽINAR  7 2 0 5 12:17 6
15. B. GROSUPLJE 8 1 2 5 6:13 5
16. TRIGLAV KRANJ 8 1 1 6 4:16 4

Nogomet � 2., 3. liga

V lokalnem derbiju je vloga favorita jasna

Nogomet � 2. SNL

Slab začetek in izključitev glavna vzroka za poraz

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija v preteklem tednu niso odigrali tekme s Fu-
žinarjem (razmočeno igrišče), sedaj pričakujejo tekmo z Bistričani. 

Foto: Črtomir Goznik

Franci Fridl: »Po zgodnjem prejetem zadetku smo izgledali bolje, 
nadzorovali smo igro, prejeti rdeči karton pa je to porušil.«

Atletika � Kristjan Čeh

Kristjan med desetimi 
nominiranci za 
evropskega atleta leta

Kristjan Čeh se je z odličnimi nastopi v letu 2022 znašel med desete-
rico kandidatov za evropskega atleta leta. Zanj lahko glasujete preko 
twiterja, instagrama ali facebooka evropske atletske organizacije. 
Povezave so na spletni strani https://www.european-athletics.com/
news/men-s-european-athlete-of-the-year-nominees-announced.
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V torek je bila v dvorani Pan v 
Kidričevem izvedena prireditev 
Športnik leta občine Kidričevo, na 
kateri sta tamkajšnja športna zveza 
in občina razglasili najboljše športni-
ke za zadnja tri leta skupaj (2019, 
2020 in 2021). Med drugim so pode-
lili plaketi za življenjsko delo, prejela 
sta jih Ludvik Špehonja in Robertino 
Sevšek. V najprestižnejši kategoriji 
– najboljša športnica in športnik ob-
čine Kidričevo – sta bila za najboljša 
razglašena Katja Babič in Danilo Pi-
ljak.

Katja je velika športna navdušen-
ka, bila je tudi ambasadorka Špor-
tnega vikenda - festivala športa v 
Občini Kidričevo. Velja za najboljšo 
slovensko tekmovalko v powerlif-
tingu po IPF-pravilih, je večkratna 
državna prvakinja, velike načrte pa 

ima tudi v mednarodnem okolju. Kot 
edina predstavnica nežnejšega spola 
je v Helsingborgu na Švedskem lani 
junija zastopala Slovenijo in osvojila 
14. mesto v kategoriji do 57 kg. Poleg 
nizanja uspehov na področju športa, 
pa je Katja tudi uspešno zaključila 
magistrski študij živilstva. »V tem 
hitrem tempu življenja velikokrat po-
zabimo, kako je pomembno, da smo 
telesno aktivni, tudi če je to trikrat 
na teden. Izberite šport, ki vas osre-
čuje in sprošča,« pravi Katja Babič.

Danilo Piljak se z namiznim teni-
som ukvarja od svojega šestega leta 
starosti. V mlajših selekcijah je kot 
kadet in mladinec osvojil številne 
medalje med posamezniki in v dvo-
jicah ter se kot stalni član reprezen-
tance Republike Slovenije udeležil 
številnih mednarodnih tekmovanj. V 

1. slovenski ligi za člane igra za različ-
ne klube že od leta 1998 dalje. Svoje 
znanje in izkušnje že vrsto let kot 
trener prenaša na mlajše igralce in 
igralke vseh starosti v NTK Cirkovce. 

Kot standardni igralec ekipe ŽNTK 
Maribor se je v sezoni 2018/19 v 1. slo-
venski ligi veselil končnega 2. mesta. 
Za ekipo ŽNTK Maribor je v tej sezoni 
odigral kar 40 tekem (29 zmag, 11 po-
razov) ter z razmerjem med zmaga-
mi in porazi postal 8. najboljši igralec 
1. slovenske lige.

Slavnostni govorniki na prireditvi 
so bili predsednica ŠZ občine Kidri-
čevo Simona Gaiser, podžupan Bog-
dan Potočnik in vodja regijske pisar-
ne OKS-ZŠZ Franjo Rozman. 

Ostali prejemniki priznanj:
- perspektivni športniki do 16 let:

Žan Vidovič, Alen Ahec (oba NK Alu-
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Foto: Črtomir Goznik

Priznanja za zaslužne športne delavce so prejeli Janko Turk, Gorazd Černila in Darko Hergan.

Športni ponos mesta Ormož je 
sezono 2022/23 v Ligi NLB začel z do-
mačo zmago nad Mariborom (29:23) 
in gostujočim porazom proti Celju 
(27:34). Lahko rečemo po pričakova-
njih, vendar še posebej boli poraz v 
Zlatorogu. 

„Boli iz tega razloga, da smo za 
prvi del sezone ostali brez Tilna Ko-
sija, ki je odlično odigral obe uvo-
dni tekmi. Za nas je vsak igralec sila 
pomemben, ko pa izgubiš igralca 
takšnega profi la, je udarec za celotni 
klub še toliko bolj boleč. Tilnu želi-
mo, da okrevanje po dveh prestanih 
operacijah v šestih dneh mine po na-
črtih in da se vrne še močnejši. Prav 
neverjetno je, koliko smole ima ta 
fant skozi celotno športno pot. To 
je scenarij za napisati kakšen odličen 
športni fi lm,“ je o tekmi v Celju dejal 
trener Jeruzalema Saša Prapotnik.

Zanimivo je to, da je v večji meri za 
poškodbo Kosija kriv Stefan Žabić, ki 
je Ormožana potisnil v hrbet, kasne-
je pa je na Kosijevo roko z vso težo 
padel še Žiga Mlakar. Huda poškod-
ba je bila neizbežna, še sreča, da ni 
prišlo do zloma komolca in poškod-
be ramena. Sodnika nista Celjanu 
pokazala nobene kazni, slednji pa je 
v sredo v Ligi prvakov na tekmi proti 
THW Kielu le pordečel po grobem 
prekršku ter udarcu po obrazu. Bi 
bilo zanimivo videti, kako bi za isti 
prekršek Žabića proti Nemcem rea-
girali slovenski sodniki v naši ligi …

„V ponedeljek smo na Rokome-
tno zvezo Slovenije in sodniško 
organizacijo poslali prošnjo za anali-
ziranje prekrška Žabića nad Kosijem 
ter da naj sledi ustrezna sankcija. Do 
četrtka na naš e-mail naslov ni pri-
šel odgovor. In verjetno tudi ne bo. 
Bomo pa v klubu ustrezno poskrbeli, 

da bo vsa javnost seznanjena v zvezi 
s tem dogodkom in da se igralce tudi 
po koncu tekme za takšne prekr-
ške ustrezno sankcionira. Osebno 
bi igralca, ki je huje poškodoval 
nasprotnika, kaznoval tako, da koli-
kor časa ne igra poškodovani igralec, 
naj ne igra tudi povzročitelj tega ne-
ljubega dogodka,“ je bil po dogodku 
še v četrtek vidno jezen predsednik 
ormoškega kluba Mladen Grabovac. 

Na srečo poškodba trenutno 
prvega strelca lige Nika Čirovića ni 
hujša in bo za sobotno tekmo proti 
Slovenj Gradcu nared. Pod vpraša-
jem je nastop Roka Žurana, ki glede 
na videno ni popolnoma nared za 
težko sobotno tekmo proti Koro-
šcem, ki so slovensko rokometno 
javnost razveselili z napredovanjem 
v Pokalu EHF – izločili so izraelski Ma-
ccabi Rishon. 

„Ob tej priložnosti čestitke za 
napredovanje Slovenj Gradcu v 
Evropi. To je zelo pomembna stvar 

za slovenski rokomet. Tako Slovenj 
Gradec na Hardek prihaja v zelo 
dobrem vzdušju, za nas pa po do-
godkih v Celju velja vse drugo kot 
pa, da tekmo pričakujemo z nekim 
veseljem. Prav zanimivo bo videti, 
kako bosta reagirali obe ekipi na tej 
tekmi 3. kroga Lige NLB. Gre za naj-
bolj nepredvidljiv par tega kroga, pa 
čeprav je v tem krogu na sporedu še 
nekaj zanimivih tekem, med drugim 
tudi derbi Gorenje Velenje – Celje 
Pivovarna Laško. Slovenj Gradec je 
letos sestavil zelo kakovostno mo-
štvo, z odličnimi igralci so pokriti na 
vseh pozicijah in upravičeno ciljajo 
na uvrstitev v zgornji del lestvice. V 
ormoškem klubu verjamemo, da bo 
Hardek lepo poln in da prav nam na 
krilih navijačev uspe priti do nove 
zmage, ki bi nam zelo olajšala nada-
ljevanje sezone,“ je pred sobotno 
tekmo, ki se bo začela ob 19.00, po-
vedal David Bogadi.

Uroš Krstič

Slovenija – Črna gora 
3:1 (1:1)

STRELCI: 1:0 Osredkar (2.), 1:1 
Obradović (17.), 2:1 Čeh (30.), 3:1 To-
tošković (32.).

SLOVENIJA: Duščak, Čeh, Turk (vsi 
Dobovec), Berzelak, Đurić, Vesel, Ja-
než (vsi Siliko), Logar, Kovačič (oba 
Oplast Kobarid), Osredkar (MNK 
Futsal Pula HRV), Totošković (MNK 
Square Dubrovnik HRV), Hozjan (Noia 
Futsal Sala ŠPA), Fideršek (Piast Gliwi-
ce Futsal), Bukovec (Futsal Pescara 
ITA). Selektor: Tomislav Horvat.

Slovenska futsalska reprezentan-
ca je v Mariboru začela nov cikel kva-
lifi kacij za svetovno prvenstvo 2024. 
Tekmec je bila Črna gora, izbranci 
Tomislava Horvata so zmagali s 3:1 
(1:1). V kvalifi kacijski skupini 5 je še 
Kazahstan, z njim se bo Slovenije v 
gosteh merila 8. oktobra.

Slovenci so odlično začeli tekmo, 
že v drugi minuti je kapetan Igor 
Osredkar zadel iz bližine za 1:0. Tudi 
pozneje so imeli pobudo, vendar je 
niso nadgradili s še kakšnim zadet-
kom. Za nameček pa so tri minute in 
pol pred koncem polčasa Črnogorci 
izenačili, ko je Aleksandar Obradović 
streljal od daleč, žoga je v hrbet za-
dela Nejca Hozjana, spremenila smer 
in končala v slovenski mreži.

Slovenija, ki je na lestvici Medna-
rodne nogometne zveze precej viš-
je kot Črna gora, se je tudi v uvodu 
drugega polčasa nekako mučila s 
tekmecem, imela pobudo, dvakrat 
zadela okvir vrat, a izid se ni spreme-
nil. V 31. minuti pa je domača vrsta le 
izigrala črnogorsko obrambo, iz bliži-
ne pa je nato zadel Žiga Čeh. Le dve 
minuti pozneje je Slovenija povečala 
prednost, ko je tudi iz bližine žogo v 
mrežo potisnil Denis Totošković za 
končni izid.

Kljub temu da zaradi poškodb se-
lektor ni mogel računati na Tilna Gaj-
serja in Marka Mohoriča, je Slovenija 
na šesti medsebojni tekmi četrtič 
premagala Črno goro, ob tem ima 
proti njej dosegla še dva neodločena 
izida.

Glavni del kvalifi kacij se bo končal 
v letu 2023, in sicer bo Slovenija 3. 
marca gostovala v Črni gori, 8. mar-
ca pa bo gostila Kazahstan. V elitni 
del tekmovanja bo napredovalo 12 
zmagovalcev skupin in štiri najbolj-
še drugouvrščene ekipe. Preostalih 
osem drugouvrščenih ekip pa bo šlo 
v dodatno razigravanje, kjer bo ta 

osmerica deljena v štiri pare, skupni 
zmagovalci teh parov pa se tudi uvr-
stijo v elitni del kvalifi kacij.

V elitnem delu kvalifi kacij bo igra-
lo 20 reprezentanc, ki jih bo žreb 5. 
julija 2023 razdelil v pet skupin. Pet 
zmagovalcev skupin bo neposredno 
potovalo na svetovno prvenstvo. 
Štiri najboljše drugouvrščene ekipe 
iz petih skupin pa se bodo med seboj 
merile še za dve prosti mesti.

Gostitelj SP 2024 ni še znan. Na 
zadnjem svetovnem prvenstvu lani 
v Litvi je naslov svetovnega prvaka 
osvojila Portugalska.

sta, JM

Rokomet � Liga NLB

Se Ormožani lahko poberejo po 
dogodkih v Celju?

Futsal � Kvalifi kacije za SP

Slovenija kvalifikacije začela z zmago

V mladi reprezentanci štirje člani Meteorplasta
V soboto se bo na pripravah zbrala reprezentanca U-21. Izbrance se-

lektorja Mileta Simeunovića čakata do konca leta dva močna mednaro-
dna turnirja: oktobra na Hrvaškem in decembra v Franciji. 

Na Simeunovičevem seznamu so se znašli kar štirje igralci ekipe Me-
teorplast Šic bar iz Ljutomera, to so Adrijan Trstenjak, Rok Šnofl , Aljaž 
Goznik in Tilen Rajter.

minij), Tristan Majcenovič (plavanje), 
Nik Muršec (Kolesarski klub Perutni-
na Ptuj, Tom Crnjakovič (Šahovsko 
društvo Ptuj);

- perspektivne športnice do 16 let:
Ana Merc Fric, Zara Sitar (obe Sho-
fukan Karate klub Kidričevo), Eva 
Mlakar Sambolec, Lea Gorjup (obe 
twirling);

- posebni dosežki – šport otrok in 
mladine: selekcija U-11 NK Aluminij 
(za leto 2019), Vitan Plajnšek (mla-
dinski državni prvak 2019 v namizni 
igri carrom), Blaž Vidovič (Teniški 
klub Kidričevo in TK Terme Ptuj), 
Jure Gerečnik (Shofukan karate klub 
Kidričevo), nogometna ekipa OŠ 
Kidričevo (3. mesto v četrtfi nalu leta 
2020);

- najboljši športni kolektiv: NK 
Aluminij (6. mesto v 1. ligi v sezoni 

2018/19 in 5. mesto v sezoni 2019/20); 
NTK Cirkovce (ženska ekipa je v se-
zoni 2020/21 osvojila 5. mesto v 1. 
ligi);

- rekreativni dosežki: Bruno Sku-
ber (pohodništvo, kolesarstvo), 
Leon Kaučevič (borilne veščine, 
športno plezanje, potapljanje, tria-
tlon), Šola zdravja Kidričevo;

- najuspešnejši in zaslužni športni 
delavci: Gorazd Černila (trener v NK 
Aluminij), Janko Turk (dolgoletno 
delovanje v MNZ Ptuj in NZS), Darko 
Hergan (predsednik NTK Cirkovce);

- plaketa za življenjsko delo: 
Ludvik Špehonja

Ludvik Špehonja se je vključil v NK 
Aluminij leta 1954 kot mladinec, kas-
neje je bil standardni član članskega 
moštva. Ekipa, za katero je nastopal, 
je največji uspeh dosegla v letu 1965, 
ko so v velikem fi nalu pokala Slove-
nije premagali ekipo Olimpije s 3:2. 
Takrat sta zadetke dosegla Ivo Krnjič 
(2) in Ludvik Špehonja. V tekmova-
nju za Titov pokal v nekdanji Jugo-
slaviji so končali v šestnajstini fi nala 

po porazu proti osiješki Slavoniji. 
Ekipa Aluminija je istega leta postala 
tudi republiški prvak in se je preko 
kvalifi kacij z zagrebškim Metalcem 
uvrstila v takratno 2. jugoslovansko 
ligo. Ludvik Špehonja je bil eden od 
najboljših strelcev takratne genera-
cije Aluminija. Bil je tudi član amater-
ske reprezentance Slovenije.

- plaketa za življenjsko delo: 
Robertino Sevšek

Robertino Sevšek je bil leta 1996 
eden od ustanoviteljev Športnega 
društva Kidričevo. Vseh 26 let je ak-
tiven član društva. Najprej je deloval 
kot igralec, kasneje je postal košar-
karski sodnik, je tudi med ustanovi-
telji košarkarske lige PARKL (pokra-
jinska amaterska rekreacijska košar-
karska liga) in član predsedstva lige. 
V zadnjem času je nepogrešljiv člen 
za zapisnikarsko mizo in eden od go-
nilnih sil v društvu. Na igralskem po-
dročju je s soigralci požel kar nekaj 
uspehov - bili so kar 4-kratni fi nalisti 
lige PARKL. 

JM

Foto: m24

Jeremy Bukovec v tej sezoni nastopa v Italiji za ekipo Futsal Pescara. 

Foto: Črtomir Goznik

Najboljša športnica in športnik občine Kidričevo sta postala Katja Babič in Danilo Piljak.

Športnik leta 2019, 2020, 2021 občine Kidričevo

Najboljša sta Katja Babič in Danilo Piljak
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V Murski Soboti je konec tedna 
potekalo letošnje pokalno tekmo-
vanje v namiznem tenisu. V ženski 
konkurenci je tekmovalo pet ekip, v 
moški pa deset. Zmagovalca v obeh 
tekmovanjih sta bila ista kot lani, 
Kajuh Slovan pri dekletih in ŠD SU 
Novo mesto pri moških.

Ekipo iz Cirkovc so pod vodstvom 
trenerja Danila Piljaka zastopale 
Katja Krajnc, Ina Unger in Tia Ru-
dolf. Pri žrebu niso imele sreče in 
so se v polfi nalu pomerile s prvimi 
favoritinjami iz ekipe Kajuh Slovan, 

aktualnimi državnimi in pokalnimi 
prvakinjami. Kljub dobremu odporu 
v posameznih srečanjih (Katja je iz-
gubila 2:3 proti Enyi Moltara, Ina 1:3 
proti Tjaši Novak, Tia pa 0:3 s Kata-
rino Lešnjak), so srečanje izgubile. 
V tekmi za tretje mesto so dekleta 
iz Cirkovc ugnala domačinke in tako 
končala na najnižji stopnički zmago-
valnega odra. 

Katja Krajnc: „Ekipa Slovana je 
sestavljena iz samih reprezentantk, 
tako da so bile velike favoritinje za 
končno zmago, kar so tudi potrdile. 

Kakšno posamično zmago bi sicer 
lahko osvojile, smo pa nato zmagale 
v tekmi za 3. mesto. Do prvenstva, 
ki se bo začelo 8. 10. s tekmo proti 
Inter Diskontu v gosteh, moramo še 
izboljšati formo.“

Vrstni red: 
dekleta: 1. Kajuh Slovan, 2. Fužinar 

Inter Diskont, 3. Cirkovce, 4. Murska 
Sobota;

fantje: 1. ŠD SU Novo mesto, 2. 
ŽNTK Maribor, 3. Fužinar Inter Dis-
kont, 4. Kemo Murexin.

JM

Pokal Oplotnice v judu je štel za 
slovenski pokal, na njem je nasto-
pilo kar 176 tekmovalcev in tek-
movalk iz 27 klubov. Nastopili so 
v konkurenci mlajši cicibani w(U-
10), mlajši in starejši dečki/dekli-
ce. Ob odličnih mladih slovenskih 
judoistih so nastopili tudi tekmo-
valci iz Hrvaške in Madžarske. V 
močni konkurenci je ptujska Dra-
va osvojila štiri zlate in dve srebr-
ni kolajni ter še dve četrti in eno 
peto mesto. 

Zmag so se v Oplotnici iz JK 
Drava Ptuj veselili Maruša Frank, 
Jakob Kozel Jus, Ema Štumberger 
in Matic Zavratnik. Drugi mesti sta 
osvojila Nik Bezjak in Jaka Čuš. Tik 
pod stopničkami sta bila na četr-
tem mestu Aneja Vidovič in Neo 
Voršič, medtem ko je bil peti Anej 
Hrženjak.

Gre za lep uspeh mladih judois-
tov, ki so svoje znanje pokazali na 
blazinah. Z dosežki na Pokalu Oplo-
tnice so mladi predstavniki ptujske-
ga kluba odlično nadaljevali sicer že 
zelo uspešen del letošnje tekmo-
valne sezone.

Še dve zmagi za ptujski 
judoistki

Tekmovanja v Oplotnici sta se 
udeležili tudi ptujski judoistki, ki tre-
nirata v Judo klubu Apolon Maribor, 
Lara Sledič in Klara Hvalec (slednja 
se je v letošnjem prestopnem roku 
pridružila ekipi Apolona). Obe sta 
stopili na najvišjo stopničko, Lara v 
kategoriji do 48 kg, Klara pa v kate-
goriji nad 63 kg.

DB, JM

Bosch Bračič Videm – 
Premium Dobrovce 2:2 
(2:1)

STRELCI: 1:0 Šegula (21.), 2:0 
Kurež (40.), 2:1 Polak (42.), 2:2 Blou-
dek (46.).

BOSCH BRAČIČ VIDEM: Klasinc, 
Mesarič, Plajnšek (od 46. Ovčar), 
Zdovc, Šegula (od 92. Kokol), Kurež 
(od 92. Simonič), Krajnc, Čuš (od 61. 
Tement), Kelc, S. Rogina, Škrabl (od 
76. Vidovič). Trener: Luka Gajšek. 

V prestavljeni tekmi 6. kroga so v 
sredo domačini v Vidmu gostili ekipo 
iz Dobrovcev. Dinamična tekma se 
je po preobratu končala z delitvijo 

točk. Videmčani so se pred tekmo 
soočali z različnimi težavami (med 
drugim je manjkal Anton Rogina), 
zaradi razmočenega igrišča nekaj dni 
celo niso mogli trenirati …

Luka Gajšek, trener Vidma: »Go-
stje bi lahko povedli že v 1. minuti, 
a se je žoga skotalila tik mimo gola. 
Tudi sicer so nam povzročali veliko 
preglavic. Mi smo bili nevarni iz pro-
tinapadov, za vodstvo je zadel Šegu-
la, podajo je prispeval Kurež. Ta je 
kasneje povišal vodstvo iz prostega 
strela iz 20 metrov. Gostje so se ta-
koj vrnili v igro po lepem zadetku iz 
velike razdalje. Kot se je prvi polčas 
končal, tako s je drugi začel – z go-
lom gostov. Ti so po izenačenju pri-

tiskali, z obrambami pa se je izkazal 
vratar Klasinc. Zadnjih 15 minut smo 
prevzeli pobudo, pritiskali proti golu 
tekmecev, a smo bili premalo zbrani 
za doseglo kakšnega gola. 

Zdaj se moramo dobro pripravi-
ti za naslednji gostujoči tekmi, kjer 
bomo proti Brežicam in Simerju v Ce-
lju igrali na igriščih z umetno travo, 
kar bo precejšen zalogaj.«

JM

V poljskem Vroclavu je od 5. do 
18. 9. potekalo evropsko prvenstvo 
v streljanju s pištolo in puško na 25 
in 50 m. Na njem je v konkurenci 450 
nastopajočih strelk in strelcev iz 35 
držav, v članski in mladinski kategori-
ji, nastopila tudi 12-članska slovenska 
reprezentanca, za katero je streljala 
tudi Ormožanka Urška Kuharič. Ob 
prestižnih odličjih so se strelke in 
strelci v štirih olimpijskih disciplinah 
borili za prvi olimpijski vstopnici za 
OI Pariz 2024, hkrati pa je bilo EP tudi 
kvalifi kacijsko tekmovanje za nastop 
na Evropskih igrah v Krakovu na Polj-
skem v letu 2024.

Kuharičeva v 
eliminacijah le krog 
slabše od državnega 
rekorda

Ker je bilo na EP s puško na 50 m 
v trojnem položaju med dekleti prija-
vljenih 67 strelk, strelskih mest pa je 
bilo na voljo samo 40, kar je najmanj 
na vseh EP v zadnjih dvajsetih letih, 
so strelke morale najprej opraviti eli-
minacijsko streljanje. Uvodni nastop 
je odlično opravila Urška Kuharič, ki 
se je s četrtim najboljšim rezultatom 
druge skupine eliminacij – z izjem-
nimi 590 krogi, kar je le krog manj 
od letos postavljenega državnega 
rekorda Žive Dvoršak – zanesljivo 
uvrstila v kvalifi kacije. Kuharičeva je 
streljala skoraj popolno v klečečem 
in ležečem položaju, kjer je s serija-
ma 99 in 100 krogov pokazala odlič-
no strelsko pripravljenost. Nato je si-
cer slabše nadaljevala s prvo stoječo 
serijo s 94 zadetimi krogi, v drugi pa 

znova pokazala svoje mojstrstvo in s 
serijo 98 krogov pristala na visokem 
četrtem mestu. Uspešen nastop je 
opravila tudi novinka na EP s puško 
na 50 m – Rušanka Urška Hrašovec 
(581) na 28. mestu, kar pa je bilo na 
tem EP premalo za preboj med kva-
lifi kantke. Podobno uspešna kot Ku-
haričeva je bila v prvi skupini elimina-
cij tudi naša trikratna olimpijka Živa 
Dvoršak, ki si je preboj v kvalifi kacije 
zagotovila z osmim rezultatom eli-
minacij – 587 krogi. Brez preboja 
med kvalifi kantke pa je ostala tudi 
Grosupeljčanka Klavdija Jerovšek s 
580 krogi na 22. mestu.

Dvoršakova do fi nala, 
Kuharičeva na 13. mestu

Najboljši slovenski strelki sta od-
lično streljali tudi v kvalifi kacijah. 
S 589 krogi (kleče 199, leže 197 in 
stoje 193) je bila tokrat boljša Živa 
Dvoršak, ki si je z zadnjimi petimi 
deseticami v stoječem položaju le 
priborila 8. mesto v kvalifi kacijah 

in se kot zadnja strelka prvič v svoji 
10-letni karieri vrhunske športnice na 
EP s puško na 50 m uvrstila v fi nale. 
Kuharičeva je v kvalifi kacijah v prvih 
dveh položajih streljala manj na-
tančno kot v eliminacijah, saj je ime-
la v klečečem položaju 195 krogov 
(97, 98), leže 196 krogov (96, 100), v 
stoječem položaju pa je bila odlična 
s popolno serijo 100 in nato še s 96 
krogi. S skupnimi 587 krogi si je pri-
borila končno 13. mesto. Ker pa sta 
dve strelki pred Kuharičevo streljali 
samo za točke ESC-rang lestvice, si 
je Kuharičeva dejansko z 11. mestom 
pristreljala tudi eno izmed prvih dva-
najstih kvot za nastop na istem stre-
lišču na Evropskih igrah v juniju 2024.

Živa Dvoršak sedma
Dvoršakova v fi nalu ni posegla po 

najvišjih mestih, šele v zadnjem stoje-
čem položaju je prehitela Nemko Jolyn 
Beer in osvojila končno 7. mesto ter 
bila z dosežkom kljub temu zadovolj-
na. Prvi kvoti za OI sta z zlatim in srebr-
nim odličjem osvojili Danka Rikke Ma-
eng Ibsen in mlada Čehinja Veronika 
Blazickova. Norvežanka Jenny Stene
je v kvalifi kacijah dosegla nov evropski 
rekord z visokimi 596 krogi (kleče 197, 
leže 200 in stoje 199), izjemno!

Naše odlične strelke so visoko 
uvrstitev napovedale tudi v ekipni 
tekmi, a jim v mrzlem, mokrem in 
vetrovnem vremenu ni uspelo naj-
boljše streljanje, zato so obtičale v 
prvem delu kvalifi kacij na 12. mestu 
s 1295 krogi. Nepremagljive so bile 
Nemke, ki so v dvoboju za zlato pre-
magale Čehinje.

Simeon Gönc

Rezultati, puška 50 m trojni 
položaj ženske
1. Maeng Ibsen Rikke (Danska)
 592 + 413.9 + 16
2. Veronika Blazickova (Češka)
 590 + 411.7 + 6
3. Daria Tykhova (Ukrajina) 590 + 410.4
5. Jenny Stene (Norveška) 596 + 358.0
7. Živa Dvoršak (Slovenija) 589 + 304.4
13. Urška Kuharič (Slovenija) 587

E1 – 8. Živa Dvoršak (Slovenija) 587
E1 – 22. Klavdija Jerovšek (Slovenija) 580
E2 – 4. Urška Kuharič (Slovenija) 590
E2 – 28. Urška Hrašovec (Slovenija) 581
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Namizni tenis � Pokal Slovenije 

Cirkovčanke tretje v pokalu

Judo  � Pokal Oplotnice

Dravašem številne kolajne

Nogomet � 3. SNL - vzhod

Na koncu je tehtnica 
obstala na sredini

3. SNL – vzhod
1. ZAVRČ 6 5 0 1 17:7 15
2. DRAVINJA 6 4 2 0 15:4 14
3. A. RAJH LJUTOMER 5 4 0 1 12:4 12
4. B. BRAČIČ VIDEM 6 3 1 2 13:9 10
5. DRAVA PTUJ 6 2 4 0 8:5 10
6. ŠAMPION 6 3 1 2 11:9 10
7. RAČE 6 2 2 2 12:8 8
8. POSAVJE KRŠKO 5 2 2 1 10:7 8
9. P. DOBROVCE 6 2 2 2 8:8 8
10. PODVINCI 6 2 1 3 8:12 7
11. BREŽICE ČATEŽ 6 2 0 4 12:18 6
12. CIRKULANE 5 1 1 3 2:5 4
13. ŠMARTNO 1928 5 0 0 5 0:12 0
14. K. DRAVOGRAD 6 0 0 6 5:25 0

Foto: Strelska zveza Slovenije

Ormožanka Urška Kuharič (desno) se je na EP z malokalibrsko puško na 50 m uvrstila na visoko 13. mesto. 
Za fi nalistkami je s 587 krogi zaostala le za dva kroga, hkrati pa je osvojila kvoto za nastop na Evropskih 
igrah Krakov 2024. Na fotografi ji sta levo Živa Dvoršak (589), v sredini Klavdija Jerovšek (580).

Igralke NTK Cirkovce so osvojile 3. mesto v letošnjem pokalnem tekmovanju. 

Foto: arhiv Judo kluba Drava Ptuj

Tekmovalci JK Drava Ptuj U-10 in U-12

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Vidma in Dobrovcev so se po napeti predstavi razšli z remijem.
Foto: arhiv Judo kluba Drava Ptuj

Trener Vlado Čuš, Maruša Frank in Aneja Vidovič

Strelstvo � EP 25/50 m Vroclav (Poljska) 2022

Kuharičeva osvojila kvoto za 
nastop na Evropskih igrah
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V soboto in nedeljo je na 
Mestnem stadionu v organizaciji do-
mačega Atletskega kluba Ptuj pote-
kalo prvenstvo Slovenije za pionirje 
in pionirke (U-16). Gre za eno izmed 
najmnožičnejših domačih atletskih 
tekmovanj, saj se je v dveh dneh na 
tekmovališčih zvrstilo 430 atletinj in 
atletov iz kar 42 klubov! 

Domači klub je zastopala desete-
rica, po pet deklet in fantov. Največji 
uspeh je dosegla Taja Pučko, ki je v 
konkurenci 39 tekmovalk slavila v 
skoku v daljino! Taja je k temu doda-
la še drugo mesto v troskoku. Dve 
kolajni je prispevala Tia Kelc, in sicer 
v metu diska in kladiva, peto ptujsko 
odličje pa je prispeval Gašper Plavec 
v metu krogle.

„Kljub slabi napovedi smo imeli v 
soboto nekaj sreče, saj je deževalo 
samo do začetka prve discipline. 
To je vzdušje med nastopajočimi in 
tudi organizatorji takoj izboljšalo. 
Organizatorska ekipa z vsemi sode-
lujočimi je bila dva dni vpeta od jutra 
do večera, zato pa so imeli športni-
ki na voljo vse, kar so potrebovali 
za dobre rezultate,“ je dejal trener 
Gorazd Rajher in se dotaknil nasto-
pov domačih tekmovalcev: „Nismo 
nastopili v najmočnejši zasedbi, smo 
pa dosegli nekaj presežkov. Imamo 
zlato kolajno Taje Pučko v skoku v 
daljino in srebrno iste tekmovalke 
v troskoku, obakrat je izboljšala 
osebna rekorda. Čeprav je nastopila 

tudi v teku čez ovire, bosta skakalni 
disciplini verjetno njena prihodnost. 
Tudi Tia je osvojila dve kolajni, eno je 
dodal še Gašper – to je tudi trojica, ki 
je iz Ptuja izbrana v pionirsko repre-
zentanco za sobotno tekmovanje na 
Češkem. Ob tem imamo v naši ekipi 
še nekaj obetavnih atletov, ki na svoj 
trenutek še čakajo. Omenimo Anže-
ta, ki se nam je pridružil šele pred 
kratkim in je zelo voljan dela. Naša 
najmlajša na tekmovanju je bila Ana, 
ki jo v njeni osnovni starostni kate-
goriji U-14 čakajo tekmovanja konec 
tedna v Kopru.“

Rezultati članov AK Ptuj:
- daljina (39 tekmovalk): 1. Taja Pučko 5,29 m
- troskok (14): 2. Taja Pučko 11,33 m
- 80 m ovire (19): 5. Taja Pučko 12,62 s
- disk (1 kg, 8): 2. Tia Kelc 27,21 m
- kladivo (3 kg, 7): 3. Tia Kelc  44,74 m
- krogla (3 kg, 13): 4. Tia Kelc  10,24 m
- 100 m (98): 10. Ana Čurin Prapotnik 12,83 s
- 300 m (71): 60. Zala Kramberger, 
                       65. Maša Belić
- krogla (4 kg, 13): 2. Gašper Plavec 13,91 m
5. Anže Hrga 11,09 m
- met kladiva (4 kg, 6): 5. Anže Hrga  31,34 m
- daljina (19): 6. Andraž Petrovič 5,88 m
- 100 m (54): 9. Andraž Petrovič 11,91 s
                       34. Lan Žitnik Rogelj 12,82 s
- disk (1 kg, 11): 6. Gašper Plavec 33,98 m
- 1000 m (33): 26. Nik Stajnko

JM
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Najboljši posamezniki
Med novimi državnimi prvaki je še posebej izstopal Aljaž Škri-

njar (Kronos), ki je v teku na 300 metrov z ovirami postavil nov državni 
rekord s časom 38,86. Prejšnji rekorder je bil s časom 39,47 Matic Ian 
Guček, ki je letos postal mladinski svetovni podprvak.

Dva posamična naslova je osvojil Gašper Pureber (Krka). V teku 
na 100 metrov z ovirami je slavil s časom 14,14 (+0,6 m/s), v skoku v dalji-
no pa z rezultatom 6,67 metra. 

Kar tri metalske naslove je osvojila Velenjčanka Oriana Lovrec. 
Kroglo je sunila 12,14 metra, kladivo 55,34 metra, disk pa 32,47 metra. 

Dve zmagi je dosegla Ana Vita Verneker. Članica Koroškega atlet-
skega kluba Ravne je bila najhitrejša v teku na 1000 (2:56,92) in 2000 
metrov (6:31,04). Isti dosežek je uspel tudi Hani Sekne (Triglav), ki je 
bila najhitrejša na 80 metrov z ovirami (11,79 s) in najdaljša v troskoku 
(11,44 m).

Dejan Dokl, predsednik AK 
Ptuj in direktor tekmovanja 
na Ptuju: „To je bilo ob mitingu 
za nas četrto letošnje veliko 
tekmovanje, na tem področju 
smo kar aktivni. Kot organiza-
torji smo bili tokrat postavljeni 
pred precejšen izziv, predvsem 
zaradi slabe vremenske napo-
vedi za soboto. Tako smo neka-
tere discipline zaradi varnosti 
prestavili na nedeljo – skok ob 
palici, skok v višino, daljino in 
troskok. Množičnost je v tej 
starostni kategoriji velika, vseh 
štartov oz. posamičnih nasto-
pov je bilo več kot 800. Z rezul-
tati se v našem klubu ne obre-
menjujemo preveč, bolj mlade 
pripravljamo na kasnejše izzive 
v mladinski in predvsem članski 
kategoriji. Najboljši primer tega 
je Kristjan Čeh, ki sedaj blesti na 
članskem nivoju.“

Atletika � Prvenstvo Slovenije za pionirke in pionirje (U-16)

Velik organizacijski, pa tudi 
tekmovalni uspeh AK Ptuj

Foto: AK Ptuj

Taja Pučko (AK, Ptuj, v sredini) je zmagala v skoku v daljino.

Nogomet � 2. SNL
RAZPORED 9. KROGA, V PETEK OB 16.00: Aluminij 

– Kety Emmi&Impol Bistrica; OB 19.00: Krka – Vitanest 
Bilje; OB 20.00: Nafta – Triglav; V SOBOTO OB 16.00: 
Primorje – Rudar Velenje, Krško – Roltek Dob, Ilirija – 
Jadran Dekani; V NEDELJO OB 16.00: Rogaška – Beltin-
ci Klima Tratnjek, Brinje Grosuplje – Fužinar Vzajemci. 

3. liga – vzhod
RAZPORED 7. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Zavrč 

– Drava Ptuj, Podvinci – Dravinja, Rače – Šampion, 
Avto Rajh Ljutomer – Koroška Dravograd, Premium 
Dobrovce – Šmartno 1928; V NEDELJO OB 16.00: Cir-
kulane – Posavje Krško; OB 18.00: Brežice 1919 Terme 
Čatež – Bosch Bračič Videm. 

1. mladinska liga
ZAOSTALA TEKMA 6. KROGA: Nova KBM Aluminij 

– Gorica (v soboto ob 16.00).

1. kadetska liga
ZAOSTALA TEKMA 6. KROGA: Nova KBM Aluminij 

– Gorica (v soboto ob 13.30).

Super liga
RAZPORED 5. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Gra-

jena ANpro – Apače, Hajdina – Markovci; V NEDELJO 
OB 16.00: Boč Poljčane – Stojnci, Gorišnica – Gerečja 
vas, Bukovci – Središče.

1. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 5. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Pra-

gersko – Rogoznica, Podlehnik – Ormož; V NEDELJO 
OB 10.30: Skorba – Hajdoše; OB 16.00: Tržec – Makole 
Bar Miha.

2. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 5. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Le-

skovec – Mladinec Lovrenc, Dornava Digitalpartner.
si – Polskava avtop. Grobelnik; V NEDELJO OB 16.00: 
Slovenja vas SMS sanacija – Zgornja Polskava. Prosta 
je ekipa Oplotnica Senčila Senica. 

Veteranske lige MNZ Ptuj
+ 35 zahod
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 17.00: Podleh-

nik – Pragersko, Apače – Gerečja vas, Skorba – Tržec. 
Prosta je ekipa Hajdina.

+35 vzhod
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 17.00: Gorišni-

ca – Grajena, Podvinci – Rogoznica Gostilna Muršič. 

Tekmi Cirkulane – Borovci in Markovci – Središče sta 
bili odigrani v četrtek. Prosta je ekipa Dornava AAS.

+40
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 17.00: Spodnja 

Polskava – Videm, Hajdoše – Mladinec Lovrenc, Po-
horje Oplotnica – Ormož. Tekma Zgornja Polskava – 
Majšperk je bila odigrana v četrtek. 

Futsal � 1. SFL
RAZPORED 3. KROGA, V PETEK OB 20.00: Sevnica 

– Meteorplast Šic bar, Oplast Kobarid – Bronx Ško-
fi je; OB 20.30: Dobrepolje – Dobovec, Siliko Vrhnika 
– Mlinše.

Rokomet � Liga NLB
RAZPORED 3. KROGA, V PETEK OB 19.00: LL Gro-

sist Slovan – Riko Ribnica, Trimo Trebnje – Urbansca-
pe Loka, Krka – Krško; V SOBOTO OB 19.00: Jeruza-
lem Ormož – Slovenj Gradec, Dobova – SVIŠ Ivančna 
Gorica, Koper – Maribor Branik; V NEDELJO OB 18.00: 
Gorenje Velenje – Celje Pivovarna Laško.

1. B SRL (m)
3. KROG: Grosuplje – Moškanjci-Gorišnica, Ljublja-

na – Velika Nedelja (obe v soboto ob 19.00). 

Ljutomer � 6. Lotmerški trail tek
Športna zveza Ljutomer bo v petek, 23. sep-

tembra, z začetkom ob 16. uri v Parku 1. slovenskega 
tabora v Ljutomeru izvedla 6. Lotmerški trail tek, ki se 
bo začel s tekom predšolskih otrok s starši (Cicibanov 
tek) na 300 metrov, za tem pa se bodo zvrstili teki 
šoloobveznih otrok. Osrednji – Lotmerški trail tek na 
7.500 metrov – bo potekal od štartnega mesta v Par-
ku 1. slovenskega tabora, ob reki Ščavnici po utrjenih 
makadamskih cestah in pešpoteh, do naselja Ceza-
njevci in nazaj. Najboljši trije v vsaki kategoriji bodo 
prejeli medalje, za osrednji tek pa bo najboljšim trem 
članom in članicam namenjen pokal. Vsi udeleženci 
Cicibanovega teka bodo dobili spominsko darilo. 

Karting � Dirke v Slovenji vasi
Avto moto društvo Ptuj v nedeljo v Centru kartin-

ga in moto športa v Slovenji vasi organizira karting 
dirke. Štele bodo za CEZ-prvenstvo, slovensko dr-
žavno prvenstvo, SSC Sportstil prvenstvo in RMC 
Austria. Prve dirke se bodo začele ob 9. uri, druge ob 
11. in tretje ob 14. uri.

JM, NŠ, DB

Športni napovednik

Velika modna revija v 
Qcentru Ptuj

Najbolj modni dogodek je tik pred vrati – velika 

sprehodili kandidatke in kandidati, ki so bili izbrani 

najti modele vseh generacij, ki bodo predstavili 

-

-

-

Institute, kjer sicer zmeraj poskrbijo, da skozi nji-

pod okriljem svetovno znane linije izdelkov lasne 

-

poskrbljeno tudi za dobro glasbo – z nami bo izje-
-

-

Med tednom so bile odigrane nekatere tekme osmine 
fi nala Pokala Slovenije za dekleta. Manjše presenečenje 
predstavlja zmaga Velenjčank v Novem mestu. 

Pri žrebu Ptujčanke niso imele sreče, saj se bodo že na 
uvodni stopnički pomerile z lanskimi fi nalistkami, celjsko 
vrsto Z'dežele. Tekma je bila sicer zaradi bolezni v vrstah 
ŽRK Ptuj prestavljena. 

Ptujska zasedba je v lanski sezoni v tem tekmovanju 
dosegla izjemno lep uspeh, saj se je uvrstila na zaključni 
turnir najboljše četverice. Tam ji ni uspelo poseči po me-
dalji in je na koncu osvojila 4. mesto (1. Krim, 2. Z'dežele, 
3. Zelene doline Žalec).

Pokal Slovenije (ž), osmina fi nala:
Z'dežele – Ptuj (prestavljeno)
Litija – Krim Mercator 20:38 (8:17)
Piran – Mlinotest Ajdovščina 26:36 (8:21)
Trgo ABC Izola – Žurd Koper (prestavljeno)
Krka Novo mesto – Velenje 29:34 (13:16)
Sava Kranj – Olimpija 29:26 (14:11)
Zvezda Logatec – Ljubljana 30:26 (18:13)
Vrhnika je bila prosta.

JM

Z letošnjo sezono sta moči združila Ženski nogome-
tni klub Podravje in Nogometni klub Aluminij. V krstni 
sezoni pod okriljem Nogometne zveze Slovenije nasto-
pata selekciji DU-13 in DU-11. Obe selekciji skupaj štejeta 
26 nogometašic in štiri trenerje (Sebastjan Jambriško, 
Uroš Špindler, Vita Žolek in Robert Govedič). Treningi 
ženskih nogometnih ekip potekajo dvakrat tedensko v 
kidričevskem športnem parku. 

Selekcija DU-13 je v letošnjem prvenstvu že vpisala tri 
zmage: 

- 2:1 z ŽNK Pomurje Beltinci
- 5:1 z ŽNK Tabor Maribor
- 4:1 z ŽNK Radlje ob Dravi (aktualne državne prvaki-

nje)
Selekciji ŽNK Podravje Aluminij se bosta gledalcem 

predstavili v petek, 23. septembra, med polčasom sreča-
nja članskih ekip Aluminija in Kety Emmi & Impol Bistrice.

Glavni cilj ŽNK Podravje Aluminij je oblikovanje višjih 
selekcij – DU-15 in DU-17 –, zato vabijo vsa dekleta, da se 
jim pridružijo.

UR

Rokomet � Pokal Slovenije

Ptujčanke pred 
težko nalogo

Nogomet

ŽNK Podravje in 
NK Aluminij 
združila moči
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Župan Glažar je gostil člane 
Območnega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo, ki imajo stalni 
naslov v občini Hajdina. V druž-
bi predsednika združenja Vlada 
Žgeča je veteranom ob 30-letnici 
samostojne države podelil spo-
minske medalje. 

Gostitelja srečanja sta poudari-
la, da je pomembno ohranjati spo-
mine izpred treh desetletij in se 
spominjati časov, ko je bila želja 
Slovencev po samostojni državi 
zelo močna. Strinjala sta se, da je 
danes to treba še bolj spoštovati 
in imeti več domoljubja in spo-
štovanja do svoje lastne države. 
Slavnostnega dogodka na Hajdini 
se je udeležila dobra polovica voj-

nih veteranov od 21 vabljenih. Po 
skoraj dveh mesecih od gasilske 
olimpijade v Celju in grozovitega 
požara na Krasu so se v občini Haj-
dina srečali gasilci prostovoljci, ki 
so sredi julija sodelovali na gasilski 
olimpijadi in gasili na Krasu. Na 
sprejem jih je v družbi gasilskega 

občinskega poveljnika Hajdine 
Slavka Peska povabil župan ter se 
jim v nagovoru zahvalil za pogum, 
srčnost in dobro delo, ki ni ostalo 
neopaženo. Posebej je čestital 
olimpijskim prvakom iz PGD Haj-
doše, članicam B in članom B, ki 
so na letošnji gasilski olimpijadi v 

Celju stali na najvišji stopnički. Za 
opravljeno delo na gasilski olimpi-
jadi se je župan zahvalil vsem pro-
stovoljcem, ki so opravili izjemno 
pomembno delo za dobro sloven-
skega gasilstva in s tem tudi pro-
movirali hajdinsko občino.

MZ

Hajdina � Županova sprejema

Gostili gasilce in vojne veterane
Župan občine Hajdina Stanislav Glažar je sredi meseca pripravil sprejema za gasilce in veterane vojne za Slovenijo.

ADULA - gorovje med kantonoma Ticino in Graubünden v Švici, AHATNIK - velik kopenski polž, BARN - nekdanja merska 
enota za površine v jedrski fiziki in fiziki delcev

Melanargia galathea
Razpon kril je od 35 do 55 mm. Samec ima na 
zgornji strani kril nekakšno šahovsko risbo, ki jo 
sestavljajo črne ali rjave lise na beli ali rumen-
kasti podlagi. Razmerje med svetlimi in temni-
mi polji je zelo spremenljivo, tako da obstaja 
več podvrst in oblik metulja. Spodnja stran je 
podobna zgornji, le da je nekoliko svetlejša in 
da ima zadnji par vrsto črno-belih očesc. Sami-
ca je večja in po navadi na spodnji strani bolj 
rumenkasta. Gosenica je zelenkasta ali peščena 
in na hrbtu ter ob straneh ima temne črte. 
Hranilne rastline gosenic: Trave.
Razširjenost: Cvetoči travniki, robovi gozdov. 
Doba letenja: V eni generaciji od junija do 
avgusta. 

Cveteli boste v vsem, česar 
se boste lotili. Energije bodo 
spodbudne v komunikaciji in 
intelektualnih zadevah. Zdelo se 
bo, da boste k akciji znali potegniti 
druge ljudi. Intenzivno bo 
vsekakor tudi v ljubezni, vi boste 
igrali, partner bo plesal po taktu. 
Večerja v dvoje vas bo raznežila.

Obdobje, ki je pred vami, bo 
prineslo obilico sprostitve in 
zaupanja. Čas je, da postanete 
bolj samozavestni in da verjamete 
sami vase. Energije planetnih 
vibracij se bodo gibale tako, da 
boste od tega imeli koristi. Dobro 
se boste znašli v kuhinji, kjer 
boste ustvarjali čarobne okuse.

Piščal iz sebe izvabi lahko čarobne 
zvoke o sreči. Spoznali boste, da 
ste sami tisti, ki imate v rokah 
škarje in platno. Nekoliko bolj 
se poglobite v svet fi lozofi je in 
izoblikujte svoje mnenje. Srce bo 
razigrano in v ljubezni prihaja 
vaših pet minut. Na delovnem 
mestu boste zelo samoiniciativni.

Delovali boste v tišini in se 
predajali tistim notranjim 
nagibom, ki vam bodo v danem 
trenutku v pomoč. Zanimivo je, 
da pridobite obilico neke notranje 
modrosti in da na lastnih 
izkušnjah ugotovite, kaj morate 
narediti, da pridobite notranji mir 
in notranje zaupanje.

Prišli bodo dnevi, ki bodo kot 
jesenska pravljica, harmonija jutra 
bodo v svojem bistvu čarobna. 
Tako boste dobili notranjo moč 
in pogum. Pogovori bodo tisti, ki 
vam bodo smerokaz. Na delovnem 
mestu se boste zavedali lastne 
pomembnosti in kolo sreče se bo 
zavrtelo v vašo korist.

Koristila vam bodo znanja iz 
preteklosti. Poglobljeno se lotite 
raziskovalnega dela in tako boste 
odkrili marsikaj zanimivega. Svet 
tišine in premišljevanja vam bo v 
korist. Tudi oaza znanja, ki si ga 
boste pridobili, vam bo koristila. 
Po majhnih korakih boste upali 
slediti svojim sanjam.

Energije bodo v svojem bistvu 
skrivnostne in tudi intenzivne. 
Privlačila vas bo družba in 
mnenje prijatelja bo za vas 
ključnega pomena, čeprav se boste 
kasneje odločili drugače. Duh 
samoiniciativne energije se bo širil, 
koristi le te pa se bodo občutile 
tako v službi kot tudi v ljubezni.

Jesenska jutra so v svojem bistvu 
skrivnostna in tudi sami se boste 
morali odločiti in stvari postaviti 
na tisto mesto, kamor v življenju 
sodijo. Pomembno je, da ste zelo 
aktivni in da si zadeve, ki jih ne 
morete povedati na glas, zapišete. 
Ljubezen bo temeljila na lojalnosti 
in odkriti strasti.

Sreča je nekaj normalnega in 
optimistično boste zrli naprej. 
Koraki so lahko majhni ali veliki, 
pomembnejši je namen. Morda 
boste z nekaterimi stvarmi 
obremenjeni, vendar se bo vse 
odvijalo tako, kot se mora in je ne 
nazadnje tudi prav. Sami boste 
tisti, ki ustvarja pozitivno energijo.

Odgovorno se boste lotili zadanih 
nalog in zamisli. Strune na violini 
življenja bodo zadonele tako, da 
boste od tega imeli velike koristi. 
Včasih ni potrebno veliko, pa 
najdete smisel in voljo za naprej. 
Dobre povezave pa so vezane na 
ljubezen, kjer se boste od srčnega 
izvoljenca veliko naučili.

Svobodno se odpravite naprej 
in končno boste upali zadihati 
s polnimi pljuči. Zdelo se bo, 
da ste se iz lastne preteklosti 
mnogo naučili. Primerno je, da 
se odpravite na kakšno pot in 
da se poglobite v izobraževalne 
vode. Finančno se bo bodo stvari 
razrešile v vašo korist.

Kocke usode se bodo zasukale 
tako, da boste imeli od tega vi 
korist. Sprejmite stvari kot danost 
in tako vam bo lažje. Hočete ali 
nočete je resnica ta, da bližnjic 
ne bo. Čas je, da se odpravite 
razvajat, bodite prožni in naredite 
nekaj za svoje telo. Modni nakupi 
vabijo, poskrbite za modni nakit.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Foto: Občina Hajdina

Veterani vojne za Slovenijo, doma na območju hajdinske občine, so se udeležili sprejema pri županu.

Foto: Občina Hajdina

Hajdinčani so na gasilski olimpijadi sodelovali kot tekmovalci in prostovoljci, ki so pomagali pri izvedbi dogodka. 
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Nedavna afera Smodej je mno-
gim odprla oči in nagnala strah 
v kosti, da se zloraba z GHB-jem 
oziroma tako imenovano drogo 
za posilstvo, ki lahko pusti hude 
psihične in fi zične posledice, ne bi 

zgodila našim otrokom. Raziskali 
smo, ali lahko pravočasno ugoto-
vimo, da nam je nekdo podtaknil 
drogo v pijačo, in kako se zaščiti-
mo, ko opazimo prve znake oma-
me.

Kar nekaj klicev deklet, ki so jih 
na ta način zlorabili, je dobil tudi 
detektiv Aleš Ažman. »Poklicalo 
me je neko dekle in mi povedalo, 
da se je njena sestra zjutraj zbudila 
s popolnim 'blackoutom'. Spomni-

la se je še, da je šla v taksi, ne pa 
tudi, kako je prišla domov. Taksist 
jo je pripeljal pred vrata, pozvonil 
in odpeljal. Spraševali sta me, kako 
naj dokažeta vsebnost drog, in 
sem ju kar takoj napotil na sodno 
medicino.« Omenjeni dekleti, ki 
bosta gotovo še dolgo v sebi nosili 
posledice dogodka, sta se k sreči 
uspeli obraniti najhujšega – spolne 
zlorabe, ki pusti globoke in trajne 
posledice.

Ne le zelo nevarna, tudi 
zelo zasvojljiva

»Mnogo ljudi jo uporablja na-
mensko, ker ima podobne učinke 
kot alkohol, malo bolj si evforičen, 
glava pa ostane bolj jasna,« razla-
ga Mina Paš iz DrogArta. Vendar 
je to izredno nevarna droga in je 
treba biti pri odmerjanju zelo paz-
ljiv. Ob prevelikem odmerku lahko 
povzroči omotičnost, bruhanje, za-
spanost, krče, komo in tudi smrt.

»Število umrlih zaradi te droge v 
evropskih državah še vedno raste, 
na Nizozemskem se je v zadnjih 
petih letih število hospitalizacij 
povečalo za 250 odstotkov. Je 

Ptuj � Teden mobilnosti 2022

Avto ni več v modi
Med občinami, ki sodelujejo v projektu Evropski teden mo-
bilnosti, je tudi ptujska. V času od 16. do 22. septembra so 
izvedli številne aktivnosti, katerih namen je pozvati k spre-
membam potovalnih navad.

Foto: TD Žetale

Najhitrejše trojke 4. srnjakovega teka

Žetale � Četrti srnjakov tek

Tek za najhitrejše srne in srnjake
T uristično društvo Žetale je v začetku septembra organizi-
ralo že četrti Srnjakov tek, to je bila tudi prva prireditev v 
okviru 23. občinskega praznika.

Po razgibanih haloških gričih so se v teku in vzdržljivosti pomerili 
posamezni tekači ter trojke, ki so se potegovali za naslov najhitrejšega 
srnjaka oziroma srne (ter praktične nagrade).

»Bilo je odlično, vreme je služilo namenu,« je po teku dejal pred-
sednik TD Žetale Boštjan Štajnberger. Po številu udeležencev je bil 
letošnji tek skromnejši od lanskega, saj se je za razliko od lani, ko je 
nastopilo 47 tekačev, letos na startu zbralo sedem ekip trojk ter šest 
posameznih tekačev. Slednji so morali premagati 10 kilometrov dol-
go krožno traso po razgibani haloški pokrajini, trojke 5,6 kilometra. 
»Obe trasi, ki peljeta po poteh naše občine, pa sta idilični, ob tem trasa 
omogoča tudi spoznavanje pokrajine, tako da so lahko vsi tisti, ki tek 
jemljejo bolj ali manj resno, uživali v naravi, nato pa še v kulinariki.«

Srnjakov tek je bila prva prireditev v sklopu praznovanja občinske-
ga praznika, do 15. oktobra, ko bo praznovanje doseglo vrhunec z 
občinsko prireditvijo in že s 30. kostanjevim piknikom, se bo zvrstilo 
okrog 20 prireditev.

MV

Prizadevanja za človeku in okolju prijaznejše načine mobilnosti se 
kažejo kot vedno pomembnejša. Da bi vsaj enkrat letno bolj glasno 
opomnili na to, že polni dve desetletji med 16. in 22. septembrom v 
številnih državah izvedejo Evropski teden mobilnosti. Med sodelujoči-
mi je že okrog 90 slovenskih občin, na našem koncu zraven MO Ptuj, ki 
se je pridružila pred 14 leti, še Podlehnik, Makole in Slovenska Bistrica.

Preko omenjenega projekta lokalne skupnosti dobijo možnost in 
priložnost za promocijo pobud za trajnostno mobilnost in dvig ozave-
ščenosti prebivalcev. Začetki segajo v leto 1998, ko je bil v Franciji iz-
veden dan brez avtomobila, ki je prerasel v Evropski teden mobilnosti. 
Ta se izvaja pod okriljem Evropske komisije. Na Ptuju so prvi dogodek, 
Ulice otrokom, izvedli minuli petek. Sodelovali so osnovnošolci, ki so 
tako kot vsako leto v sklopu akcije ustvarjali nove umetnine na cestah 
v bližini šolskih okolišev. Sobotni dogodki so zaradi slabega vreme-
na odpadli, nadaljevali so se v ponedeljek. Na vseh ptujskih osnovnih 
šolah so člani Združenja šoferjev in atvomehanikov Ptuj predstavili 
projekt Varne šolske poti. Sodelovali so tudi predstavniki policije, re-
darstva, šole vožnje Prednost in člani sveta za preventivo. Sredin po-
ligon Kolesarček je bil namenjen mlajšim otrokom iz Vrtca Ptuj. Zanje 
so organizirali preventivno-vzgojni program, preko igre so spoznavali, 
kako jih na cesti vidi voznik, kako pomembna je varnostna čelada in 
dobili napotke, kako pravilno prečkati cestišče. Včeraj, v četrtek, so 
zaključili s Seniorijado. Ta temelji na osveščanju ciljne skupine senior-
jev (50+) o pomenu aktivnega življenja v tretjem življenjskem obdob-
ju. Družili so se v Športnem parku Grajena, za izvedbo programa pa je 
bila zadolžena Ljudska univerza Ptuj. Več kot jasno je, da so organi-
zatorji skušali zajeti vse skupine, od predšolskih do osnovnošolcev in 
starejših. Podnebne spremembe, hrup, prometne nesreče so le neka-
tere izmed škodljivih posledic motornega prometa, brez katerega pa 
si žal prav tako ne znamo (ali ne moremo) predstavljati življenja. Cilj 
projekta je premišljena uporaba vozil, sprememba potovalnih navad 
in trajnostna mobilnost. 

DK

Po noveli zakona iz leta 2019 
mora državljan Republike Sloveni-
je, ki prebiva v tujini, v postopku 
spremembe osebnega imena pre-
dložiti tudi potrdilo o nekaznova-
nju pristojnega tujega organa. Ta 
novela pa je odpravila tudi ome-
jitve števila besed oz. nedeljivih 
celot v posameznikovem imenu 
ali priimku, ki ga je izbral za pravni 

promet. Pred tem je namreč velja-
la omejitev na dve besedi za upo-
rabo v pravnem prometu. Novela 
pa je uvedla tudi možnost sestave 
osebnega imena za pravni promet, 
ki poleg besed vključuje tudi črke 
kot del osebnega imena. (Jože P. 
Damjan, Samo M. Strelec). 

Potni list in osebna izkaznica pa 
omogočata zapis le 40 znakov za 

ime in 40 znakov za priimek, zato 
je v vseh primerih, ko gre za daljši 
zapis imena in priimka, potrebna 
prilagoditev zapisa podatkov na 
uradnem identifi kacijskem doku-
mentu. Zgolj črka ali okrajšava pa 
v pravnem prometu ni dovoljena.

Slovenci po noveli zakona o 
osebnem imenu tako tudi uradno 
lahko uporabljajo več kot dve ime-

Ptuj � Za spremembo osebnega imena potrebno dokazilo o nekaznovanosti 

Slovenci v večini zadovoljni z osebnim 

Foto: arhiv Svet24

Malo je verjetno, da bomo GBL okusili ali vonjali, če nam ga nekdo strese v pijačo.

Foto: ČG 

Teden mobilnosti je potekal od 16. do 22. septembra.

ni in dva priimka. Najdaljši zapisan 
priimek slovenskega državljana je 
po podatkih matičnega registra 
sestavljen iz 49 črk, ime pa iz 53 
črk, 60 črk pa je največja skupna 
dolžina zapisanega osebnega ime-
na. 

V spremembo osebnega 
imena tudi zaradi 
pričakovanega večjega 
uspeha

Pravna podlaga za spremembo 
osebnega imena je zapisana v 18. 
členu zakona o osebnem imenu. 
Razlog za spremembo imena je 
želja stranke (najpogosteje so to 
razlogi osebne narave oz. poroka, 
razveza), pogoj pa je državljanstvo 
Republike Slovenije. Za spremem-
bo osebnega imena pa se odloči-
jo tudi nekateri posamezniki, ki s 
svojim imenom niso zadovoljni ali 
pa ga želijo skrajšati, podaljšati ali 
kako drugače spremeniti, pa tudi 
na osnovi numerologije, ker naj bi 
jim ta sprememba prinesla večji us-
peh v življenju, večje zadovoljstvo 
glede na energetski zapis, ki se s 
tem spreminja.

Prošnjo za spremembo ime-
na lahko poda polnoletna oseba 
sama, za mladoletno osebo pa 

Nomen est Omen
Boris Miočinović, vodja oddelka za upravno-notranje zadeve 

UE Ptuj: „Stari latinski pregovor pravi Nomen est Omen (ime 
je znamenje). Obstajajo tudi že raziskave o tem, kako osebno 
ime vpliva na življenje, uspeh ali neuspeh, kakovost življenja 
posameznika. Tako so tudi ugotovili, katera so tista imena, ki so 
manj obetavna, ki bi svojemu lastniku zagotavljala manj dobrobiti 
v življenju. Ker ga ljudje tudi skozi to gledajo. Ime pa lahko vpliva 
tudi na samo podobo človeka. Če imaš neko lepo ime, energetsko močno 
ime, se na ta način tudi predstavljaš v družbi, temu primerno obnašaš, 
se čutiš močnega, superiornega. Ljudje spreminjajo svoje osebno ime tudi zato, ker se s trenutnim ne 
morejo identifi cirati oz., ker jim to naj ne bi prineslo uspeha, ki ga pričakujejo. Imena spreminjajo 
zaradi nekih osebnih nezadovoljstev, pri čemer pa izbiro imena včasih prepuščajo svetovalcu, 
numerologu ali še komu drugemu, ki jih tudi prepriča o tem, da so v njihovih osebnih imenih neke 
napake, ker so si npr. energije znotraj imena in priimka v nasprotju in jih je treba harmonizirati in 
na tak ali drugi kreativen način priti do ustreznih rešitev. Posamezniki pogosto spreminjajo imena in 
priimke v razne okrajšave ali različice ali v tujo obliko imena in priimka. Veliko oseb ženskega spola 
pa spreminja priimek v dekliški priimek. Nekatere pa na pot spreminjanja osebnega imena pripelje 
tudi neka nova življenjska fi lozofi ja, npr. ezoterika ipd.“

Foto: Črtomir Goznik

Področje osebnega imena ureja zakon o osebnem imenu, ki je bil prvič uporabljen pred 16 leti. Ta daje upravnim enotam 
pristojnost, da odločajo o prošnji za spremembo osebnega imena državljana. Osebno ime, sestavljeno je iz imena in priim-
ka, državljanu zagotavlja identiteto, varstvo njegove osebnosti in dostojanstva ter ga je tudi dolžan uporabljati. „Osebno 
ime je za človeka nadvse pomembno, tudi zato ga nekateri spreminjajo, ker želijo, da jih ljudje že zaradi samega imena 
spoštujejo,“ je v pogovoru o osebnem imenu poudaril Boris Miočinović, vodja oddelka za upravno-notranje zadeve UE Ptuj.

Slovenija, Podravje � Vedno več odvisnikov od droge GBL, zasvojenosti se je zelo težko rešiti

Ena najnevarnejših drog v našem prostoru 
»Na zabavi je nekdo nekaj podtaknil v mojo pijačo. Nato sem šla plesat z neznancem in naenkrat se mi je začelo vrteti in 
sem mu rekla, da moram malo sesti. Šel je z menoj, potem pa me je prijel, tesno držal ob sebi in me poljubljal, čeprav sem 
ga ves čas odrivala od sebe in mu govorila, da tega ne želim. Ljudje so hodili mimo, kot da ni nič. Takrat v telesu nisem 
imela nobene moči, in če se ne bi sam ustavil, se ne bi mogla braniti.« To je le eno od pričevanj dekleta z izkušnjo z GHB 
oziroma tako imenovano drogo za posilstvo v sklopu kampanje #nisemprijavila.
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ena najnevarnejših drog v našem 
prostoru, saj jo je treba zelo na-
tančno odmerjati, obenem pa je 
zelo zasvojljiva,« pišejo na straneh 
DrogArta. »Zadnje leto ali dve ima-
mo v svetovalnici vedno več ljudi, 
zasvojenih z GBL.« 

Zasvojenost se po navedbah 
nekaterih uporabnikov pojavi že 
po prvem tednu uporabe, saj si je 
zaradi dobrega počutja želijo ved-
no več. V kratkem časovnem ob-
dobju, to je v nekaj dneh, je tako 
zaužijejo večje količine, s tem povi-
šajo toleranco ter telo navadijo na 
učinek droge. 

Zasvojenosti z GBL pa se je iz-
jemno težko rešiti. Odtegnitveni 
simptomi so zelo podobni simpto-
mom, s katerimi se srečujejo tisti s 
hudo odvisnostjo od alkohola, in 

so lahko življenjsko ogrožajoči. Ob 
odtegnitvi se navadi pojavijo hudi 
epileptični napadi in delirij, tesno-
ba, razdraženost in nespečnost …

Malo je verjetno, da 
bomo GBL okusili ali 
vonjali

Ko sicer ljudje vedo, kaj uživajo 
in to počnejo namensko, je ena 
stvar. Bolj skrb vzbujajoče pa se-
veda je, ko drogo zaužijemo, ne 
da bi se tega zavedali. »Lahko se 
zgodi, da jo v neki družbi uživajo 
pa jo nekdo spije po nesreči, ker 
ga kolegi na to niso opozorili. Če je 
prej spil nekaj alkohola, je to lahko 
izredno nevarno. GBL ne smemo 
mešati z alkoholom, pomirjevali 
ali drugimi drogami, ker lahko zelo 

hitro pride do predoziranja. Do 
tega pa lahko pride tudi, če upo-
rabniki prehitro vzamejo naslednji 
odmerek.« 

GBL začne učinkovati od 10 do 
30 minut po zaužitju, njegov uči-
nek pa traja od ure do uro in pol. 
Tisto, kar nas najbolj skrbi, je pod-
tikanje v pijače nič hudega slute-
čih mladostnikov zaradi kraje ali 
spolne zlorabe. Malo je verjetno, 
da bomo GBL okusili ali vonjali, 
če nam ga nekdo strese v pijačo. 
»Zelo pomembno je, da ste pozor-
ni, če se kmalu po zaužitju pijače 
čudno počutite, bolj pijano glede 
na to, koliko pijače ste popili, če 
čutite vrtoglavico, vam je slabo, 
imate težave pri koordinaciji, tež-
ko stojite, vam popustijo zavore in 
imate težave pri govoru … Takrat 
morate o svojem počutju čim prej 
povedati nekomu, ki mu zaupate,« 
pravi Mina Paš. 

Nikakor ne odidite nekam na 
samo, da bi se streznili, ker droga 
pri vsakem človeku učinkuje dru-
gače in bi lahko padli v nezavest, 
komo ali bi se celo zgodilo najhuj-
še, zato se morate obvezno zau-
pati nekomu, ki vam je blizu. Če 
bi se počutje slabšalo, naj vas pri-
jatelj odpelje na urgenco, kjer jim 
morate povedati, da so vam nekaj 
podtaknili. Ker se GHB iz telesa 
izloči zelo hitro, že po dvanajstih 
urah, se je pomembno čimprej 
testirati. »Če se vse zgodi prehitro 

in simptome zaznate šele, ko se 
prebudite iz nezavesti oziroma ko 
učinki substance popustijo, ter se 
znajdete v nenavadnih okoliščinah 
– v neznanem kraju, brez osebnih 
predmetov, pomanjkljivo obleče-
ni …– je to lahko zelo travmatič-
na izkušnja, zato je pomembno, 
da se čim prej nekomu zaupate: 
staršem, prijateljem, ki so ob vas 
pri nadaljnjih korakih – obisku bol-
nišnice ali prijavi pri policiji, če se 
za to odločite,« še piše na straneh 
DrogArta. »Da se temu izognete, 
se s prijatelji, s katerimi greste na 
zabavo, dogovorite, da boste skr-
beli drug za drugega,« pravi Paše-
va. Nikoli ne puščajte pijače brez 
nadzora, pazite pa lahko tudi na 
pijačo svojih prijateljev, ne spre-
jemajte pijače od neznancev, na-
ročajte ustekleničeno pijačo in se 
izogibajte bovlam ter naročanjem 
koktejlov v vrču. »Zelo pomembno 
je tudi ozaveščanje osebja v noč-
nih lokalih. Ljudje bodo tako vede-
li, da se ob sumu na drogo v pijači 
lahko obrnejo nanje z zaupanjem, 
da bodo ustrezno ukrepali. V tujini 
je to dobro urejeno, pri nas pa žal 
še ne,« dodaja Paševa.

Testov za odkrivanje 
prisotnosti droge pri nas 
še ni

V eni od televizijskih serij sta 
najstnici preverjali prisotnost dro-
ge v pijači kar z lakom za nohte, 
ki je spremenil barvo, pa to tudi v 
resnici obstaja na tržišču? Je sploh 
kakšen način, da lahko preverimo, 
ali nam niso morda česa podtak-
nili? Zanesljivega podatka o laku 
za nohte nismo našli. Podjetje 

Undercover Colors naj bi pred leti 
sicer razvijalo takšen lak, vendar ni 
nikoli prišel na tržišče. 

Je pa Mina Paš potrdila, da v 
tujini že imajo indikatorje za doka-
zovanje vsebnosti droge v pijači. 
Zato smo pobrskali po spletu in na 
nekaterih tujih straneh našli teste, 
s katerimi lahko preverite svojo 
pijačo. Na Amazonu smo med dru-

gim našli trakove za preverjanje 
vsebnosti droge, na katere kane-
mo kapljico svoje pijače, ampule, ki 
se ob prisotnosti droge obarvajo, 
najpreprostejši pa so kar silikonski 
pokrovčki s prostorom za slamico, 
ki jih je mogoče natakniti na večino 
kozarcev in se s tem zaščititi pred 
podtikanjem droge.

Katja Božič

starši oz. roditelj, pri katerem ot-
rok živi, če s spremembo soglaša 
tudi drugi roditelj. Če pa se rodite-
lji o tem ne morejo sporazumeti, 
skuša sporazum doseči Center za 
socialno delo, sicer pa sodišče, če 
tudi centru ne uspe doseči spora-
zuma. Za mladoletno osebo lah-
ko prošnjo za spremembo imena 
poda tudi skrbnik, po predhodnem 

soglasju centra za socialno delo. 
Prošnja za spremembo osebnega 
imena pri mladoletni osebi mora 
vsebovati tudi soglasje otroka, sta-
rejšega od devet let. Od prilog pa 
soglasje centra za socialno delo, če 
za spremembo imena mladoletne-
ga otroka prosi skrbnik in soglasje 
drugega roditelja oz. pravnomo-
čen sklep sodišča. 

Osebno ime otroku 
določijo starši

Otroku določijo osebno ime 
starši sporazumno. Otrok lahko 
dobi priimek enega ali obeh star-
šev, lahko pa mu starši določijo 
tudi drugačen priimek. Če pristojni 
organ ugotovi, da otroku oseb-
no ime ali priimek ali ime ni bilo 
določeno v skladu z zakonom in 
bi izbrano osebno ime lahko ško-
dovalo koristim otroka, starše na 
to opozori. Če v petnajstih dneh 
otroku ne določijo novega oseb-
nega imena, pristojni organ sicer v 

matični register vpiše otroka z ime-
nom, ki so ga določili starši, o tem 
pa obvesti pristojni center za soci-
alno delo, ki lahko ukrepa v skladu 
s svojimi pristojnostmi na področju 
vzgoje in varstva otrok.

Med prestajanjem kazni 
osebnega imena ni 
dovoljeno spreminjati 

Upravni organ lahko prošnjo za 
spremembo osebnega imena tudi 
zavrne, če je to nujno za zaradi 
javne varnosti, morale ali pravic in 
svoboščin drugih ljudi. Vendar se 
to zgodi zelo redko. Sprememba 

osebnega imena, priimka ali imena 
pa se ne dovoli državljanu, ki je bil 
pravnomočno obsojen za kaznivo 
dejanje, dokler kazen ni izvršena 
ali dokler traja preizkusna doba 
ali pravne posledice obsodbe. 
Če je osebno ime, priimek ali ime 
spremenjeno državljanu, zoper 
katerega teče kazenski postopek 
za kaznivo dejanje, ki se preganja 
po uradni dolžnosti, mora pristoj-
ni organ v treh dneh od veljavno-
sti spremembe o tem obvestiti 
pristojno sodišče. 

Prevladujejo osebna 
imena z eno besedo v 
imenu in priimku

Večina Slovencev ima zgolj eno 
besedo v imenu in priimku. Po dve 
imeni, po podatkih iz leta 2019, jih 
ima nekaj nad 75 tisoč, dva priimka 
nekaj nad 79 tisoč, tri imena nekaj 
čez tri tisoč, tri priimke dobrih 760, 
sedem imen ali več pa sta v tistem 
času imela dva državljana RS, eden 
pa tudi toliko priimkov.

MG
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Babič – Prvi izsleden slovenski priimek
Prvi doslej izsleden slovenski priimek je Babič iz začetka 13. stoletja 

v Trstu. Tak priimek so nadeli nekomu, ki so ga po smrti matere 
vzgojile in na noge postavile babice ali starejše ženske.

Uporaba priimka se je nato naglo širila. Privzeli so jih po neki 
dejavnosti (Kovač, Kolar, Mlinarič, Kmet, Kmetec) ali po kraju (Krajnc, 
Dolenc, Gorenc, Bezjak) ali po nekih lastnostih (npr. Medved, Lisec). 
Priimki Papež, Kralj, Car, Škof ali Grof pa ne pomenijo plemenitega 
porekla, temveč, da je nekdo bil nekoč v službi pri slednjih. 

Največ Slovencev ima priimek Novak, drugi najpogostejši priimek 
pa je Horvat. Nekatera rodbinska imena pa se vlečejo še iz pradavnine 
(Jelen, Kos, Orel. Gaber). Opazno pa je, da v času nekih popularnih 
serij starši pogosto svoje otroke poimenujejo po naslovnih junakih le-
teh. Pravica do svobodne izbire osebnega imena se namreč sme omejiti 
le, če je to nujno za zavarovanje javne varnosti, morale ali pravic 
in svbodoščin drugih oseb. Tako v Sloveniji tudi ne poznamo list o 
priporočenih imenih ali imenih, ki naj jih ne bi uporabljali.

Brez vonja in okusa
»Droga je brez vonja, barve in okusa, zato jo je v pijači zelo 

težko zaznati. Dekle izgubi spomin, postane pasivna, kar je za 
storilce idealno,« razloži detektiv Aleš Ažman in dodaja, da je ta 
droga precej razširjena tudi zato, ker je v nasprotju z, recimo, 
kokainom zelo poceni. GHB (gama-hidroksibutirat) in GBL 
(gama-butirolakton), ki je njegov derivat in po besedah Mine 
Paš iz DrogArta v Sloveniji pogostejši, ker je dostopnejši (GBL se 
v telesu pretvori v GHB, ta pa je tisti, ki vpliva na človeka), sta 
v Sloveniji prisotna že od leta 2000. Na začetku je bila ta droga 
zelo popularna, ker pa so se ljudje predozirali, so jo za nekaj 
časa opustili, v zadnjih letih pa je spet v porastu zaradi lahke 
dostopnosti, relativno nizke cene in močnega učinka. V manjših 
odmerkih GHB učinkuje stimulativno in evforično, v večjih pa 
na centralni živčni sistem vpliva depresivno in lahko povzroči 
začasno globoko spanje oziroma komo. Prav zaradi teh učinkov je 
GHB v medijih najpogosteje predstavljen kot droga za posilstvo.

Foto: Sta/M24

imenom

Foto: Črtomir Goznik

Slovenci po noveli zakona o osebnem imenu lahko tudi uradno uporabljajo več kot dve imeni in dva priimka. Večina pa ima še vedno zgolj eno besedo v 
imenu in priimku. (skupina ljudi, simbolična fotografi ja)

Statistika o spremembi 
osebnega imena, UE Ptuj
Leto Število postopkov
2017 67
2018 47
2019 65
2020 47
2021 55
2022* 27

* do konca junija 2022
Vir UE Ptuj Foto: Sta/M24

- droga za posilstvo

Foto: Pexels.com

GBL začne učinkovati od 10 do 30 minut po zaužitju, njegov učinek pa 
traja od ure do uro in pol.
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Nevropatska bolečina je boleči-
na, ki je drugačna od bolečine, ki 
se pojavi po udarcu ali ob vnetju 
mišic, sklepov ali kosti. Bolečina je 
normalen odziv telesa in ima varo-
valno vlogo, saj nam sporoča, da 
je v telesu prišlo do poškodbe ali 
do vnetja. Nevropatska bolečina 
je posledica neposredne poškod-
be ali bolezni živcev ali živčnega 
sistema (hrbtenjača, možgani), 
ki sodelujejo pri prenosu bole-
činskih signalov.

Ima posebne značilnosti: bolniki 
jo občutijo kot mravljinčenje, kot 
pekočo, ostro, zbadajočo boleči-
no, kot mrazenje ali kot občutek 
sunka elektrike. Prizadeti predel je 
lahko prekomerno občutljiv (hudo 
bolečino lahko povzroči že lahen 
dotik, npr. oblačilo, rjuha), ali pa je 
prizadeti del manj občutljiv, otrpel. 
Značilno je, da so simptomi boleči-
ne hujši proti koncu dneva in pono-
či, zato bolniki zelo slabo spijo, so 
utrujeni, kar vpliva na njihovo ka-
kovost življenja. Bolečina se lahko 
pojavi šele tedne, mesece ali leta 
po začetku bolezni ali poškodbi in 
je dolgotrajna. Pogosto se boleči-
na pojavlja v sunkih ali valovih. Bol-
niki z nevropatsko bolečino lahko 
trpijo za depresijo ali tesnobo.

Koga prizadene 
nevropatska bolečina?

Za nevropatsko bolečino trpi 
7–10 % odraslih. 

Bolezni in stanja, ki povzročajo 
nevropatsko bolečino, so:

- sladkorna bolezen (25 % bolni-
kov s sladkorno boleznijo trpi za 
nevropatsko bolečino zaradi po-
škodbe živcev)

- redno uživanje alkohola
povzroča okvaro živcev

- okvara živcev po poškodbi ali
operaciji

- okvara ali pritisk na živce ob 
starostnih in obrabnostnih spre-
membah hrbtenice (37 % bolnikov 
s kronično bolečino v križu navaja 
simptome nevropatske bolečine)

- rakavo obolenje in zdravljenje 

rakavega obolenja (kemoterapija 
in obsevanje) povzroča poškodbo 
ali okvaro živcev (20 % bolnikov z 
rakom ima nevropatsko bolečino)

- vnetja živcev in živčnega sis-
tema (npr. pasavec oz. okužba 
s herpes virusom zoster, pri 10 % 
bolnikov povzroča nevropatsko 
bolečino, ali okužba z Borrelio 
burghdorferi)

- prizadetost hrbtenjače ali 
možganov v sklopu bolezni (npr. 
multipla skleroza, bolečina po mo-
žganski kapi) ali po poškodbi oz. 
nesreči (paraplegija, tetraplegija 
– 70 % bolnikov s poškodbo hrbte-
njače navaja simptome nevropat-
ske bolečine).

Zdravljenje nevropatske 
bolečine

Če ima bolnik bolečino, ki je 
hujša, ima lastnosti nevropatske 
bolečine in je prisotna več tednov 
ali mesecev, je najbolje, da obiš-
če osebnega zdravnika. Ta bo na 
osnovi pregleda in usmerjenega 
vprašalnika ocenil, ali gre za nevro-
patsko bolečino. Pomembno je 
zdraviti osnovno bolezen ali stanje, 
ki je povzročila bolečino (okužba, 
sladkorna bolezen, utesnitev živ-
ca). Kadar vzroka ni možno zdra-
viti ali ga ne najdemo, je potrebno 
ustrezno lajšanje bolečine. Ker je 

nevropatska bolečina specifi čna, 
običajna protibolečinska zdravila, 
kot so paracetamol in protivnetna 
zdravila, niso učinkovita. Potrebna 
so specifi čna zdravila. 

Za lajšanje nevropatske boleči-
ne uporabljamo zdravila, s kateri-
mi sicer zdravimo druge bolezni 
(epilepsija, depresija) – imenuje-
mo jih nevromodulatorji. Ta zdra-
vila vplivajo na prenos bolečinskih 
signalov v možgane, tako da vpli-
vajo na odzivnost živčnih struktur. 
Nevromodulatorji so antiepileptiki 
(zdravila za zdravljenje epilepsije – 
pregabalin) in antidepresivi (zdra-
vila za zdravljenje depresije – du-

loksetin, amitriptilin, venlafaksin). 
Zanje je značilno, da je potreben 
čas do želenega protibolečinskega 
učinka. Pogosto se simptomi bole-
čine ublažijo šele po nekaj tednih 
rednega jemanja zdravil. Zato je 
pomembna vztrajnost pri zdravlje-
nju nevropatske bolečine. Odmer-
ki zdravil se prilagajajo, zato je tre-
ba upoštevati navodila zdravnika.

Nevropatsko bolečino lahko 
zdravimo tudi z obliži ali mazili, ki jih 
nanesemo na prizadeto področje. 

Bolnike z nevropatsko bolečino 
lahko napotimo na fi zioterapev-
tsko zdravljenje, akupunkturo, ma-
nualno terapijo, zdravljenje s TENS 
terapijo, psihološko podporo ali na 
invazivne postopke lajšanja bole-
čine.

Zdravljenje nevropatske boleči-
ne je dolgotrajno in pogosto je ne 
odpravimo popolnoma. Z zdravili 
ustrezno omilimo bolečino in tako 
pripomoremo k izboljšanju kako-
vosti bolnikovega življenja. Zaradi 
kroničnosti nevropatske bolečine 
je zelo pomembna vztrajnost in 
sodelovanje bolnika ter njegovo 
zaupanje v zdravljenje. 

Barbara Pečovnik, dr. med.
VIRI: 
https://www.nevropatska.si/
https://www.iasp-pain.org/
N Vintar, Nevropatska bolečina, 

farm vestn 2016; 67: 321–324.
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jekt, ki povezuje starostnike, ki si 
želijo pogovora z vrstniki. Deluje 
od 8. ure zjutraj pa vse do 22. ure 
zvečer. Uporabnik se registrira 
na brezplačni številki (0803807), 
nato pa ga telefon poveže z nak-
ljučnim starostnikom. Na ta način 
se krepi njihova socialna mreža. 

Zaradi sprostitve epidemiolo-
ških omejitev glede socialnega 
distanciranja je starejšim na voljo 
več možnosti in načinov, na kate-
re lahko razširijo svojo socialno 
mrežo in se izognejo socialni izo-
laciji in osamljenosti. Možnosti 
je seveda veliko, odvisne so od 
interesa ter telesnega in psihič-
nega stanja posameznika. Dokler 
je ta možnost, naj bo starostnik 
čim bolj aktiven ter predvsem ne-
odvisen. Priporoča se vključitev 
v društvo upokojencev in druga 
interesna društva. Dobro je tudi, 
če se starostnik vključi v dejavno-
sti, programe, tečaje ali debatne 
skupine, kjer lahko uporabi svoje 
življenjske izkušnje, pridobljene 
v poklicu ali hobiju. Obstaja tudi 
mnogo dejavnosti v lokalnih sku-
pnostih, v katere se lahko staro-
stnik vključi glede na svoje inte-
rese (na primer pevska skupina, 

bralni krožek, tombola …). Ob 
nastopu kroničnih zdravstvenih 
težav so koristne tudi skupine za 
pomoč, kjer si lahko starostnik 
najde podporo ter se poveže z 
ljudmi, ki doživljajo iste občutke in 
težave. Kot je bilo že omenjeno, je 
v današnjem času zelo popularno 
ter tudi priročno komuniciranje 
na daljavo. V ta namen je dobro, 
če se starostnik udeleži različnih 
usposabljanj za starejše, kjer se 
lahko nauči osnovnih računalni-
ških in telefonskih veščin. Na ta 
način bo lahko na daljavo komu-
niciral s svojimi svojci ter prijatelji 
oziroma znanci. Ko se starostnik 
zaradi telesnega ali drugega 
razloga ne more sam udeležiti 
oziroma vključevati v različne de-
javnosti v lokalni skupnosti, so na 
voljo tudi dnevni centri oziroma 
dnevno varstvo ali pa povezava s 
katerim izmed prostovoljcev. 

Ker smo družba starajočih se 
ljudi, bomo morali vsi skupaj več 
storiti za ustrezno vključenost 
starejših v vsakdanje življenje. 
Starejši nam lahko skupaj z mladi-
mi omogočijo lepše in predvsem 
prijaznejše življenje. 

Barbara Omerzu, mag. psih. 

Zato je pomembno, da si v 
življenju vedno prizadevamo 
za ohranjanje pozitivnih medo-

sebnih odnosov. Pomembno je 
opozarjati in spodbujati medge-
neracijsko povezavo. Prav je, da 

mlajše spodbujamo, da se čim bolj 
vključujejo v življenje starejših. 
Pomembno je, da starejši čutijo, 

da so del skupnosti – da bo nekdo 
poskrbel zanje, jih poslušal, tolažil 
in se veselil z njimi. Potrebujejo 
torej pristen osebni medčloveški 
odnos, saj jih le-ta obdaja z občut-
kom pomembnosti in varnosti. 

Aprila 2020 je, kmalu po za-
četku epidemije covida, zaživel 
brezplačni in varni klepetalnik za 
starejše, imenovan ČvekiFON. Pri 
oblikovanju tega projekta je imela 
pomembno vlogo povečana soci-
alna izolacija starejše populacije. 
V času epidemije je bila dlje časa 
prisotna omejitev gibanja, kar je 
pri številnih starostnikih zmanj-
šalo socialne vezi, ki so že tako 
pogosto dokaj omejene in raz-
rahljane. Gre pravzaprav za pro-

Zdravstveni nasveti

Značilnosti nevropatske bolečine
Redna telesna dejavnost izboljša kakovost življenja, to velja tako za 

zdrave ljudi kot za tiste z dihalnimi težavami. Ljudje z diagnosticirani-
mi boleznimi pljuč lahko simptome z redno vadbo zelo omilijo. 

A žal ravno takšni posamezniki dostikrat nimajo motivacije za re-
kreacijo, saj že na začetku ostanejo brez sape ali pa se bojijo, da bodo 
bolezen poslabšali. Tako so celo vse manj aktivni in sčasoma jim že 
najpreprostejše dnevne obveznosti povzročajo težave. 

Preden se lotite športa, se je najbolje posvetovati z zdravnikom ali 
fi zioterapevtom, saj morate obliko vadbe prilagoditi svojim sposob-
nostim, da bo varna. Običajno se takšnim bolnikom priporoča inter-
valni trening, pri katerem se vadba, ki traja minuto ali dve, izmenjuje 
s kratkimi odmori. Pomembno je, da vadbo upočasnite – najpozneje 
takrat, ko ste preveč zadihani, da bi lahko govorili.

Tedenski mikroskop 

Kaj se dogaja s pljuči?

Foto: Pexels.com

Foto: Pexels.com

Med vadbo se aktivirata dva pomembna organa: srce in pljuča. Da 
pljuča lahko sledijo povečanim potrebam, se dihanje med vadbo po-
speši s 15-krat na minuto (12 litrov zraka) na 40- do 60-krat na minu-
to (100 litrov zraka). Če so vaša pljuča zdrava, imate veliko dihalno 
rezervo (kapaciteto): po vadbi se morda počutite brez sape, nimate 
pa tako imenovane kratke sape. Pri zmanjšani pljučni kapaciteti pa 
porabite velik del svojih dihalnih rezerv, kar daje občutek, da ste brez 
zraka; to je sicer neprijetno, a običajno ni smrtno nevarno.

KOPB 
Če imate kronično obstruktivno pljučno bolezen (KOPB), so dihalne 

poti poškodovane. To pomeni, da se ob izdihu zožijo, še preden se 
znebite vsega zraka v pljučih, pri zelo napredovali bolezni pa si tudi s 
težavo zagotavljate dovolj zraka. V tem primeru boste za vadbo pot-
rebovali dodaten kisik. Še preden začnete vaditi, se o tem posvetujte 
z zdravnikom.

Pljučna fi broza
Pljučna fi broza pomeni zabrazgotinjenje pljučnega tkiva, kar zmanj-

ša elastičnost pljuč, poveča dihalno delo in vodi v pomanjkanje kisika. 
Če nenadoma med vadbo postanete zelo zadihani in se zadihanost 
niti po koncu napora ne umiri, obiščite zdravnika.

Astma
Če astmo dobro nadzorujete (zdravnik vam je predpisal inhalator), 

lahko z njo telovadite enako intenzivno kot zdravi ljudje. Tisti, ki na-
stopate na športnih tekmovanjih in jemljete zdravila za astmo, pa 
preverite, ali niso morda na dopinškem seznamu prepovedanih snovi.

M. Koren

Dom upokojencev

Stiske in socialna izolacija starejših (2. del)
Vedno več starejših živi samih, prav tako imajo ozko mrežo prijateljev. Če k temu dodamo še različne kronične bolezni, izgubo 
sluha ali druge senzorične okvare ter neznanje uporabe novejših komunikacijskih elektronskih naprav, je s tem skorajda one-
mogočeno komuniciranje na daljavo. Prav socialni odnosi pa so že dolgo prepoznani kot dejavnik, ki pomembno vpliva na zdrav-
je. Raziskave so pokazale, da imata socialna izolacija in osamljenost resne posledice za dolgoživost, zdravje in dobro počutje.

Foto: Pexels.com

Foto: Črtomir Goznik

Barbara Pečovnik, dr. med.
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!

w
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Cena dobrodelne vstopnice je 12 eur. Kupiti jih je možno na vseh prodajnih mestih Eventim 
(Pošte, Petrolove bencinske črpalke) in na mestu dogodka. V primeru slabega vremena se 
dogodek prestavi v Campus Sava center Ptuj. 
Darujete lahko tudi s poslanim SMS-sporočilom: NADLANI ali NADLANI5 na 1919. 
*zbrana sredstva bodo namenjena socialno ogroženim družinam iz Sp. Podravja za lažje pokrivanje stroškov prihajajoče ogrevalne sezone

Medijski sponzor

S srcem
9. 10. 2022 ob 14. uri 

na prireditvenem prostoru ptujskega gradu

Rotary club Ptuj 

da nas bo grelo



Štajerski TEDNIK petek,  23.  9. 2022     COLOR CMYK stran 22

petek � 23. septembra 2022Poslovna in druga sporočila22

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,70 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 1,95 EUR. 
Celoletna naročnina: 183,20 EUR, za tujino v torek 172,87 EUR, v petek 200,38 
EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

02 / 780 04 24

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

Oddih za telo 
in poezija za dušo

7. do 9. 10. 2022  / Hotel Špik / Gozd Martuljek

Zanimiva predavanja, vadbe, meditacĳe, 
kulinarična delavnica, voden sprehod, 
druženje, ples in druge ugodnosti za 
naše goste.

215 €/osebo* 
(v sobah ) 

VKLJUČEN POLPENZION

*Cena velja na osebo ob namestitvi v dvoposteljni sobi in ne 

vključuje turistične takse v višini 1,60 € na osebo na dan. 

Prĳave in več informacĳ na: 
www.vikend-dozivetĳ.si

 ali andreja@vikend-dozivetĳ.si

vsako
sredo

NAJBOLJ 
BRANA
slovenska 
tedenska 

revija

www.salomongroup.si

Na izbranih prodajnih mestih na voljo 
v kompletu z revijo Jana, za samo 4,99 EUR 

in v kompletu z revijo Vklop Stop, za samo 4,99 EUR.

SE NINA OSENAR

V velikem slogu na televizijo

Njegova oma je pri 90 letih 
zelo vitalna
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 pred nesnostjo. 

 (02) 582-14-01

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO - STANOVANJE, letnik 1978, 
skupne površine 80,50 m2.  
Cena: 139.000 EUR.  
041 684 075 ali 
02/6208 816

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Da-
nilo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

BUKOVA drva prodam. Razreza-
na na 25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 
305, e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

SERVIS gospodinjskih aparatov in elek-
tronskih naprav. Storitve na terenu Ljubo 
Jurič, s. p., Borovci 56b, 2281 Markovci. 
Tel. 041 631 571. 

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, ce-
pilnik za drva in drugo kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 923 197.

KOKOŠI nesnice različnih pasem in barv 
– prodamo in dostavimo. Kmetija Šraj, 
Čadramska vas 19, Poljčane, tel. 031 
751 675.

PRODAM odojke. Tel. 041 490 468.

PRODAM trgatev grozdja, kvinton, jurka 
na brajdah. Tel. 051 214 560.

KUPIM dobro ohranjeno sejalnico za 
pšenico, širine 2,5 m ali 3 m. Tel. 051 
316 591.

NESNICE, rjave, grahaste, črne in le-
ghorn, 20-tedenske, v začetku nesno-
ti, prodajamo. Možna dostava. Telefon 
040 531 246. Kmetija Rešek, Starše 23.

KUPIM traktor, kosilnico, pajka in kiper 
prikolico. Tel. 041 680 684.

PRODAM električni skuter trikolesnik, le-
tnik 2021 (oktober), primeren za starejše 
voznike. Tel. 070 790 204.

PRODAM pet odojkov, težkih od 25 do 
30 kg, cena po dogovoru, okolica Jur-
šinc. Tel. 051 327 260.

PRODAM odojke, mesnate pasme. Tel. 
051 42 32 60.

POCENI prodam trgatev z brajd, kvin-
ton. Tel. 02 766 73 81 ali 041 327 034.

PRODAM suho koruzo, Stojnci 130. Tel. 
031 845 522.

Ni konec, ko pride zemeljski konec,
le vsakodnevno orodje pospraviš in se odpraviš k počitku.
In tvoja prisotnost je bolj prisotna kot kdajkoli prej.
Na vseh poteh, v vseh rasteh, od korenin do vej.
(Tone Kuntner)

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža, ata in dedka

Janeza Marina
28. 4. 1953–11. 9. 2022

IZ CVETKOVCEV 30A

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v dneh žalosti, z nami molili na molitveni uri in 
našega dragega ata v velikem številu pospremili na njegovi zadnji zemeljski poti. Hvala za vsa izre-
čena sožalja, tople besede, cvetje, sveče in darovane maše.
Posebej hvala tovarišem gasilcem iz PGD Cvetkovci, pogrebnemu podjetju Aura, župniku g. Jožetu 
Rajnerju za opravljen pogreb s cerkvenimi in gasilskimi častmi, g. Andreju Žistu, dr. med. spec., in 
ge. Marini Čakš, dr. med., spec., z Oddelka za onkologijo, UKC Maribor, ter zdravstvenemu osebju 
ZD Ormož.
Iskrena hvala molivcem za molitev, pevcem cerkvenega mešanega pevskega zbora Sv. Lenart Pod-
gorci za odpete pesmi in mašo zadušnico, pevcu pri odprtem grobu, Izi Korpar, Robertu Marinu, 
Francu Herguli, Tereziji Kokol za prebrane besede slovesa , izvajalcu Tišine in praporščakom.
Srčna hvala vsem, ki ste našega dragega ata spoštovali, ga imeli radi, ga bodrili in obiskovali ter ga 
boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: žena Minka, hčerke Alenka, Jožica in Mojca ter sinova Peter in Janez z družinami

Odšel si!
Tiho! Brez slovesa!
Še z Bogom nisi rekel,
ne roke nam podal.
Počivaj v miru!
V objemu tistih, 
ki si jih imel rad.

ZAHVALA

Franci Brenčič
1946–2022

Ob boleči izgubi našega dragega Francija Brenčiča se iskreno 
zahvaljujemo vsem in vsakemu posebej, ker ste ga v tako veli-
kem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Še enkrat prisrčna hvala vsem!

Vsi tvoji!

Čas hitro beži,
a v naših srcih
boš vedno z nami ti.

V SPOMIN
Danes, 23. septembra, mineva eno leto, 
odkar nas je zapustila draga mama, tašča, 
babica in prababica

Marija Fekonja
Z LOČKEGA VRHA 10

PRI DESTRNIKU

Iskrena hvala vsem, ki se je spomnite in prižigate sveče ob 
njenem grobu.

Tvoji najdražji

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši.
Ostali so samo spomini,
ki krajšajo nam žalostne dni,
odkar te  več med nami ni.

SPOMIN

Čeprav se zdi kot včeraj, danes, 23. septembra, mineva drugo 
leto žalosti in bolečine, ko nas je za vedno zapustil naš dragi 
mož, ati, dedi in tast

Stjepan – Stevo Petrinec
IZ NOVE VASI 84A PRI PTUJU

Hvala vsem, ki z dobro mislijo postojite ob njegovem grobu, mu 
prižgete svečko in ga ohranjate v lepem spominu.

Pogrešamo te …
Tvoji najdražji

Ne jokajte ob mojem grobu,
le tiho k njemu pristopite,
spomnite se, kako trpela sem,
in večni mir mi zaželite.

SPOMIN
22. septembra je minilo eno leto, odkar 
nas je zapustila naša draga mama, tašča, 
babica in prababica

Matilda Potrč
Z DRSTELJE 1
Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, ji poklonite lepo 
misel, svečko ali cvet.

Tvoji najdražji

+ TV SPORED
na 42 straneh

www.odkrito.si prodaji

w
w
w
.salom

ongroup.si

Na izbranih prodajnih mestih na voljo 
v kompletu z revijo Lady, za samo 4,99 EUR.

www.tednik.si

ZASEBNI STIKI

MOŠKI, star 75, želim spoznati žensko 
od 70 do 75 let iz Podlehnika ali Žetal. 
Tel. 051 969 702.

9.
SEZONA 
PROJEKTA

“NAJBOLJŠI PEVCI SO DOMA TAM, KJER OTROCI 
POJEJO SLOVENSKE PESMI IN SE VESELIJO”
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Od danes do nedelje Ptuj gosti Viteške dneve 2022 v organizaciji vite-
škega reda sv. Jurija iz Koroške, ki se jih bosta udeležila tudi princ Nikola-
us in princesa Margarethe von und zu Liechtenstein. Osrednji dogodek 
bo jutri, ko bo v cerkvi sv. Jurija slovesna in pontifi kalna sveta maša, ki 
se bo začela s procesijo v cerkvi ob 17.45, v čast sv. Juriju in viteški bra-
tovščini. Današnji praznik slovenskega športa bodo člani društva Šola 
zdravja Ptuj obeležili z jutranjo telovadbo 1000 gibov, ki bo med 8.00 in 
8.30 potekala na Mestni tržnici.

Vabijo, da se jim pridužijo vsi ljubitelji gibanja za zdravje.
Že danes bo zanimivo tudi na 

Mestnem trgu na Ptuju, kjer bo 
potekal prvi slovenski food truck 
festival, na katerega bodo najra-
zličnejše dobrote pripeljali pisani 
tovornjački in prikolice. 

Še več dogajanja pa bo na osre-
dnjem ptujskem mestnem trgu 
jutri, ponovno s karavano okusov, 
lutkovnimi igrarijami. Vabi tudi Me-
stni kino k ogledu fi lma Gajin svet 2 
in na srečanje z ekipo. Tudi v rovih 
pod ptujskim gradom bo ponovno 
živahno, vinske degustacije v temi 
so vse bolj priljubljene. Potekalo 
bo tudi organizirano vodenje po 
grajskih rovih, vabi pa tudi družin-
ska igra Pobeg iz grajskega rova. 
V Sončnem parku bo v nedeljo 
potekal Pasji fest z zanimivim do-
gajanjem, ne samo za pasjeljubce, 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Od kdaj praznujemo 27. september kot svetovni dan turizma?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Nekdanja ptujska mestna hiša je že vrsto let ena najlepše ocvetličenih stavb v starem mestnem jedru, kjer pa je 
cvetlic v zadnjih letih vse manj.

Nagradno turistično vprašanje demeski slikar in kipar Tomaž Plavec, ki se tokrat predstavlja z likovnimi 
deli pod naslovom Neparne misli. Bliža pa se tudi 27. september, svetovni 
dan turizma, ki ga bodo obeležili tudi na Ptuju, s pisanim dogajanjem na 
ptujskih ulicah in trgih. TD Ptuj pa bo že tradicionalno s priznanji nagradi-
lo posameznike, podjetja, institucije, za prizadevno skrb za urejeno oko-
lje. Od 30. septembra pa do 2. oktobra bo na Ptuju in okolici potekal že 
tradicionalni festival ptujskih zgodb, ki prinaša številne zanimive zgodbe 
ljudi in starega mesta.

V Mozirskem gaju pa si je v tem času ponovno mogoče ogledati razsta-
vo buč in jesenskega cvetja. Tekmovanje za najtežjo bučo bo potekalo 
jutri. Bučam velikankam so se pridružili tudi čudoviti aranžmaji cvetli-
čarjev in vrtnarjev. V nedeljo pa bo umetnik Jenej Verbuč v živo prikazal 
izdelavo skulptur z motorno žago, ki so umetelno vključene v jesensko 
zgodbo Mozirskega gaja. Ta bo na ogled še do 9. oktobra, ko bo gaj svoja 
vrata za nekaj časa zaprl. 

Nagrado za pravilen odgovor na vprašanje o tem, koliko historičnih 
glasbil za igranje umetne in ljudske glasbe šteje zbirka glasbil v ptujskem 
gradu, da okrog 300, bo prejela Darinka Unuk s Ptuja. Zbrika glasbil v 
ptujskem gradu je nacionalnega pomena. Zbirka hrani tudi rimsko dvojno 
piščal tibio iz 2. ali 3. stoletja, ki je redkost svegtovnega pomena. Danes 
sprašujemo, od kdaj praznujemo 27. september kot svetovni dan turizma. 
Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Od-
govore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, do 30. septembra. 

Danes in jutri tudi karavana okusov

Ker je pred vrati politenergetskometeorološko negotova zima, 

pod nujno zamenjam cepilnik atomov 

za cepilnik drv.

* * *

A Matildi iz omare padajo živi okostnajki?!?

* * *

V najstarejši obrti je uspevala, ker je bila stalno razkorak pred konkurenco.

* * *

V vzporednem vesolju so vsi za luno.

* * *

Sosedovo tercialko zagrabi močno svetobolje vsakič,

 ko pride v cerkvi mimo ministrant s puš’co.

* * *

Do katerega leta lahko, brez prevelikega tveganja, 

ženski polaskaš, da je stara duša?!?

AFORIZMI BY FREDI

Na njej so počastili tudi dolgo 
tradicijo šolstva, ki je v Voličini sta-
ra že 265 let, in predstavili zbornik 
Okno v svet 3, torej že tretjega po 
vrsti. Šolarji so se v sedanjo stavbo 
voličinske šole selili pred 120 leti, 
torej je bila v tem času deležna kar 
nekaj obnov, vendar še nikdar tako 
celovite kot letos. 

Nedavno so namreč v paketu 
zaključili energetsko sanacijo šole, 
vrtca in športne dvorane. Poleg 
stavbnega pohištva je nova izo-
lacijska fasada, prav tako pa tudi 
ogrevalni sistem. Po novem bo 
malčkom v vrtcu in šolarjem toplo 
oziroma hladno, kajti novi sistem 
bo omogočal tako ogrevanje kot 
hlajenje. Prvo vrtino so že izvrtali; 
globoka je 160 metrov.

Naj športna šola
Investicija v Voličini, ki bo odpla-

čana v 15 letih, je stala nekaj manj 
kot 685.000 evrov, od tega bo 

slabo polovico prispeval kohezij-
ski sklad. Kot zasebni partner v 
tem javno-zasebnem partnerstvu 
nastopa ptujsko podjetje Plistor. 

265 let organiziranega šolstva 
v Voličini dokazuje, da se prebival-
ci tega kraja, ki je prvič omenjen 
že leta 1265, samostojna župnija 
svetega Ruperta pa je postal leta 
1780, zavedajo pomena znanja. 
Kot je povedal ravnatelj Anton Go-
znik, se tudi danes trudijo dosegati 
najvišje standarde kakovosti, kar 
se odraža v številnih uspehih učen-
cev na raznih tekmovanjih, šola pa 
je bila med drugim izbrana tudi za 
Naj športno šolo Slovenskih goric. 

Praznik krajevne skupnosti je bil 
tudi priložnost za zahvalo vsem, ki 
na različne načine prispevajo k ra-
zvoju kraja. Poleg osnovne šole so 
priznanje dobili Suzana Vogrin, ak-
tivna članica v dramski skupini KTD 
Selce, prostovoljca Rdečega križa 
in krvodajalca Jože Rojko in Roman 

Lenart � Počastitev 265-letnice šolstva v Voličini

Izdali že tretji zbornik
Prireditve ob prazniku krajevne skupnosti Voličina pote-
kajo že ves mesec, njihov vrhunec pa je bila proslava v 
kulturnem domu.

Foto: SD

Osnovna šola v Voličini ima letos več razlogov za slavje: 265-letnico šolstva, 
120-letnico šolske stavbe in njeno celovito energetsko sanacijo. Ob 265-le-
tnici šolstva so v Voličini dobili že tretje nadaljevanje zbornika Okno v svet.

temveč tudi druge. Vinska degustacija pa bo v nedeljo potekala tudi v 
grajski vinski kleti.

Še vedno vabijo tudi ptujska razstavišča in galerije. Včeraj je 50 let v Mi-
heličevi galeriji proslavila likovna sekcija dr. Šte� e Cobelj. Članom sekcije 
so podelili značke Antona Ažbeta za dolgoletno delo na področju likovne 
umetnosti. Ob jubileju pa so odprli tudi razstavo likovnih del sekcije. Vse 
do novembra bo na ogled razstava v Fürestovi hiši, ki pripoveduje 200-le-
tno zgodbo podjetja in družine pod naslovom Fürsti: Pet genercij ptujskih 
meščanov in veletrgovcev z vinom. V Fürstovi hiši pa razstavlja tudi aka-

Praznovanje smo po zahvalni maši v spomin 
na žive in rajne iz rodbine nadaljevali v gostišču 
Pan, kjer se nas je zbralo 155. Vse sorodnike sta 
nas povezovala skupna prednika Blaž (1866) in 
Marija Gojkošek, rojena Murko (1875). Rodilo se 
jima je mnogo otrok, a le štirje so odrasli in se 
poročili. Po njih sta dobila 16 vnukov, 47 pravnu-
kov, 85 prapravnukov in 43 praprapravnukov. 
Korenine rodovniškega drevesa sicer segajo 

v prvo polovico 18. stoletja in tako na rodov-
niškem drevesu obsegajo 10 generacij. Najsta-
rejša na srečanju rodbine sta bila 90-letni Ignac 
Gojkošek in njegova mlajša sestra Jožica Vuk.

Ob čudoviti predstavitvi rodovnika Staneta 
Gojkoška, ob dodanih glasbenih vložkih sorod-
nikov in dobri pogostitvi smo se ob druženju 
zabavali in z nasmehi na obrazih obujali lepe 
spomine. Tudi kaka solza je stekla ob misli na 

tiste, ki jih, žal, ni več med nami. A ta dan bo za 
vse nas nepozaben, saj je vsak izmed nas že s 
prisotnostjo dodal delež lepega k našemu dru-
žinskemu drevesu. Hvala vsem, ki ste z dobro 
voljo pomagali izpeljati ta popoldan, ki nam bo 
zagotovo ostal v lepem spominu. Vsaj kanček 
tega bo za vedno ostal v naših srcih in verjame-
mo, da to srečanje ni bilo zadnje.

Franc Gojkošek

Foto: KAISSA     

Kidričevo � Srečanje rodbine Gojkošek

Spomini ob smehu in tudi kakšni solzi
10. septembra letos smo se zbrali na prvem srečanju rodbine Gojkošek. 

Šilec, vsestranski aktivist Roman 
Marin, zlasti na področju gasilstva. 
V imenu krajevne skupnosti je njen 
predsednik Peter Golob priznanje 
za dolgoletno uspešno poslovanje 
in ohranjanje tradicije gostoljubne 
domače gostilne podelil še gostil-
ni in piceriji Vinska trta v središču 
Spodnje Voličine, ki jo že pol stole-
tja vodi družina Fekonja.

Senka Dreu


	01str74t
	02str74t
	03str74t
	04str74t
	05str74t
	06str74t
	07str74t
	08str74t
	09str74t
	10str74t
	11str74t
	12str74t
	13str74t
	14str74t
	15str74t
	16str74t
	17str74t
	18str74t
	19str74t
	20str74t
	21str74t
	22str74t
	23str74t
	24str74t



